

ရာဇဝင်ချုပ်ဒုတိယစောင်

နိဒါန်း

ရာဇဝင်ချုပ်ဒုတိယစောင်သည်ပထမ
 စောင်၏အဆက်ဖြစ်၏။ ရှောလမုန်မင်း၏နန်း
 သက်အကြောင်းကိုဖော်ပြပြီးနောက်ရှောလမုန်
 မင်း၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံသူသားတော်
 ရောဗော င်မင်းအားယေရောဗော င်ခေါင်းဆောင်
 သောမြောက်ပိုင်းအနွယ်တို့ပုန်ကန်ကြသည့်
 အကြောင်းကိုမှတ်တမ်းတင်၍ ခ၊ ရှေ့၊
 ငါးရာ ရှစ်ဆယ့်ခြောက်ခုနှစ်၌ယေရုရှလင်မြို့
 ကျဆုံးချိန်တိုင်အောင်တောင်ပိုင်းယုဒ
 နိုင်ငံ၏သမိုင်းကိုဖော်ပြထားသတည်း။

အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်

- ရှောလမုန်မင်း၏နန်းသက် ၁:၁-၉:၃၁
- (က) အဦးပိုင်းနှစ်များ ၁:၁-၁၇
- (ခ) ဗိမာန်တော်ကိုတည်ဆောက်ခြင်း ၂:၁-၇:၁၀
- (ဂ) နောက်ပိုင်းနှစ်များ ၇:၁၁-၉:၃၁
- မြောက်ပိုင်းအနွယ်တို့ပုန်ကန်ကြခြင်း ၁၀:၁-၁၉
- ယုဒနိုင်ငံဘုရင်များ ၁၁:၁-၃၆:၁၂
- ယေရုရှလင်မြို့ကျဆုံးခြင်း ၃၆:၁၃-၂၃

ဉာဏ်ပညာကိုရှောလမုန်မင်းတောင်းခံခြင်း
(၃ရာ၊ ၃:၁-၁၅)

1 ဒါဝိ ဒ်မင်း၏သားတော်ရှောလမုန်မင်းသည်
ဣသရေလနိုင်ငံတွင်အာဏာတည်မြဲလာ၏။
သူ၏ဘုရားသည်သူ့ကိုကောင်းချီးပေးတော်
မူသဖြင့်သူသည်အလွန်တန်ခိုးကြီးလာ၏။

2 ရှောလမုန်သည်တစ်ထောင်တပ်၊ တစ်ရာတပ်တို့
ကိုအုပ်ချုပ်သောတပ်မှူးများ၊ အစိုးရအရာ ရှိများ၊
အိမ်ထောင်ဦးစီးများနှင့်ပြည်သူ အပေါင်းတို့အား-

3 မိမိနှင့်အတူဂိဗော င်မြို့ရှိကိုးကွယ်ဝတ်ပြု
ရာဌာနတော်သို့ သွားရောက်ကြရန်အမိန့်ထုတ်
ပြန်တော်မူ၏။ ထိုအရပ်သို့သွားရခြင်းမှာ
တောက နှု တာရ၌ ထာဝရဘုရား၏အစေခံ
မောရှေပြုလုပ်ခဲ့သည့်ထာဝရဘုရားစံ
တော်မူရာတံတော်တည်ရာဖြစ်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်၏။-

4 (သို့ရာတွင်ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်မှာမူယေရု
ရှလင်မြို့တွင်ရှိနေသည်။ ထိုသေတ္တာတော်ကို
ဒါဝိ ဒ်သည်ကိရယတ်ယာရိ မ်မြို့မှပင့်ဆောင်
လာစဉ်အခါကမိမိတည်ဆောက်သည့်တံ
တော်တွင်ထားရှိခဲ့သတည်း။-)* 5 ဂိဗော

င်မြို့ရှိထာဝရဘုရားကိန်းဝပ်တော်မူ ရာတံတော်ရှေ့၌
ဟုရသားချင်းစုမှဥရိ ၏သားဗေဇလေလဆောက်လုပ်ခဲ့သည့်ကြေး

* 1:4 ၂ရာ၊ ၆:၁-၁၇။ ၅ရာ၊ ၁၃:၅-၁၄၊ ၁၅:၂၅-၁၆:၁

ဝါယဇ်ပလ္လင်လည်းရှိ၏။ ထိုအရပ်တွင်ရှောလမုန်
နှင့်ပြည်သူအပေါင်းတို့သည်ဘုရားသခင်
အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြလေသည်။-*

6 မင်းကြီးသည်ယဇ်ကောင်တစ်ထောင်ကိုသတ်၍
တစ်ကောင်လုံးမီးရှို့ရာယဇ်အဖြစ် ထာဝရ
ဘုရားကိန်းဝပ်တော်မူရာတံတော်ရှေ့၌
ကြေးဝါယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်ပူဇော်တော်မူ သည်။

7 ထိုည၌ဘုရားသခင်သည်ရှောလမုန်ထံ
သို့ကြွလာတော်မူ၍ "သင့်အားအဘယ်ဆု
ကိုပေးစေလိုသနည်း" ဟုမေးတော်မူ၏။

8 ရှောလမုန်က "ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်၏
ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်အားကြီးမြတ်သည့်မေတ္တာ
တော်ကိုအစဉ်ပြတော်မူပြီးလျှင် ယခု
အကျွန်ုပ်အားလည်းသူ၏အရိုက်အရာကို
ဆက်ခံစေတော်မူပါပြီ။- 9 အို ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊
ကိုယ်တော် သည်ခမည်းတော်အားပေးတော်မူသောကတိ
တော်ကိုတည်စေတော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်အား

မရေမတွက်နိုင်အောင်များပြားသည့်ဤ
လူမျိုး၏ဘုရင်ဖြစ်စေတော်မူပါပြီ။-*

10 ထို့ကြောင့်ထိုသူတို့ကိုအုပ်စိုးရန်လိုအပ်
သည့်ဉာဏ်ပညာနှင့်အသိပညာကိုအကျွန်ုပ်
အားပေးတော်မူပါ။ ယင်းသို့ပေးတော်မူ

* 1:5 ထွ၊ ၃၈:၁-၇။ * 1:9 က၊ ၁၃:၁၆၊ ၂၈:၁၄

ပါလျှင်အကျွန်ုပ်သည်ဤမျှများပြားသော
ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကြီးကိုအဘယ်
သို့လျှင်အုပ်စိုးနိုင်ပါမည်နည်း။
လျှောက်လေ၏။

ဟုတောင်း

11 ထာဝရဘုရားက`သင်သည်လျှောက်ပတ်
သောအရာကိုရွေးချယ်လေပြီ။ စည်းစိမ်ဥစ္စာ
နှင့်ဂုဏ်သတင်းကျော်စောမှုတို့ကိုသော်
လည်းကောင်း၊ ရန်သူများသေကြေပျက်စီးရန်
ကိုသော်လည်းကောင်းမတောင်းခံဘဲ သင့်အား
ငါပေးအပ်ထားသည့်ပြည်သူတို့ကိုအုပ်စိုး
နိုင်ရန်ဉာဏ်ပညာနှင့်အသိပညာကိုတောင်း
ခံပေသည်။ သို့ဖြစ်၍သင့်အားအသိပညာ
နှင့်ဉာဏ်ပညာကိုငါပေးမည်။- 12 ထို့အပြင်ရှေးအခါ၌သော်လည်းကောင်း
နောင်အခါ၌သော်လည်းကောင်း ဘုရင်တစ်
ပါးမျှမရရှိသောစည်းစိမ်ချမ်းသာနှင့်
ဂုဏ်သတင်းကျော်စောမှုကိုလည်းငါပေး ဦးမည်။
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ရှောလမုန်၏တန်ခိုးနှင့်စည်းစိမ်ချမ်းသာ
(၃ရာ၊ ၁၀: ၂၆-၂၉)

13 သို့ဖြစ်၍ရှောလမုန်သည်ထာဝရဘုရား
စံတော်မူရာတဲတော် တည်ရှိသည့်ဂိဗော
င်မြို့ ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာဌာနမှထွက်ခွာတော်
မူ၍ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်တော်မူ၏။-

14 ထိုနောက်သူသည်စစ်ရထားတစ်ထောင့်လေး
 ရာနှင့် တိုက်မြင်းတစ်သောင်းနှစ်ထောင်ရှိသော
 တပ်မတော်ကိုဖွဲ့စည်းတော်မူပြီးလျှင် အချို့
 ကိုယေရုရှလင်မြို့၌လည်းကောင်း၊ အချို့
 ကိုအခြားမြို့များ၌လည်းကောင်းထားရှိ တော်မူ၏။-

☆ 15 သူ၏နန်းသက်တစ်လျှောက်၌ယေရုရှလင်
 မြို့တွင်ငွေနှင့်ရွှေသည်ကျောက်ခဲကဲ့သို့၊ သစ်
 ကတိုးသားသည်ယုဒတောင်ခြေ၌ပေါက်
 သောသဖ နုံးပင်ကဲ့သို့ပေါများလေသည်။-

16 မင်းကြီး၏အဝယ်တော်တို့သည်မုသရိ
 ပြည်¹ နှင့်ကိလကိပြည်² တို့မှမြင်းများ၊-

☆ 17 အီဂျစ်ပြည်မှစစ်ရထားများတင်သွင်းမှု
 ကိုချုပ်ကိုင်ထားကြ၏။ ဟိ တု တံဘုရင်နှင့်ရှုရိ
 ဘုရင်တို့သည်စစ်ရထားတစ်စီးလျှင်ငွေ သားခြောက်ရာ၊
 မြင်းတစ်ကောင်လျှင်ငွေသား တစ်ရာငါးဆယ်နှုန်းဖြင့်
 အဝယ်တော်တို့မှ ဝယ်ရကြလေသည်။

2

ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ရန်ပြင်ဆင်ခြင်း
 (၃ရာ၊ ၅:၁-၁၈)

☆ 1:14 ၃ရာ၊ ၄:၂၆။ 1 1:16 * မုသရိပြည်။ ဟေဗြဲမူအရအီဂျစ်ပြည်။
 2 1:16 * ကိလကိပြည်။ ယခုခေတ်တူရကီနိုင်ငံ၏အရှေ့တောင်
 တွင်ရှိသည်။ ☆ 1:16 တရာ၊ ၁၇:၁၆။

1 ရှောလမုန်သည်ထာဝရဘုရားအားဝတ်
 ပြုကိုးကွယ်ရန်အတွက်ဗိမာန်တော်ကို
 လည်းကောင်း၊ မိမိ၏အတွက်နန်းတော်ကို
 လည်းကောင်းတည်ဆောက်ရန်အကြံရှိတော် မူ၏။-

2 မင်းကြီးသည်ပစ္စည်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး
 အလုပ်သမားခုနစ်သောင်း၊ ကျောက်ဆစ်
 အလုပ်သမားရှစ်သောင်း၊ အလုပ်သမား
 များကိုကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူသုံးထောင်
 ခြောက်ရာတို့ကိုခန့်ထားတော်မူ၏။

3 ရှောလမုန်သည်တုရုဘုရင်ဟိရ်ထံသို့
 သံတမန်စေလွှတ်၍ အဆွေတော်သည်အကျွန်ုပ်
 ၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်အားနန်းတော်ဆောက်လုပ်
 ရန်အတွက်သစ်ကတိုးသားများကိုရောင်း
 ချပေးခဲ့သည့်နည်းတူကျွန်ုပ်နှင့်လည်းကုန်
 သွယ်မှုကိုပြုပါလော့။- 4 ကျွန်ုပ်သည်ကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရားအားဂုဏ်ပြုဆက်ကပ်ရန်ဗိမာန်တော်
 ကိုတည်ဆောက်လှူဒါ န်းပါမည်။ ထိုဗိမာန်
 တော်သည်ကျွန်ုပ်နှင့်ပြည်သူတို့ဝတ်ပြုကိုး
 ကွယ်ရာဌာနတော်ဖြစ်လိမ့်မည်။ ထိုဗိမာန်
 တော်တွင်မွေးကြိုင်သောနံ့သာပေါင်းမီးရှို့
 ပူဇော်၍ရှေ့တော်မုန်ကိုအဆက်မပြတ်
 ဆက်သလျက်နံနက်တိုင်းညတိုင်း၊ ဥပုသ် နေ့၊
 လဆန်းပွဲနေ့နှင့်ကျွန်ုပ်တို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအားဂုဏ်ပြုသော

အခြားနေ့ထူးနေ့မြတ်များ၌ မီးရှို့ပူဇော်
 ရန်သကာများကိုဆက်သမည်ဖြစ်ပါသည်။
 ထာဝရဘုရားသည်ကူသရေလပြည်သူ
 တို့အား ဤသို့ထာဝစဉ်ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်
 ရန်ပညတ်တော်မူပါသည်။- 5 ကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်သည်ဘုရားတကာ
 တို့ထက်ကြီးမြတ်သည်ဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်သည်ကြီး
 ကျယ်ခမ်းနားသည့်ဗိမာန်တော်ကိုတည်
 ဆောက်ရန်ရည်ရွယ်ပါ၏။- 6 သို့ရာတွင်အပြောကျယ်စွာသောကောင်းက
 ပင်လျှင်ကိုယ်တော်၏အတွက်ကျဉ်းမြောင်း
 သည်ဖြစ်၍ အမှန်စင်စစ်အဘယ်သူမျှ
 ကိုယ်တော်စံတော်မူရန်ဗိမာန်တော်ကိုတည်
 ဆောက်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ သို့ဖြစ်၍
 ကျွန်ုပ်သည်ဘုရားသခင်အားနို့သာပေါင်း
 ကိုမီးရှို့ပူဇော်ရန်အတွက်သာဗိမာန် တော်ကိုတည်ဆောက်ပါမည်။-
 ☆ 7 ယခုအဆွေတော်သည်ကျွန်ုပ်၏ထံသို့ပန်းပု
 အတတ်၊ ရွှေငွေနှင့်ကြေးဝါပန်းထိမ်အတတ်၊
 ပန်းထည်အတတ်၊ နီပြာညိုမောင်းသောအထည်
 ယက်လုပ်သည့်အတတ်တို့ကိုကျွမ်းကျင်သူ
 တစ်ယောက်စေလွှတ်စေလိုပါသည်။ ထိုသူသည်
 ကျွန်ုပ်၏ခမည်းတော်ရွေးချယ်ထားသည့်ယုဒ
 ပြည်နှင့် ယေရုရှလင်မြို့မှလက်မှုပညာသည်
 များနှင့်အတူလုပ်ကိုင်ရန်ဖြစ်ပါသည်။-

☆ 2:6 ၄ရာ၊ ၈:၂၇။ ၆ရာ၊ ၆:၁၈။

8-9 အဆွေတော်၏သစ်ခွတ်သမားများသည် အဘယ်မျှကျွမ်းကျင်သည်ကိုကျွန်ုပ်သိပါ၏။

သို့ဖြစ်၍လေဗနု န်တောမှသစ်ကတိုး၊
ထင်း ရှူးနှင့်အာလဂုံသစ်များကိုပေးပို့စေလို
ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တည်ဆောက်ရန်ကြံရွယ်သည့်
ဗိမာန်တော်သည်ကြီးကျယ်ခမ်းနားမည်ဖြစ်
၍သစ်သားအမြောက်အမြားကိုရွေးရာတွင်
အဆွေတော်၏လူတို့အားဝိုင်းဝန်းကူညီ
ရန်ကျွန်ုပ်၏လူတို့ကိုစေလွှတ်ပေးပါမည်။-

10 ကျွန်ုပ်သည်အဆွေတော်၏အလုပ်သမား
များအတွက်ရိက္ခာအဖြစ်ဖြင့်ဂျုံတင်းတစ်
သိန်း၊ မုယောဆန်တင်းတစ်သိန်း၊ စပျစ်ရည်
ဂါလံတစ်သိန်းတစ်သောင်းနှင့်သံလွင်ဆီ
ဂါလံတစ်သိန်းတစ်သောင်းကိုပေးပို့ပါ မည်"
ဟုမှာကြားတော်မူလိုက်၏။

11 တုရုဘုရင်ဟိရုံသည်ရှောလမုန်ထံသို့
အမှာတော်စာပြန်ကြားပေးပို့တော်မူ၏။
ထိုအမှာစာတော်တွင် "ထာဝရဘုရား သည်မိမိ၏လူစုတော်အားချစ်တော်
သဖြင့် အဆွေတော်အားထိုသူတို့၏
ဘုရင်အဖြစ်ခန့်ထားတော်မူပါပြီ။- 12 မိုးမြေကိုဖန်ဆင်းတော်မူသောဣသ
လူမျိုးတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
အားထောမနာပြုကြစေသတည်း။ ကိုယ်
တော်သည်ဒါဝ် ဒ်အားအသိအလိမ္မာဉာဏ်

ပညာရှိသောသားတော်တစ်ပါးကိုပေး
 တော်မူ၏။ ထိုသားတော်သည်ယခုထာဝရ
 ဘုရားအတွက်ဗိမာန်တော်နှင့် မိမိအတွက်
 နန်းတော်ကိုတည်ဆောက်ရန်အကြံအစည် ရှိ၏။-

13 သို့ဖြစ်၍အကျွန်ုပ်သည်ဟိရုံဆိုသူလက်မှု
 ပညာဆရာကိုအဆွေတော်ထံသို့စေလွှတ်
 လိုက်ပါမည်။ သူသည်ဉာဏ်ပညာထက်မြက်
 ၍အလုပ်ကျွမ်းကျင်သူဖြစ်ပေသည်။-

14 သူ၏အမိသည်ဒန်အနွယ်ဝင်၊ သူ၏အဖမှာ
 တူရုမြို့သားဖြစ်ပါ၏။ သူသည် ရွှေ၊ ငွေ၊
 ကြေး၊ ဝါ၊ သံ၊ ကျောက်နှင့်သစ်သားပစ္စည်းအသုံး
 အဆောင်များကိုပြုလုပ်တတ်၍နံ၊ ပြာ၊ ညို၊

မောင်းသောအထည်များ၊ ပိတ်ချောထည်များ
 ကိုလည်းယက်လုပ်တတ်ပါသည်။ တီထွင်မှု
 လုပ်ငန်းအမျိုးမျိုးတွင်ကျွမ်းကျင်၍သူ
 အားအကြံပေးဖော်ပြသည့်ပုံစံအတိုင်း

လုပ်ကိုင်နိုင်သူဖြစ်ပေသည်။ သူ့အား
 အဆွေတော်၏ခမည်းတော်အသုံးပြု
 ခဲ့သည့်လက်မှုပညာသည်များနှင့်အတူ
 လုပ်ကိုင်စေပါလော့။- 15 အဆွေတော်ကတိပြုသည်အတိုင်းယခု

ကျွန်ုပ်ထံသို့ဂျုံ၊ မုယောဆန်၊ စပျစ်ရည်
 နှင့်သံလွင်ဆီတို့ကိုပေးပို့လိုက်ပါလော့။-

16 ကျွန်ုပ်သည်လေဗနု န်တောင်ပေါ်ရှိသစ်ကတိုး

ပင်များကိုအဆွေတော်လိုသမျှခုတ်လှဲ၍
 ဖောင်ဖွဲ့ကာပင်လယ်လမ်းဖြင့်ယု ပု ပေမြို့အရောက်
 စုန်မျောစေပါမည်။ ထိုမြို့မှယေရုရှလင်မြို့
 သို့အဆွေတော်၏လူတို့သယ်ယူနိုင်ကြ ပါသည်။
 ဟုဖော်ပြပါရှိ၏။

ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်မှုအစပြုခြင်း
 (၃ရာ၊ ၆:၁-၃၈)

17 ရှောလမုန်မင်းသည်ခမည်းတော်ဒါဝိ
 ဒ်မင်း သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူသည့်နည်းတူ
 ကုသရေလနိုင်ငံတွင်နေထိုင်သူလူမျိုးခြား
 များကိုသန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူတော်
 မူရာ လူပေါင်းတစ်သိန်းငါးသောင်းသုံးထောင်
 ခြောက်ရာရလေသည်။- 18 မင်းကြီးသည်ထိုသူတို့အနက်ပစ္စည်းသယ်
 ယူရန်လူခုနစ်သောင်း၊ တောင်ပေါ်တွင်ကျောက်
 ဆစ်ရန်လူရှစ်သောင်း၊ အလုပ်ကြီးကြပ်
 အုပ်ချုပ်ရန်လူသုံးထောင်ခြောက်ရာကို
 ခန့်ထားတော်မူ၏။

3

1-2 ရှောလမုန်မင်း၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်မင်း
 သည် ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ရာအရပ်ကို
 ပြင်ဆင်ထားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုအရပ်မှာ
 ယေရုရှလင်မြို့၊ မောရိတောင်ပေါ်၊ ယေဗုသိ

အမျိုးသားအရော့န၏ကောက်နယ်တလင်း
 ဖြစ်သည်။ ရှောလမုန်သည်ဗိမာန်တော်တည်
 ဆောက်မှုကိုနန်းစံစတုတ္ထနှစ်ဒုတိယလ
 ဌ်အစပြုသတည်း။-³ ရှောလမုန်မင်းတည်ဆောက်တော်မူသည့်ဗိမာန်
 တော်သည်အလျားပေကိုးဆယ်၊ အနံပေ သုံးဆယ်ရှိ၏။-
 4 ဗိမာန်တော်မုန်ဦးဆောင်အနံသည်ဗိမာန်
 တော်၏အနံအတိုင်းပေသုံးဆယ်ရှိ၍ အမြင့်
 ပေတစ်ရာရှစ်ဆယ်ရှိလေသည်။ ထိုမုန်ဦး
 ဆောင်အတွင်းပိုင်းကိုရွှေစင်ဖြင့်မွမ်းမံ ထား၏။-
 5 အခန်းမကြီးမှာစွန်ပလွံပင်နှင့် ကွန်ရွက်
 ပုံသဏ္ဍာန်များထုလုပ်ထားသောသစ်ကတိုး
 သားပျဉ်များတပ်ဆင်ကာရွှေဖြင့်မွမ်းမံ ထား၏။-
 6 မင်းကြီးသည်ဗိမာန်တော်ကိုလှပသော
 ကျောက်မျက်ရတနာများဖြင့်ချယ်လှယ်၍ ပါရဝိ
 မ်ပြည်မှတင်သွင်းသောရွှေဖြင့်မွမ်းမံ မံတော်မူ၏။-
 7 သူသည်ဗိမာန်တော်နံရံများ၊ ထုပ်များ၊
 အဝင် လမ်းနှင့်တံခါးများကိုမွမ်းမံရန်အတွက်ရွှေ
 ကိုအသုံးပြုတော်မူသည်။ နံရံများအပေါ်
 တွင်လက်မှုပညာသည်တို့သည်ခေရုဗိ မ်³
 ရုပ်များကိုထွင်းထားကြ၏။-⁸ အလွန်သန်ရှင်းရာဌာနတော်ဟုနာမည်တွင်
 သောအတွင်းခန်းသည်အလျားမှာပေသုံးဆယ်၊

³ 3:1-2 က၊ ၂၂:၂၂။ ³ 3:7 * ခေရုဗိမ်။ အတောင်ပံနှင့်သတ္တဝါများ၊
 ဘုရားသခင် ကြီးမြတ်ခြင်းနှင့်စံပယ်တော်မူခြင်း၏ သင်္ကေတဖြစ်သည်။

အနံ့မှမိမိမာန်တော်အနံ့အတိုင်းပေသုံးဆယ်
ရှိ၏။ အလွန်သန့်ရှင်းရာဌာနတော်ကိုမွမ်းမံ
ရန်ရွှေနှစ်ဆယ့်ငါးတန်ကိုအသုံးပြုတော် မူ၏။-

☆ 9 ရွှေသံမှုများပြုလုပ်ရာတွင်ရွှေအောင်စနှစ်
ဆယ်ကုန်လေသည်။ အထက်ခန်းများ၏နံရံ
တို့ကိုလည်းရွှေဖြင့်မွမ်းမံထားသတည်း။

10 မင်းကြီးသည်မိမိ၏လက်မှုပညာသည်တို့
အားခေရုဗိ မ်နှစ်ပါးရုပ်များကိုထုလုပ်စေ
၍ ရွှေနှင့်မွမ်းမံကာအလွန်သန့်ရှင်းရာဌာန
တော်တွင်ထားရှိစေတော်မူ၏။- 11-13 ခေရုဗိ

မ်နှစ်ပါးရုပ်များသည်တံခါးဝကို မျက်နှာမူလျက်တစ်ပါးနှင့်တစ်ပါးယှဉ်၍
ရုပ်စေကြ၏။ သူတို့တွင်ခုနစ်ပေခွဲရှည်သော
အတောင်နှစ်ခုစီရှိ၏။ သူတို့သည်အတောင်

များကိုအနံ့ပေသုံးဆယ်ရှိသောအခန်းကို
ဖြတ်၍ဖြန့်ထားကြသဖြင့် အတောင်နှစ်ခု
သည်အခန်းအလယ်တွင်အဖျားချင်းထိ
လျက်အခြားအတောင်နှစ်ခုသည်နံရံ

များနှင့်ထိလျက်နေ၏။-☆ 14 အလွန်သန့်ရှင်းရာဌာနတော်အတွက်ပိတ်ချေ
ချည်မှစ၍အပြာ၊ အမောင်း၊ အနီချည်တို့ဖြင့်
ပြီး၍ခေရုဗိ မ်ရုပ်များဖြင့်ခြယ်လှယ်ထား
သောကန့်လန့်ကာကိုလည်းယက်လုပ်ထား လေသည်။☆

☆ 3:8 ထွ၊ ၂၆:၃၃-၃၄။ ☆ 3:11-13 ထွ၊ ၂၅:၁၈-၂၀။ ☆ 3:14 ထွ၊
၂၆:၃၁။

ကြီးနီတိုင်နှစ်ခု
(၃ရာ၊ ၇:၁၅-၂၂)

15 မင်းကြီးသည်ငါးဆယ့်နှစ်ပေမြင့်သောတိုင်
ကြီးနှစ်လုံးကိုသွန်းလုပ်ပြီးလျှင်မိမာန်တော်
၏ရှေ့တွင်ထားတော်မူ၏။ တိုင်ထိပ်တစ်ခုစီ
ပေါ်တွင်ခုနစ်ပေခွဲမြင့်သောတိုင်အုပ်ရှိ၏။-

16 တိုင်ထိပ်များမှာထုလုပ်သောပန်းကုန်းနှင့်
ကြေးဝါသလဲသီးတစ်ရာစီဖြင့်တန်ဆာ
ဆင်ထားလေသည်။- 17 ထိုတိုင်ကြီးတို့ကိုမိမာန်တော်အဝတ်ဖက်
တစ်ချက်တွင်ထားရှိ၍တောင်ဘက်ရှိတိုင်ကြီး ကိုယာခိန်၊
မြောက်ဘက်ရှိတိုင်ကြီးကိုဗောဇ ဟုသမုတ်သတည်း။

4

မိမာန်တော်အတွက်တန်ဆာများ
(၃ရာ၊ ၇:၂၃-၅၁)

1 ရှောလမုန်မင်းသည်အလျားပေသုံးဆယ်၊
အမြင့်တစ်ဆယ့်ငါးပေရှိသောကြေးဝါ
ယဇ်ပလ္လင်ကိုပြုလုပ်စေတော်မူ၏။-*

2 အနက်ခုနစ်ပေခွဲ၊ အချင်းတစ်ဆယ့်ငါးပေ၊
လုံးပတ်လေးဆယ့်ငါးပေရှိသောကြေးဝါ
ရေကန်ကိုလည်းပြုလုပ်စေတော်မူ၏။-

3 ရေကန်၏အပြင်အနားပတ်လည်ကိုနွားရုပ်
များဖြင့်တန်ဆာဆင်ထား၏။ ထိုနွားရုပ်များ

* 4:1 ထွ၊ ၂၇:၁-၂။

အထက်အောက်အတန်းနှစ်တန်းကိုရေကန်နှင့်
တစ်စပ်တည်းသွန်းလုပ်ထားသတည်း။-

4 ရေကန်သည်အရပ်တစ်မျက်နှာလျှင်သုံးကောင်
ကျ။ အရပ်လေးမျက်နှာမူနေသောကြေးဝါ
နွားတစ်ဆယ့်နှစ်ကောင်၏ကျောကုန်းထက်တွင်
တည်လျက်ရှိ၏။- 5 ရေကန်ဘောင်သည်ထုသုံးလက်မရှိ၍
ယင်း ၏အပေါ်အနားသည်ဖလားနှုတ်ခမ်းကဲ့သို့
ပန်းပွင့်ချပ်သဏ္ဍာန်အပြင်သို့ခိုးတက်နေလေ
သည်။ ထိုရေကန်သည်ရေဂါလံတစ်သောင်း

ငါးထောင်မျှဝင်သတည်း။- 6 သူတို့သည်ဗိမာန်တော်တောင်ဘက်တွင်ငါး
နှင့်မြောက်ဘက်တွင် ငါးလုံးထားရှိရန်အင်တုံ
ဆယ်လုံးကိုလည်းပြုလုပ်လေသည်။ ထိုအင်တုံ
တို့သည်မီးရှို့ပူဇော်ရာယဇ်ကောင်များ၏
အစိတ်အပိုင်းတို့ကိုဆေးကြောရန်အတွက်
ဖြစ်၏။ ရေကန်မူကားယဇ်ပုရောဟိတ်တို့
ဆေးကြောရန်အတွက်ဖြစ်လေသည်။*

7-8 သူတို့သည်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းသတ်မှတ်ထားသည့်ပုံစံ
နှင့်အညီရွှေမီးတင်ခုံဆယ်ခုနှင့်စားပွဲဆယ်
လုံးကိုပြုလုပ်၍ ဗိမာန်တော်ခန်းမဆောင်တွင်
လက်ယာဘက်၌ငါးလုံး၊ လက်ဝဲဘက်၌ငါး
လုံးထားကြ၏။ ရွှေဖလားတစ်ရာကိုလည်း
ပြုလုပ်ကြ၏။**

☆ 4:6 ထွ၊ ၃၀:၁၇-၂၁။ ☆ 4:7-8 ထွ၊ ၂၅:၃၁-၄၀။ ☆ 4:7-8 ထွ၊
၂၅:၂၃-၃၀။

၉ သူတို့သည် ယဇ်ပုရောဟိတ်များအတွက်
 အတွင်းတံတိုင်းကို ဆောက်လုပ်ပြီးနောက်
 အပြင် တံတိုင်းကိုလည်း ဆောက်လုပ်ကြ၏။
 ဤတံတိုင်း နှစ်ခု၏စပ်ကြား၌ ရှိသော တံခါးများကို
 ကြေးဝါဖြင့် ဖုံးအုပ်ကြ၏။ - 10 ရေကန်ကို ဗိမာန်တော်၏ အရှေ့တောင်ဘက်
 ထားကြ၏။

11-16 ဟိရံသည် အိုးများ၊ ဂေါ်ပြားများနှင့် ခွက်
 ဖလားများကိုလည်း ပြုလုပ်လေသည်။ သူသည်
 ရှောလမုန်မင်းအား ကတိထားသည့် အတိုင်း
 ဗိမာန်တော်အတွက် အောက်ပါ ပစ္စည်းတန်ဆာ
 များကို ပြုလုပ်ပြီးစီးလေသည်။
 တိုင်နှစ်လုံး၊
 အိုးသဏ္ဍာန်ရှိ တိုင်ထိပ်အုပ်နှစ်ခု၊ တိုင်ထိပ်အုပ်တို့အတွက် ပန်းကုန်းပုံများ
 ပန်းကုန်းများ ပတ်လည်ရှိ အလုံးတစ်ရာစီ ရှိသော
 သလဲသီးနှစ်တန်းအတွက် သလဲသီးလေးရာ၊
 လှည်းဆယ်စီး၊
 အင်တိုဆယ်လုံး၊
 ရေကန်၊
 ရေကန်အောက်ခံနွားတစ်ဆယ့်နှစ်ကောင်၊
 အိုးများ၊ ဂေါ်ပြားများနှင့် ခက်ရင်းခွများ
 လက်မှုပညာဆရာဟိရံသည် ထာဝရ
 ဘုရား၏ ဗိမာန်တော်တွင် အသုံးပြုရန်
 ပစ္စည်းတန်ဆာအပေါင်းကို ရှောလမုန်မင်း

ဤ

၏အမိန့်တော်နှင့်အညီတောက်ပြောင်နေသည့်
ကြေးဝါဖြင့်ပြုလုပ်လေသည်။

17 ထိုအရာများကိုမင်းကြီးသည်ယော်ဒန်မြစ်
ဝှမ်း၊ သူကုတ်မြို့နှင့်ဇာသန်မြို့များကြား၌
ရှိသောကြေးရည်ကြိုစက်တွင်သွန်းလုပ်စေ
တော်မူသည်။- 18 ပြုလုပ်ရသောပစ္စည်းအရေအတွက်မှာများ
ပြားလှသဖြင့် ကုန်ကျသည့်ကြေးဝါအလေး
ချိန်ကိုအဘယ်သူမျှမသိချေ။

19 ရှောလမုန်မင်းသည်ဗိမာန်တော်အတွက်
ရွှေဖြင့်ပြီးသောအသုံးအဆောင်များကိုပြု
လုပ်စေတော်မူ၏။ ထိုအရာများမှာရွှေယဇ်
ပလ္လင်၊ ရှေ့တော်မုန့်တင်ရန်စားပွဲများ၊-

20 စီမံချက်အရအလွန်သန့်ရှင်းရာဌာန
တော်ရှေ့တွင်ထွန်းညှိထားရန် ရွှေစင်မီးခွက်
များနှင့်မီးတင်ခုံများ၊- 21 တန်ဆာဆင်ရန်ပန်းပွင့်များ၊
မီးခွက်များ နှင့်မီးကိုင်တန်ဆာများ၊-

22 မီးညှပ်များ၊ လင်ပန်းများ၊ ခွက်များနှင့်မီး
ကျီးခံများဖြစ်၏။ ထိုပစ္စည်းရှိသမျှသည်
ရွှေစင်ဖြင့်ပြီးသတည်း။ ဗိမာန်တော်အပြင်
တံခါးများနှင့် အလွန်သန့်ရှင်းရာဌာနတော်
အဝင်တံခါးများကိုရွှေဖြင့်မွမ်းမံထား သတည်း။

5

1 ရှောလမုန်မင်းသည်ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်

မူလုပ်ငန်းရှိသမျှကိုဆောင်ရွက်ပြီးသောအခါ
 ထာဝရဘုရားအားခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်မင်း
 ဆက်ကပ်လှူဒါ နန်းခဲသောရွှေ၊ ငွေနှင့်အခြား
 ပစ္စည်းအသုံးအဆောင်များကိုမိမိမာန်တော်
 သို့လျှောက်ခန်းများတွင်ထားတော်မူ၏။*

ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ကိုမိမိမာန်တော်သို့
 ပင့်ဆောင်ခြင်း
 (၃ရာ၊ ၈:၁-၉)

2 ထိုနောက်ရှောလမုန်မင်းသည်ပဋိညာဉ်သေတ္တာ
 တော်ကို ဇိအုန်မည်သောဒါဝိ ဒ်မြို့မှပင့်ဆောင်
 ရန်အတွက် ကုသရေလအနွယ်များနှင့်သား
 ချင်းစုခေါင်းဆောင်အပေါင်းတို့ကို ယေရု
 ရှလင်မြို့တွင်စုရုံးရန်ဆင့်ခေါ်တော်မူ၏။-*

3 သူတို့အားလုံးသည်သစ်ခက်တဲနေပွဲတော်
 အခါ၌လာရောက်စုရုံးကြလေသည်။-

4 ခေါင်းဆောင်အပေါင်းတို့စုရုံးမိကြသော
 အခါ လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်ပဋိညာဉ်
 သေတ္တာတော်ကိုချီပင့်၍- 5 မိမိမာန်တော်သို့ပင့်ဆောင်ကြ၏။
 ယဇ်ပုရော ဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်ထာဝရ
 ဘုရားကိန်းဝပ်တော်မူရာတဲတော်ကိုလည်း
 သက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းတန်ဆာရှိသမျှတို့နှင့်

* 5:1 ၂ရာ၊ ၈:၁၁။ ၅ရာ၊ ၁၈:၁၁။ * 5:2 ၂ရာ၊ ၆:၁၂-၁၅။ ၅ရာ၊
 ၁၅:၂၅-၂၈။

တကွမိမာန်တော်သို့ပြောင်းရွှေ့ကြ၏။-

6 ရှောလမုန်မင်းနှင့်ကူသရေလပြည်သူအပေါင်း
တို့သည် ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ရှေ့တွင်စုဝေး
၍မရေမတွက်နိုင်အောင်များသောသိုးနွား

တို့ကိုယဇ်ပူဇော်ကြ၏။- 7 ထိုနောက်ယဇ်ပူရောဟိတ်တို့သည်ပဋိညာဉ်
သေတ္တာတော်ကိုမိမာန်တော်ထံသို့ပင့်ဆောင်

လာပြီးလျှင် အလွန်သန့်ရှင်းရာဌာနတော်
၌ခေရုဗိ မ်များ၏အကြားတွင်ထားကြ၏။-

8 ခေရုဗိ မ်တို့၏အတောင်များသည်သေတ္တာတော်
နှင့်ထမ်းပိုးများကိုလွှမ်းမိုးထားလေသည်။-

9 ထမ်းပိုးအဖျားများကိုသန့်ရှင်းရာဌာနတော်
အဝင်ဝတစ်နေရာမှတွေ့မြင်နိုင်သော်လည်း

အခြားမည်သည့်နေရာကမျှမတွေ့မမြင် နိုင်။
ထိုထမ်းပိုးများသည်ယနေ့တိုင်အောင်ထို

နေရာတွင်ရှိပေသေး၏။- 10 ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်အတွင်း၌ပညတ်တော်
ကျောက်ပြားနှစ်ချပ်မှတစ်ပါးအခြားအဘယ်

အရာမျှမရှိ။ အီဂျစ်ပြည်မှကူသရေလအမျိုး
သားတို့ထွက်ခွာလာချိန်၌ သူတို့နှင့်ထာဝရ

ဘုရားပဋိညာဉ်ပြုတော်မူစဉ်အခါက မောရှေ
သည်ထိုကျောက်ပြားများကိုပဋိညာဉ်သေတ္တာ

တော်တွင်ထားခဲ့သတည်း။*

ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းအသရေတော်

* 5:10 တရား၊ ၁၀:၅။

11-14 ယဇ်ပုရောဟိတ်အပေါင်းတို့သည်မည်သည့်
 အဖွဲ့တွင်ပါဝင်သည်မဆို မိမိတို့ကိုယ်
 ကိုဆက်ကပ်ပြီးဖြစ်ကြ၏။ လေဝိအနွယ်
 ဝင်ဂီတဆရာများဖြစ်ကြသောအာသပ်၊
 ဟေမန်၊ ယေဒုသုန်နှင့်သူတို့၏တပည့်အပေါင်း
 တို့သည်ပိတ်ချောထည်ကိုဝတ်ဆင်၍လင်း
 ကွင်းများ၊ စောင်းများကိုကိုင်လျက်တံပိုး
 ခရာမှုတ်သူယဇ်ပုရောဟိတ်ပေါင်းတစ်ရာ
 နှစ်ဆယ်တို့သည်သူတို့နှင့်အတူယဇ်ပလ္လင်
 ၏အရှေ့ဘက်တွင်ရပ်နေကြလေသည်။ သီ
 ဆိုသူတို့သည်တံပိုးခရာသံ၊ လင်းကွင်း
 သံနှင့်အခြားတူရိယာသံများနှင့်စည်း
 လိုက်ဝါးလိုက်ညီညာစွာထာဝရဘုရား
 အားသီဆိုထောမနာပြုကြကုန်၏။ သူတို့က
 “ထာဝရဘုရားသည်ကောင်းမြတ်တော်မူ
 သည်ဖြစ်၍ကိုယ်တော်အားထောမနာပြု
 ကြလော့။
 ကိုယ်တော်၏မေတ္တာတော်သည်ထာဝစဉ်တည်
 သတည်း” ဟုသီဆိုကြလေသည်။*
 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်မိမိတို့မှထွက်လာ
 စဉ်မိမိတို့သည်ရုတ်တရက်မိုးတိမ်ဖြင့်

* 5:11-14 ၅ရာ၊ ၁၆:၃၄။ ၆ရာ၊ ၇:၃။ ၉ရာ၊ ၃:၁၁။ ဆာလံ၊ ၁၀၀:၅၊ ၁၀၆:၁၊
 ၁၀၇:၁၊ ၁၁၈:၁၊ ၁၃၆:၁။ ယေ၊ ၃၃:၁။

ပြည့်လာပြီးလျှင် ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းအသ
ရေတော်ထွန်းတောက်သည်ဖြစ်၍သူတို့သည်ဝတ်
ပြုကိုးကွယ်ခြင်းကိုဆက်လက်၍မပြုနိုင်ကြ ချေ။*

6

ပြည်သူတို့အားရှောလမုန်မိန့်ခွန်း
ပြောကြားတော်မူခြင်း
(၃ရာ၊ ၈:၁၂-၂၁)

1 ရှောလမုန်က
“အို ထာဝရဘုရား၊ကိုယ်တော်သည်
စံတော်မူရန်အတွက်မိုးတိမ်နှင့်မှောင်မိုက်ကို
ရွေးချယ်တော်မူပါပြီ။

2 ယခုအခါအကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်စံတော်မူရာ
ဗိမာန်တော်၊
ကိုယ်တော်ထာဝစဉ်ကိန်းဝပ်တော်မူရာ
ဌာနတော်ကိုတည်ဆောက်ပြီးပါပြီ” ဟု
ပတုထနာပြုတော်မူ၏။

3 ဣသရေလပြည်သူအပေါင်းတို့သည်ထိုနေရာ
တွင်ရပ်လျက်နေကြ၏။ မင်းကြီးသည်သူတို့
ဘက်သို့မျက်နှာမူပြီးလျှင် သူတို့အားဘုရားသခင်ကောင်းချီးပေးရန်တော်
မူ၏။- 4 ထိုနောက်မင်းကြီးက“ဣသရေလအမျိုးသား
တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုထောမနာ
ပြုကြလော့။ ကိုယ်တော်သည်ငါ၏ခမည်းတော်

* 5:11-14 ထွ၊ ၄၀:၃၄-၃၅။

ဒါဝိ ဒ်အားငါသည် ငါ၏လူမျိုးတော်အားပေး အပ်ခဲ့သည့်ကတိတော်ကိုတည်မြဲစေလေပြီ။-

5 သူတို့ကိုအီဂျစ်ပြည်ကထုတ်ဆောင်ခဲ့ချိန် မှအစပြု၍ယနေ့တိုင်အောင် ငါသည်အဘယ် ကူသရေလမြို့ကိုမျှငါ့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ် ရာဌာနအဖြစ်ဖြင့်ရွေးချယ်သတ်မှတ်ခဲ့ဖူး သည်မရှိ။ အဘယ်သူကိုမျှလည်းငါ၏လူ

မျိုးတော်ကူသရေလအမျိုးသားတို့အား ခေါင်းဆောင်ရန်မရွေးမချယ်ခဲ့။- 6 သို့ရာတွင်ယခုငါသည်ယေရုရှလင်မြို့

ကိုငါ့အားကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရန်ဌာနအဖြစ် ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အချင်းဒါဝိ ဒ်၊ သင့်အားငါ ၏လူမျိုးတော်ကိုအုပ်စိုးမည့်သူအဖြစ် ဖြင့်လည်းကောင်းရွေးချယ်ထားလေပြီ' ဟူ ၍မိန့်တော်မူ၏'' ဟုဆို၏။

7 ထိုနောက်ရှောလမုန်သည်ဆက်လက်၍ ငါ၏ ခမည်းတော်သည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့ ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား ကိုး ကွယ်ဝတ်ပြုရာဗိမာန်တော်ကိုတည်ဆောက်

ရန်ကြံစည်ခဲ့သော်လည်း၊- 8 ထာဝရဘုရားကသူ့အား ငါ့အဖို့ဗိမာန် တော်တည်ဆောက်ရန်သင်ဆန္ဒပြုသည်မှာ လျောက်ပတ်ပေသည်။- 9 သို့ရာတွင်သင်သည်ဗိမာန်ကိုတည်ဆောက်ရမ မဟုတ်။ တည်ဆောက်မည့်သူမှာသင်၏ရင်သွေး

ဖြစ်သောသင်၏သားတော်ပင်ဖြစ်၏' ဟုမိန့်တော်မူ၏။[☆]

10 “ယခုအခါထာဝရဘုရားသည်ကတိတော်ကိုတည်စေတော်မူပြီ။ ငါသည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်ပြီးလျှင် ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင် ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာ ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ပြီးလေပြီ။-

11 ငါသည်ဣသရေလအမျိုးသားတို့နှင့်ထာဝရဘုရားပြုတော်မူသော ပဋိညာဉ်တော်ဆိုင်ရာ ကျောက်ပြားများပါရှိသည့်ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်ကိုလည်းဗိမာန်တော်တွင်ထားရှိပြီး လေပြီ” ဟုပြည်သူတို့အားမိန့်တော်မူ၏။

ရှောလမုန်၏ဆုတောင်းပတုထနာ

(၃ရာ၊ ၈:၂၂-၅၃)

12 ထိုနောက်လူတို့၏မျက်မှောက်တွင်ရှောလမုန်သည်ယဇ်ပလ္လင်ရှေ့သို့သွား၍ရပ်တော်မူပြီး လျှင်လက်အုပ်ချီ၍ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုတော် မူ၏။-

13 (ရှောလမုန်သည်အလျားရှစ်ပေ၊ အနံရှစ်ပေ၊ အမြင့်ငါးပေရှိသောကြေးနီပလု လင်စင်မြင့်ကိုတည်ဆောက်ပြီးတံတိုင်းအလယ်တွင်ထားတော်မူခဲ့၏။ မင်းကြီးသည်ထိုပလ္လင်စင်မြင့်ပေါ်သို့တက်၍လူအပေါင်းမြင်သာသည့်နေရာ

[☆] 6:9 ၂ရာ၊ ၇:၁-၁၃။ ၅ရာ၊ ၁၇:၁-၁၂။

တွင်ဒူးထောက်ကာလက်အုပ်ချီလျက်၊-) 14 အို
 ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊
 ကိုယ်တော်နှင့်တူသော ဘုရားမိုးမြေ၌မရှိပါ။
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုး တော်သည်စကားတော်ကိုတစ်သဝေမတိမ်း
 နာယူကျင့်သုံးကြသောအခါကိုယ်တော်
 သည်သူတို့နှင့်ထားရှိသည့်ပဋိညာဉ်တော်
 ကိုစောင့်ထိန်းတော်မူလျက်သူတို့အား
 မေတ္တာတော်ကိုပြတော်မူပါ၏။- 15 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်၏ခမည်း

ဒ် အား ပေးခဲ့သည့်ကတိတော်ကိုတည်စေတော်
 မူပါပြီ။ ကိုယ်တော်မိန့်တော်မူခဲ့သမျှ
 အတိုင်းယနေ့အကောင်အထည်ပေါ်ပါပြီ။-

16 အို ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်
 ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်၏
 ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်အား သင်၏သားမြေးတို့
 သည်သင်နည်းတူပညတ်တော်ကိုဂရုပြု၍
 လိုက်လျှောက်ကြလျှင် ဣသရေလပြည်တွင်
 အဘယ်အခါ၌မျှသင်၏အမျိုးမင်းရိုး
 ပြတ်မည်မဟုတ်' ဟုပေးတော်မူခဲ့သည့်
 ကတိတော်ကိုလည်းတည်စေတော်မူ ပါ။-*

17 အို ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်
 ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်၏အစေခံ၊ အကျွန်ုပ်
 ၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်အားကတိထားတော်မူ

* 6:16 ၃ရာ၊ ၂:၄။

သမျှတို့ကိုယခုဖြစ်ပွားစေတော်မူပါ။''

18

သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်သည်လူတို့နှင့်

အတူကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင် အကယ်ပင်စံ

နေတော်မူနိုင်ပါသလော။ ကောင်းကင်ဘဝဂ်

ပင်လျှင်ကိုယ်တော်စံနေတော်မူနိုင်အောင်

မကျယ်ဝန်းပါလျှင်အကျွန်ုပ်တည်ဆောက်

သည့်ဗိမာန်တော်ကားစံနေတော်မူနိုင်ရန်

ကျယ်ဝန်းမည်မဟုတ်ပါ။-☆ 19 အရှင်ထာဝရဘုရား၊

ကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော် ၏ကျွန်ဖြစ်ပါ၏။

အကျွန်ုပ်ဆုတောင်းသံကို နားညောင်းတော်မူပါ။

အကျွန်ုပ်တောင်းသော ဆုကိုပေးသနားတော်မူပါ။-

20 ဤဗိမာန်တော်ကိုနေ့ညမပြတ်စောင့်ထိန်း

ကြည့်ရှုတော်မူပါ။ ဤဌာနတော်တွင်ကိုယ်

တော်အားကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရကြမည်ဖြစ်

ကြောင်းကိုယ်တော်မိန့်မှာတော်မူခဲ့သည်ဖြစ်

၍ ဤဗိမာန်တော်ကိုမျက်နှာမူလျက်အကျွန်ုပ်

ဆုတောင်းသောအခါနားညောင်းတော်မူ ပါ။-☆

21 အကျွန်ုပ်၏ဆုတောင်းပ တု ထနာများကိုလည်း

ကောင်း၊ ဤအရပ်သို့မျက်နှာမူလျက်ကိုယ်

တော်၏လူမျိုးတော်ပြုသော ဆုတောင်းပ တု

ထနာ များကိုလည်းကောင်းနားညောင်းတော်မူပါ။

ကိုယ်တော်စံတော်မူရာကောင်းကင်ဘုံမှ

☆ 6:18 ဇရာ၊ ၂:၆။ ☆ 6:20 တရား၊ ၁၂:၁၁။

အကျွန်ုပ်တို့လျှောက်ထားချက်များကို နား
ညောင်းတော်မူပြီးလျှင်အကျွန်ုပ်တို့၏
အပြစ်များကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ။''

22 ``လူတစ်ယောက်သည်အခြားလူတစ်ယောက်
အားမတရားပြုမှုနှင့်စွပ်စွဲခြင်းခံရသဖြင့်
မိမိတွင်အပြစ်မရှိကြောင်းဤဗိမာန်တော်ရှိ
ကိုယ်တော်၏ယဇ်ပလ္လင်တော်ရှေ့တွင်ကျမ်း
ကျိန်သောအခါ၊- 23 အို ထာဝရဘုရား၊
ကောင်းကင်ဘုံမှနားထောင် တော်မူပြီးလျှင်ကိုယ်တော်၏အစေခံများ
အားတရားစီရင်တော်မူပါ။''

24 ``ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကုသရေလအမျိုး
သားတို့သည် ကိုယ်တော်ကိုပြစ်မှားသည့်အတွက်
ရန်သူတို့လက်တွင်အရေးရှုံးနိမ့်ရကြသဖြင့်
သူတို့သည်မိမိတို့အပြစ်များမှဖြေလွှတ်
ရန်အထံတော်သို့ပြန်လာ၍ဤဗိမာန်တော်
သို့လာရောက်ကာစိတ်နှိမ့်ချလျက်ဆုတောင်း ပ တု ထ
နာပြုကြသောအခါ၊- 25 ကောင်းကင်ဘုံမှသူတို့၏ဆုတောင်းပ
တု ထနာ ကိုနားညောင်းတော်မူပါ။
လူမျိုးတော်၏အပြစ် များကိုဖြေလွှတ်တော်မူ၍
သူတို့နှင့်သူတို့ ၏ဘိုးဘေးများအားအပိုင်ပေးသနား
တော်မူသည့်ပြည်တော်သို့ပြန်လည်ပို့ဆောင် တော်မူပါ။''

26 ``ကိုယ်တော်အားလူမျိုးတော်ပြစ်မှားသည့်
အတွက် မိုးခေါင်စေတော်မူသောအခါသူတို့

သည်နောင်တရ၍ ဤဗိမာန်တော်သို့မျက်နှာ
 မူကာစိတ်နှလုံးနှိမ့်ချလျက်ဆုတောင်း ပ တု
 ထ နာပြုပါလျှင်- 27 အို ထာဝရဘုရား၊
 ကောင်းကင်ဘုံမှနားညောင်း တော်မူပါ။
 ကိုယ်တော်၏အစေခံကုသရေလ ပြည်သူတို့၏အပြစ်များကိုဖြေလွှတ်ပေး
 မူပါ။ သူတို့အားလမ်းမှန်ကိုပြည့်ဆွန်တော်မူ
 ပါ။ ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အားအပိုင်ပေး
 သနားတော်မူသည့်ပြည်တော်တွင်မိုးရွာ စေတော်မူပါ။''

28 ``ပြည်တော်တွင်အစာငတ်မွတ်ခေါင်းပါး
 သောအခါ၊ အနာရောဂါဘေးဆိုက်သော
 အခါ၊ ကောက်ပဲသီးနှံတို့သည်လေပူမိခြင်း၊
 ပိုးထိခြင်းသို့မဟုတ်ကျိုင်းကောင်အုပ်ကျ
 ခြင်းတို့ကြောင့်ပျက်စီးသွားသောအခါ၊
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အားရန်သူတို့
 တိုက်ခိုက်ကြသောအခါ၊ သူတို့တွင်ဘေး ဥပဒ်၊
 အနာရောဂါတစ်စုံတစ်ရာကပ် ရောက်သောအခါ-
 29 သူတို့ပြုသောဆုတောင်းပ တု ထ နာကိုနားညောင်း
 တော်မူပါ။ အကယ်၍ကိုယ်တော်၏လူမျိုး
 တော်ကုသရေလအမျိုးသားအချို့တို့သည်
 လှိုက်လှဲစွာဝမ်းနည်းလျက် ဤဗိမာန်တော်
 ဘက်သို့လက်အုပ်ချီ၍ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြု ကြလျှင်-
 30 သူတို့၏ဆုတောင်းပ တု ထ နာကိုနားညောင်းတော်
 မူပါ။ ကိုယ်တော်စံတော်မူရာကောင်းကင်ဘုံ

မှနားညောင်းတော်မူ၍ သူတို့အားအပြစ်
 ဖြေလွှတ်တော်မူပါ။ ကိုယ်တော်သာလျှင်လူ
 ၏အကြံအစည်ကိုသိတော်မူပါ၏။ လူ
 တစ်ဦးစီအားထိုက်သင့်သည့်အတိုင်း စီရင်တော်မူပါ။-
 31 သို့မှသာလျှင်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်
 ဘိုးဘေးတို့အားပေးသနားတော်မူသည့်
 ပြည်တော်တွင် နေထိုင်သမျှကာလပတ်လုံး
 ကိုယ်တော်ကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေကြပါလိမ့် မည်။''

32 ``ကိုယ်တော်သည်အဘယ်မျှကြီးမြတ်တော်မူ
 ကြောင်း၊ အဘယ်မျှတန်ခိုးကြီးတော်မူကြောင်း၊
 လက်ရုံးတော်ဖြင့်အဘယ်သို့ပြုတော်မူကြောင်း
 တို့ကိုရပ်ဝေးလူမျိုးခြားသားတစ်ယောက်သည်
 ကြားသိရသဖြင့် ဤမိမိတော်သို့လာ၍
 ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုသောအခါ-
 33 ကိုယ်တော်စံတော်မူရာကောင်းကင်ဘုံမှနား
 ညောင်းတော်မူပြီးလျှင် ထိုသူတောင်းလျှောက်
 သည်အတိုင်းပြုတော်မူပါ။ သို့မှသာလျှင်
 ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူအပေါင်းတို့သည်ကိုယ်တော်
 ၏လူမျိုးတော်နည်းတူ ကိုယ်တော်အားကြောက်
 ရွံ့ရုံသေကြပါလိမ့်မည်။ ထို့အပြင်ကိုယ်တော်
 အဖို့အကျွန်ုပ်တည်ဆောက်သည့်မိမိတော်
 သည်ကိုယ်တော်အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာ
 ဌာနတော်ဖြစ်ကြောင်းကိုသူတို့သိကြ ပါလိမ့်မည်။''

34 “ကိုယ်တော်သည်လူမျိုးတော်အားရန်သူတို့
 ကိုတိုက်ခိုက်ရန်အမိန့်ပေးတော်မူသောအခါ
 သူတို့သည်မည်သည့်အရပ်၌ရှိသည်မဆို
 ကိုယ်တော်ရွေးချယ်ထားတော်မူသည့် ဤမြို့
 တော်နှင့်ကိုယ်တော်အဖို့အကျွန်ုပ်တည်ဆောက်
 သည့်ဤဗိမာန်တော်သို့မျက်နှာမူ၍ဆု တောင်းပ တု ထ
 နာပြုကြလျှင်- 35 ကောင်းကင်ဘုံမှနားညောင်းတော်မူ၍သူတို့
 အားအောင်ပွဲကိုပေးတော်မူပါ။”

36 “အပြစ်မကူးလွန်သူတစ်ယောက်မျှမရှိပါ။
 သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်ကိုယ်
 တော်ကိုပြစ်မှားကြပါလိမ့်မည်။ ထိုအခါ
 ကိုယ်တော်သည်အမျက်ထွက်တော်မူ၍သူတို့
 အားရန်သူများလက်တွင် အရေးရှုံးနိမ့်စေ
 လျက်တိုင်းတစ်ပါးသို့ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်
 သွားစေတော်မူပါလိမ့်မည်။ ထိုတိုင်းပြည်
 သည်အလွန်ဝေးကွာစေကာမူ- 37 ကိုယ်တော်သည်လူမျိုးတော်၏ဆုတော်
 တု ထ နာကိုနားညောင်းတော်မူပါ။ အကယ်၍သူတို့
 သည်ထိုပြည်တွင်နှောင်တရလျက် မိမိတို့
 အဘယ်မျှအပြစ်မကူးလွန်ခဲ့၍အဘယ်မျှ
 ဆိုးညစ်ခဲ့ကြောင်းဖော်ပြဝန်ခံလျက် အထံ
 တော်သို့ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုကြပါလျှင်
 အို ထာဝရဘုရား၊ သူတို့၏ဆုတောင်း
 ပ တု ထ နာများကိုနားညောင်းတော်မူပါ။-

38 အကယ်၍သူတို့သည်ထိုပြည်တွင်အမှန်ပင်
 နောင်တရလျက် မိမိတို့ဘိုးဘေးများအား
 ကိုယ်တော်ပေးတော်မူသည့်ပြည်တော်၊ ကိုယ်တော်
 ရွေးချယ်ထားတော်မူသည့်ဤမြို့တော်၊ အကျွန်ုပ်
 တည်ဆောက်ထားသည့်ဤဗိမာန်တော်သို့မျက်
 နှာမူ၍ဆုတောင်းပ တု ထနာပြုကြလျှင်၊-
 39 စံတော်မူရာကောင်းကင်ဘုံမှနားညောင်းတော်
 မူပြီးလျှင် သူတို့အားကရုဏာထားတော်မူ
 ၍ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်၏အပြစ်များ
 ကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ။''

40 ``အို အကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင်၊ ယခုအကျွန်ုပ်
 တို့ကိုကြည့်ရှုတော်မူ၍ဌာနတော်တွင်ပြု
 သည့်ဆုတောင်းပ တု ထနာများကိုနားညောင်းတော်
 မူပါ။- 41 အို ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊ ယခုထတော်
 မူ၍ကိုယ်တော်၏တန်ခိုးတော်ကိုသရုပ်ဆောင်
 သည့်ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်နှင့်အတူ ဗိမာန်တော်
 ထဲသို့ကြွတော်မူပြီးလျှင်ကာလအစဉ်အ မြဲ
 စံနေတော်မူပါ။ ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်သည်
 မိမိတို့ခံစားရသည့်ကျေးဇူးတော်ကြောင့်
 ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းကြပါစေသော။-☆ 42 အို
 ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်
 ရွေးချယ်ခန့်ထားတော်မူသောဘုရင်ကိုပစ်ပယ်

☆ 6:41 ဆာ၊ ၁၃၂:၈-၁၀။

တော်မမူပါနှင့်။ ကိုယ်တော်၏အစေခံဒါ ဝိ
 ဒ် အပေါ်တွင်ထားရှိတော်မူခဲ့သည့်မေတ္တာ
 တော်ကိုအောက်မေ့တော်မူပါ။'' ဟုပ တု ထနာ
 ပြုတော်မူ၏။

7

ဗိမာန်တော်ကိုအနုမောဒနာပြုခြင်း (၃ရာ၊ ၈:၆၂-၆၆)

1 ထိုသို့ရှောလမုန်မင်းပ တု ထနာပြုပြီးသောအခါ
 မိုးကောင်းကင်မှမီးလျှံကျ၍ ပူဇော်သကာ
 တို့ကိုကျွမ်းလောင်သွားစေ၏။ ထိုနောက်ဗိမာန်
 တော်သည်ထာဝရဘုရား၏တောက်ပသော
 ဘုန်းအသရေတော်ဖြင့်ပြည့်လေ၏။-☆

2 သို့ဖြစ်၍ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်ထာဝရ
 ဘုရား၏ဗိမာန်တော်ထဲသို့မဝင်နိုင်ကြ။-

3 ဣသရေလအမျိုးသားတို့သည်မိုးကောင်းကင်
 မှမီးလျှံကျလာ၍ ဗိမာန်တော်သည်တောက်ပ
 သောဘုန်းအသရေတော်ဖြင့်ပြည့်လာသည်
 ကိုမြင်သောအခါကြမ်းပြင်ပေါ်တွင်ပျပ်ဝပ်
 ရှိခိုးလျက်'' ကိုယ်တော်သည်ကောင်းမြတ်တော်
 မူ၍မေတ္တာတော်သည်ထာဝစဉ်တည်၏''
 ဟု ထာဝရဘုရားအားထောမနာပြုကြ၏။-☆

☆ 7:1 ဝတ်၊ ၉:၂၃-၂၄။ ☆ 7:3 ၅ရာ၊ ၁၆:၃၄။ ၆ရာ၊ ၅:၁၃။ ၈ရာ၊ ၃:၁၁။
 ဆာ၊ ၁၀၀:၅။ ၁၀၆:၁။ ၁၀၇:၁။ ၁၁၈:၁။ ၁၃၆:၁။ ယော၊ ၃၃:၁၁။

4 ထိုနောက်ရှောလမုန်မင်းနှင့်ပြည်သူအပေါင်း
တို့သည်ထာဝရဘုရားအားယဇ်များကို ပူဇော်ကြ၏။-

5 မင်းကြီးသည်နွားကောင်ရေနှစ်သောင်းနှစ်ထောင်
နှင့် သိုးကောင်ရေတစ်သိန်းနှစ်သောင်းကိုမိတ်
သဟာယယဇ်အဖြစ်ပူဇော်တော်မူ၏။ ဤ

နည်းအားဖြင့်ဘုရင်နှင့်ပြည်သူအပေါင်း
တို့သည် ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုး
ကွယ်ရာဗိမာန်တော်ကိုအနုမောဒနာ ပြုကြလေသည်။-

6 ယဇ်ပုရောဟိတ်များသည်မိမိတို့အတွက်
သတ်မှတ်ထားသည့်နေရာတွင်ရပ်လျက်နေ
ကြ၏။ လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်ယဇ်ပုရော

ဟိတ်တို့နှင့်မျက်နှာချင်းဆိုင်ရပ်လျက် ဒါဝိ
ဒ် မင်းပြုလုပ်ခဲ့သောတူရိယာများဖြင့်
ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်း၍

ဒါဝိ ဒ်မင်းစီမံခဲ့သည့်အတိုင်း`ကိုယ်တော်
၏မေတ္တာတော်သည်ထာဝစဉ်တည်၏' ဟူ
သောဋီ ၄ မှ မသီချင်းကိုသီဆိုကြလေသည်။

လူအပေါင်းတို့ရပ်လျက်နေစဉ်ယဇ်ပုရော
ဟိတ်တို့သည်တံပိုးခရာများကိုမှုတ်ကြ၏။

7 ရှောလမုန်သည်ဗိမာန်တော်ရှေ့၌ရှိသောအလယ်
တံတိုင်းကိုဆက်ကပ်ပြီးနောက် ထိုနေရာ၌တစ်
ကောင်လုံးမီးရှို့ရာယဇ်၊ ဘောဇဉ်ပူဇော်သကာ၊
မိတ်သဟာယယဇ်မှဆီဥတို့ကိုပူဇော်တော်

မူ၏။ ဤသို့ပြုတော်မူခြင်းမှာမင်းကြီး
တည်ဆောက်ထားသည့်ကြေးဝါယဇ်ပလ္လင်သည်
ထိုပူဇော်သကာအားလုံးတို့အတွက်အလွန်
သေးငယ်သောကြောင့်ဖြစ်လေသည်။

8 ရှောလမုန်မင်းနှင့်မြောက်ဘက်ဟာမတ်တောင်
ကြားမှတောင်ဘက်အီဂျစ်ပြည်နယ်စပ်တိုင်
အောင် အရပ်ရပ်မှလာရောက်ကြသောကူသရေလ
ပြည်သူအပေါင်းတို့သည် သစ်ခက်တဲနေပွဲ
တော်ကိုခုနစ်ရက်တိုင်တိုင်ကျင်းပပြီးနောက်၊-

9 အဋ္ဌမနေ့၌ ဌ မှ မအစည်းအဝေးကိုကျင်းပ ကြ၏။
ယဇ်ပလ္လင်ကိုအနုမောဒနာပြုသည် မှာခုနစ်ရက်၊
ပွဲတော်ကျင်းပသည်မှာလည်း ခုနစ်ရက်ဖြစ်၏။-

10 သတ္တမလနှစ်ဆယ့်သုံးရက်နေ့၌ရှောလမုန်
သည်ပြည်သူတို့အား မိမိတို့နေရပ်သို့ပြန်
စေတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏
လူမျိုးတော်ကူသရေလအမျိုးသားတို့နှင့်
ဒါဝိ ဒ်မင်းနှင့်ရှောလမုန်မင်းအားပြုတော်
မူသောကျေးဇူးတော်ကြောင့်လူတို့သည်
အားရဝမ်းမြောက်စွာပြန်ကြကုန်၏။

ရှောလမုန်ထံသို့ဘုရားသခင်တစ်ဖန်
ကြွလာတော်မူခြင်း
(၃ရာ၊ ၉:၁-၉)

11 ရှောလမုန်သည်ဗိမာန်တော်နှင့် နန်းတော်တည်
ဆောက်မှုကိုမိမိ၏စီမံချက်နှင့်အညီထ
မြောက်၍အပြီးသတ်သောအခါ၊- 12 ထာဝရဘုရားသည်ည
ဉ့်အခါရှောလမုန်ထံ သို့ကြွလာတော်မူ၍“သင်၏ဆုတောင်းပ
တု ထနာ ကိုငါကြားပြီ။ သို့ဖြစ်၍ဤဗိမာန်တော်ကို
ငါ့အားယဇ်ပူဇော်ရာဌာနအဖြစ်ဖြင့်ငါ လက်ခံ၏။-

13 ငါသည်မိုးကိုခေါင်စေသည့်အခါ၌ဖြစ်စေ၊
ကောက်ပဲသီးနှံများကိုကိုက်ဖျက်ရန်ကျိုင်း
ကောင်များကိုစေလွှတ်သည့်အခါ၌ဖြစ်စေ၊
ငါပိုင်ဆိုင်သူများဟုခေါ်ဆိုသမုတ်အပ်
သည့်ငါ၏လူမျိုးတော်အားကာလနာ

သင့်စေသောအခါ၌ဖြစ်စေ၊- 14 သူတို့သည်ငါ့ထံသို့
ဆုတောင်းပတုထနာပြု ကာနောင်တရ၍မိမိတို့၏ဒုစရိုက်လမ်း
ကိုရှောင်ကြဉ်ကြလျှင် ငါသည်ကောင်းကင်ဘုံ
မှသူတို့၏ဆုတောင်းပ တု ထနာကိုနားညောင်း
မည်။ သူတို့၏အပြစ်များကိုဖြေလွှတ်၍

သူတို့၏ပြည်ကိုတစ်ဖန်ပြန်လည်ပြော
သာယာလာစေမည်။- 15 ငါသည်ဤဗိမာန်တော်ကိုကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်
မည်။ ဤဗိမာန်တော်တွင်ပြုသမျှသောဆု
တောင်းပ တု ထ နာများကိုနားညောင်းမည်။-

16 ငါသည်ဤဗိမာန်တော်ကိုရွေးချယ်၍ငါ့အား
ထာဝစဉ်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာနအဖြစ်
ဖြင့်သီးသန့်စေပြီ။ ငါသည်ဤဌာနတော်

ကိုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမည်။ ကာလအစဉ်
အဆက်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မည်။-

17 သင်သည်သင်၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်ကဲ့သို့ငါ
၏တရားတော်ကိုစောင့်ထိန်း၍ငါပညတ်သမျှ
အတိုင်းပြုကျင့်ကာငါ့အားကိုးကွယ်လျှင်၊-

18 သင်၏ခမည်းတော်ဒါဝိ ဒ်အား ကူသရေလပြည်
တွင်အဘယ်အခါ၌မျှသင်၏အမျိုးမင်းရိုး
ပြတ်ရလိမ့်မည်မဟုတ်' ဟု ငါပေးခဲ့သည့်

ကတိကိုတည်စေမည်။-☆ 19 သို့ရာတွင်အကယ်၍သင်နှင့်သင်၏ပြည်သူ
တို့သည်ငါ၏ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်
တော်တို့ကိုချိုးဖောက်၍အခြားဘုရား

များကိုကိုးကွယ်ကြလျှင်မူကား၊- 20 ငါပေးသနားသည့်ပြည်မှသင်တို့ကိုဖ
မည်။ ငါ့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာနအဖြစ်
ဖြင့် ငါသီးသန့်ထားသည့်ဤဗိမာန်တော်ကို

လည်းစွန့်ခွာမည်ဖြစ်၍ အရပ်တကာရှိလူ
တို့တွင်အထင်အမြင်သေးခြင်းနှင့်ပြောင်
လှောင်ခြင်းဖြစ်စေမည်။

21 “ယခုအခါဗိမာန်တော်သည်များစွာဂုဏ်
အသရေရှိသော်လည်း ထိုအခါ၌မူအနီး

မှဖြတ်သန်းသွားလာသူအပေါင်းတို့သည်
အံ့အားသင့်လျက် ထာဝရဘုရားသည်
အဘယ်ကြောင့်ဤပြည်နှင့်ဤဗိမာန်တော်ကို

☆ 7:18 ၃ရာ၊ ၂:၄။

ဤသို့စီရင်တော်မူပါသည်။' ဟုမေးမြန်း ကြလိမ့်မည်။-
²² လူတို့က က္လသရေလအမျိုးသားတို့သည်မိမိတို့
 ဘိုးဘေးများအား အီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်
 လာတော်မူသောဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 ကိုစွန့်ပစ်ကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။ သူတို့သည်
 အခြားဘုရားများထံတွင်ကျေးဇူးသစ္စာ
 ခံလျက်ထိုဘုရားတို့ကိုကိုးကွယ်ကြလေ ပြီ။
 ထိုကြောင့်ထာဝရဘုရားသည်သူတို့အား
 ဤဘေးဒဏ်ကိုသင့်စေတော်မူပြီ' ဟုဖြေ
 ဆိုကြလိမ့်မည်။''

8

ရှောလမုန်၏ဆောင်ရွက်ချက်များ

(၃ရာ၊ ၉:၁၀-၂၈)

¹ ရှောလမုန်သည်ဗိမာန်တော်နှင့် မိမိ၏နန်း
 တော်ကိုအနှစ်နှစ်ဆယ်တိုင်တိုင်တည်ဆောက်
 ရလေသည်။- ² သူသည်မိမိအားဟိရ်မင်းပြန်၍ပေးအပ်
 သည့်မြို့များကိုလည်းပြန်လည်တည်ထောင်
 ကာ ထိုမြို့တို့တွင်အခြေစိုက်နေထိုင်ရန်
 က္လသရေလအမျိုးသားတို့ကိုပို့တော်မူ၏။-
³ ဟာမတ်နှင့်ဇောဘနယ်များကိုလည်းတိုက်
 ခိုက်သိမ်းယူပြီးလျှင်၊- ⁴ သဲက နှု
 တာရတွင်ရှိသောတာဒမော်မြို့ကိုတံ တိုင်းကာတော်မူ၏။
 ဟာမတ်နယ်ရှိရိက္ခာသို့ လှောင်ရာမြို့အပေါင်းကိုလည်းပြန်လည်

တည်ထောင်တော်မူ၏။- 5 ရှောလမုန်သည်အောက်ပါမြို့များကိုပြန်လည်
တည်ဆောက်တော်မူ၏။ (တံခါးကန်လန်ကျင်
များနှင့်တကွတံတိုင်းကာရံထားသော) အထက်ဗေ

သောရု န်မြို့၊ အောက်ဗေသောရု န်မြို့၊-
6 ဗာလတ်မြို့၊ ရိက္ခာသိုလှောင်ရာမြို့များ၊ မြင်းနှင့်
စစ်ရထားစခန်းမြို့များဖြစ်လေသည်။ ယေရု
ရှလင်မြို့၊ လေဗနန်တောင်၊ နိုင်ငံတော်အရပ် ရပ်တွင်
မိမိတည်ဆောက်လိုသမျှကိုတည် ဆောက်၏။-

7-8 ရှောလမုန်သည်ခါနာ န်ပြည်ကိုဣသရေလ
အမျိုးသားတို့သိမ်းယူစဉ်အခါက မသတ်
ဘဲကျန်ကြွင်းခဲ့သည့်ခါနာ န်ပြည်သားများ
မှဆင်းသက်လာသူတို့ကို မိမိ၏ချွေးတပ်
အတွက်အသုံးပြုတော်မူ၏။ ထိုသူတို့အထဲ
တွင်အာမောရီအမျိုးသား၊ ဟိ တု တိအမျိုးသား၊
ဖေရဇီအမျိုးသား၊ ဟိဝိအမျိုးသားနှင့်
ယေဗုသိအမျိုးသားတို့ပါဝင်ကြ၏။ ထို
သူတို့၏သားမြေးများသည်ယနေ့တိုင်
အောင်ဆက်လက်၍ကျွန်ခံနေကြသတည်း။-

9 မင်းကြီးသည်အဘယ်ဣသရေလအမျိုးသား
ကိုမျှချွေးတပ်တွင်အသုံးပြုတော်မမူ။ သူ
တို့သည်စစ်သူရဲများ၊ တပ်မှူးများ၊ စစ်ရထား မှူးများနှင့်
မြင်းစီးသူရဲများအဖြစ်ဖြင့် အမှုထမ်းရကြလေသည်။-

10 ရှောလမုန်မင်း၏ဆောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းများ

တွင်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသောချွေးတပ်များကို
ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူနှစ်ရာငါးဆယ်ရှိသတည်း။

11 ရှောလမုန်သည်မိမိ၏မိဖုရားဖြစ်သူအီဂျစ်
ဘုရင်၏သမီးတော်ကိုဒါဝိ ဒိမြို့တော်မှသူ
၏အတွက်ဆောက်လုပ်ထားသောစံနန်းသို့ခေါ်
ဆောင်လာတော်မူ၏။ မင်းကြီးက`ပဋိညာဉ်သေတ္တာ
တော်ကိန်းဝပ်ဖူးရာအရပ်သည်သန့်ရှင်းမြင့်
မြတ်သည်ဖြစ်၍ ထိုအမျိုးသမီးသည်ကူသ
ရေလဘုရင်ဒါဝိ ဒိ၏နန်းတော်တွင်နေထိုင် ရန်မသင့်'
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

12 ရှောလမုန်သည်ဗိမာန်တော်ရှေ့တွင် မိမိတည်
ဆောက်ထားသည့်ယဇ်ပလ္လင်တွင်ယဇ်များကို
ပူဇော်တော်မူ၏။- 13 သူသည်မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းအရဥပု
သ်နေ့ များ၊ လဆန်းပွဲတော်နေ့များနှင့်တစ်နှစ်တစ်
ကြိမ်ကျင်းပရသည့်ပွဲတော်သုံးခုဖြစ်သော
တဆေးမဲ့မုန့်ပွဲတော်၊ ကောက်သိမ်းပွဲတော်နှင့်
သစ်ခက်တဲနေပွဲတော်နေ့တို့တွင်မီးရှို့ရာ
ပူဇော်သကာများကိုဆက်သတော်မူ၏။-☆

14 ခမည်းတော်ဒါ ဝိ ဒိချမှတ်ထားခဲ့သည့်စည်း
မျဉ်းများအတိုင်းမင်းကြီးသည် ယဇ်ပုရော
ဟိတ်တို့နေ့စဉ်လုပ်ဆောင်ရန်တာဝန်များကို
လည်းကောင်း၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့အမှုတော်

☆ 8:13 တော၊ ၂၈:၉-၁၀၊ ၁၁-၁၅။ ထွ၊ ၂၃:၁၄-၁၇၊ ၃၄:၂၂-၂၃။ တော၊
၂၈:၁၆-၂၉:၃၉။ တရား၊ ၁၆:၁၆။

ဆောင်ရာတွင်ပါဝင်ကူညီကာ ငှူ ငှူ မှ
 မသီချင်း များအေးကူးကြရသူလေဝိအနွယ်ဝင်
 တို့၏အလုပ်တာဝန်များကိုလည်းကောင်း
 စီစဉ်ပေးတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်၏အစေခံ
 ဒါဝိ ဒ်အမိန်ရှိတော်မူခဲ့သည့်အတိုင်းဗိမာန်
 တော်အစောင့်တပ်သားများကိုလည်းနေ့စဉ်
 တာဝန်ဝ တာ တရားများထမ်းဆောင်ရန်အဖွဲ့
 များဖွဲ့စည်းပေးတော်မူ၏။- 15 ပစ္စည်းသိုလှောင်ရုံများ၊
 အခြားအမှုကိစ္စ များနှင့်ပတ်သက်၍ဒါဝိ
 ဒ်ပေးခဲ့သည့်ညွှန် ကြားချက်များကိုလည်းအသေးစိတ်
 လိုက်နာဆောင်ရွက်တော်မူ၏။

16 ယခုအခါ၌ရှောလမုန်၏စီမံကိန်းရှိသမျှ
 ကိုလက်စသတ်လိုက်လေပြီ။ ထာဝရဘုရား၏
 ဗိမာန်တော်ကိုအုတ်မြစ်ချချိန်မှတည်ဆောက်
 မှုလက်စသတ်ချိန်အထိ ဆောင်ရွက်စရာရှိ
 သမျှသောအလုပ်တို့သည်အောင်မြင်စွာ
 ပြီးစီးသွားလေပြီ။

17 ထိုနောက်ရှောလမုန်သည်ဒေဒုံပြည်၊ အာကွဗာ
 ပင်လယ်ကွေ့ပေါ်ရှိသင်္ဘောဆိပ်မြို့များဖြစ် သော
 ၉ ယုန်ဂါဗာမြို့နှင့်ဇေလုတ်မြို့သို့ကြွ တော်မူ၏။-

18 သူ၏ထံသို့ဟိရုံမင်းသည်မိမိ၏ပင်လယ်
 သွားကျွမ်းကျင်သူများနှင့်အလုပ်ရည်ဝ
 သူသင်္ဘောသားများလိုက်ပါသည့်သင်္ဘော

များကိုစေလွှတ်တော်မူ၏။
 ရှောလမုန်၏ပင်လယ်သွားကျွမ်းကျင်သူ
 များနှင့်အတူသြဖိရမြို့သို့သင်္ဘောလွှင့်
 ကြပြီးလျှင်ရှေ့တစ်ဆယ့်ခြောက်တန်နီး
 ပါးကိုရှောလမုန်ထံသို့ယူဆောင်ခဲ့ကြ ၏။

ထိုသူတို့သည်

9

ရှောဘဘုရင်မအလည်အပတ်ကြွလာခြင်း
 (၃ရာ၊ ၁၀:၁-၁၃)

၁ ရှောပြည်ဘုရင်မသည်ရှောလမုန်၏ဂုဏ်
 သတင်းကိုကြားသိရသဖြင့် ခက်ခဲသောပုစ္ဆာ
 များဖြင့်မင်းကြီးအားပညာစမ်းရန်ယေရု
 ရှလင်မြို့သို့ကြွလာတော်မူ၏။ ဘုရင်မ
 သည်များစွာသောအခြေအရံလိုက်ပါ
 လျက်နံ့သာမျိုးများ၊ ကျောက်မျက်ရတနာ
 များ၊ ရွှေအမြောက်အမြားတင်ဆောင်သည့်
 ကုလားအုတ်များနှင့်ရောက်ရှိလာလေသည်။
 သူသည်မင်းကြီး၏ရှေ့တော်သို့ရောက်ရှိ
 လာသောအခါမိမိစဉ်းစားရသမျှသော
 ပုစ္ဆာတို့ကိုမေးတော်မူ၏။- ၂ မင်းကြီးသည်တစ်ခုမကျန်ဖြေကြားတော်မူ
 သည်။ မင်းကြီးမဖြေရှင်းနိုင်သောပုစ္ဆာဟူ၍
 မရှိ။- ၃ ရှောပြည်ဘုရင်မသည်ရှောလမုန်ထံမှ
 ဉာဏ်ပညာနှင့်ယှဉ်သောစကားများကိုကြား
 ၍ သူဆောက်လုပ်ထားသည့်နန်းတော်ကိုမြင်

တော်မူ၏။- 4 ဘုရင်မသည်မင်းကြီးပွဲတော်တည်သော
 အစားအစာများ၊ မှူးမတ်တို့၏နေအိမ်
 များ၊ နန်းတော်အမှုထမ်းအရာထမ်းများ
 အားဖွဲ့စည်းပုံနှင့်သူတို့ဝတ်ဆင်ကြသည့်
 ဆင်တူဝတ်စုံများ၊ ပွဲလမ်းသဘင်အခါတွင်
 မင်းကြီးအားခစားရသူအစေခံများနှင့်
 သူတို့၏ဝတ်စုံများ၊ ဗိမာန်တော်တွင်မင်း
 ကြီးပူဇော်သည့်ယဇ်များကိုတွေ့မြင်သော
 အခါလွန်စွာအံ့ဩလေသည်။

5 ဘုရင်မကမင်းကြီးအား "အကျွန်ုပ်သည်
 ကျွန်ုပ်၏တိုင်းပြည်တွင်ရှိစဉ်အခါကအဆွေ
 တော်နှင့်အဆွေတော်၏ဉာဏ်ပညာအကြောင်း
 ကိုကြားသိခဲ့ရသည့်သတင်းသည်မှန်ပါ သည်တကား။-

6 ကိုယ်တိုင်မျက်မြင်ဒိဋ္ဌမတွေ့မမြင်ရမီ
 အခါကထိုသတင်းကိုကျွန်ုပ်မယုံပါ။ အဆွေ

တော်သည်လူတို့ပြောဆိုနေကြသည်ထက်ပင်
 ပို၍ဉာဏ်ပညာရှိတော်မူပါ၏။- 7 အဆွေတော်၏အပါးတော်တွင်အစဉ်အ

လျက် အဆွေတော်ထံမှဉာဏ်ပညာနှင့်ယှဉ်
 သောစကားများကိုကြားရသူတို့သည်

အလွန်မ ့ ဂလာရှိကြပါသည်တကား။-

8 အဆွေတော်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 အားထောမနာပြုကြပါစေသတည်း။ ကိုယ်

တော်သည်အဆွေတော်ကိုလွန်စွာနှစ်သက်

မြတ်နိုးတော်မူသည်ဖြစ်၍ မိမိ၏ကိုယ်စား
 အုပ်စိုးနိုင်ရန်ကူသရေလဘုရင်အဖြစ်ချီး
 မြှောက်တော်မူပြီ။ ကိုယ်တော်သည်မိမိလူမျိုး
 တော်ကူသရေလအမျိုးသားတို့အားချစ်
 တော်မူ၍ထာဝ စဉ်စောင့်ရှောက်တော်မူလို
 သဖြင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနှင့်တရား မျှတမှုရှိနိုင်စေရန်အဆွေတော်အား
 သူတို့၏ဘုရင်အဖြစ်ဖြင့်ချီးမြှောက် တော်မူပြီ။
 ဟုပြော၏။

9 ဘုရင်မသည်ရှောလမုန်မင်းအားရွှေချိန်
 ငါးတန်၊ နံ့သာမျိုးနှင့်ကျောက်မျက်ရတနာ
 အမြောက်အမြားကိုလက်ဆောင်အဖြစ်ပေး
 ဆက်တော်မူ၏။ ရှောလမုန်မင်းအားရှေ့ဘ
 ပြည်ဘုရင်မပေးဆက်သည့်နံ့သာမျိုး
 ကဲ့သို့ကောင်းသည့်နံ့သာမျိုးကိုနောင်
 အဘယ်အခါ၌မျှမတွေ့ရတော့ချေ။*

10 (ဩဖိရမြို့မှရွှေကိုယူဆောင်လာသော
 ဟိရုံမင်းနှင့်ရှောလမုန်မင်း၏လူတို့သည်
 ထင်းရှူးသားနှင့်ကျောက်မျက်ရတနာများ
 ကိုလည်းယူဆောင်လာကြ၏။- 11 ရှောလမုန်သည်ထင်းရှူးသားကိုဗိမာန်
 မိမိ၏နန်းတော်လှေကားများပြုလုပ်ရာတွင်
 လည်းကောင်း၊ ဂီတဆရာများအတွက်စောင်း
 ကြီးစောင်းငယ်များပြုလုပ်ရာတွင်လည်း

* 9:9 မ၊ ၁၂:၄၂။ လု၊ ၁၁:၃၁။

ကောင်းအသုံးပြုတော်မူ၏။ ထိုမျှကောင်း
သောထင်းရှူးသားမျိုးကို ယခင်အဘယ်အခါ
ကမျှယုဒပြည်တွင်မတွေ့မြင်ဘူးကြ။)

12 ရှောလမုန်မင်းသည်ဘုရင်မထံမှရရှိသည့်
လက်ဆောင်များအတွက် မိမိပြန်လည်ပေးသည့်
လက်ဆောင်များအပြင်ဘုရင်မအလိုရှိ
သမျှသောအရာများကိုပေးတော်မူ၏။
ထို နောက်ဘုရင်မနှင့်အခြွေအရံတို့သည်
ရှေ့ဘပြည်သို့ပြန်သွားကြ၏။

ရှောလမုန်မင်း၏ဋ္ဌနအင်အား
(၃ရာ၊ ၁၀:၁၄-၂၅)

13-14 ကုန်သည်တို့ပေးသွင်းသည့်အခွန်တော်များ
အပြင်နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းရှောလမုန်မင်းထံဆက်
သွင်းရသောရွှေချိန်မှာနှစ်ဆယ့်ငါးတန်ကျော်
ကျော်ဖြစ်၏။ အာရပ်ဘုရင်များနှင့်ကူသရေလ
နယ်မြေဘုရင်ခံများကလည်းမင်းကြီးထံ
ရွှေ၊ နှင့်ငွေများကိုဆက်သွင်းရကြသည်။-

15 ရှောလမုန်သည်တစ်ဆယ့်ငါးပေါင်နီးပါး
စီရှိသည့်ရွှေပြားများဖြင့်မွမ်းမံထားသည့် ခိုင်းကြီးနှစ်ရာ၊-
16 ရှစ်ပေါင်နီးပါးစီရှိသည့်ရွှေပြားများဖြင့်
မွမ်းမံထားသောခိုင်းငယ်သုံးရာကိုပြုလုပ်
တော်မူသည်။ သူသည်ထိုခိုင်းအားလုံးကို လေဗနု
န်တောခန်းမဆောင်တွင်ထားရှိ စေ၏။

17 မင်းကြီးသည်တစ်ပိုင်းကိုဆင်စွယ်ဖြင့်လည်း
 ကောင်း၊ ကျန်တစ်ပိုင်းကိုရွှေစင်ဖြင့်လည်း
 ကောင်းမွမ်းမံထားသောရာဇပလ္လင်ကြီး
 ကိုပြုလုပ်စေတော်မူ၏။- 18 ထိုရာဇပလ္လင်သို့တတ်ရန်လှေကားခြောက်
 ထစ်ရှိလေသည်။ ရာဇပလ္လင်နှင့်တစ်စပ်တည်း
 ရွှေဖြင့်မွမ်းမံထားသောခြေတော်တင်ခုံရှိ၏။
 ရာဇပလ္လင်၏တစ်ဖက်တစ်ချက်တွင်လက်ရုံး
 တန်းတစ်ခုစီရှိ၍ယင်းတို့၏နံဘေးတွင်
 ရုပ်လျက်နေသောခြင်္သေ့ရုပ်တစ်ကောင်စီ ရှိ၏။-
 19 လှေကားထစ်များ၏အစွန်းတစ်ဖက်တစ်ချက်
 စီတွင်ခြင်္သေ့ရုပ်တစ်ကောင်စီဖြင့်ခြင်္သေ့ရုပ်တစ်
 ဆယ့်နှစ်ကောင်ရှိလေသည်။ အခြားအဘယ်
 တိုင်းပြည်တွင်မျှ၍ကဲ့သို့သောရာဇပလ္လင်
 မျိုးမရှိခဲ့ဘူးချေ။

20 ရှောလမုန်မင်း၏သောက်တော်ရေဖလားမှန်
 သမျှသည်ရွှေဖြင့်ပြီး၍ လေဗနု နံတောခန်း
 မဆောင်တွင်ရှိသမျှသောခွက်ယောက်အသုံး
 အဆောင်များသည်လည်းရွှေစင်ဖြင့်ပြီး သတည်း။
 ရှောလမုန်၏ခေတ်၌ငွေကိုတန် ဖိုးမထားကြ။-
 21 မင်းကြီး၌ဟိ ရံမင်း၏သင်္ဘောစုနှင့်အတူပင်
 လယ်သွားသင်္ဘောများရှိ၏။ သူ၏သင်္ဘောတို့
 သည် ရွှေ၊ ငွေ၊ ဆင်စွယ်၊ လှူဝံနှင့်မျောက်များကို
 တင်ဆောင်၍သုံးနှစ်တစ်ကြိမ်ပြန်လည်ရောက်

ရှိလေသည်။- 22 ရှောလမုန်မင်းသည်ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘုရင်တကာ
 တို့ထက်ချမ်းသာကြွယ်ဝ၍ဉာဏ်ပညာရှိ တော်မူ၏။-
 23 သူတို့သည်ရှောလမုန်အားထာဝရဘုရား
 ပေးတော်မူသောဉာဏ်ပညာတော်နှင့် ယှဉ်
 သည့်စကားများကြားနာရန်သူ့ထံသို့ လာရောက်ကြ၏။-
 24 ထိုသူအသီးသီးတို့သည်ရွှေထည်၊ ငွေထည်၊
 အဝတ်ထည်၊ လက်နက်၊ နံ့သာမျိုး၊ မြင်းနှင့်
 လားတို့ကိုလက်ဆောင်အဖြစ်ဖြင့်ရှောလမုန်
 ထံနှစ်စဉ်ဆက်သကြလေသည်။

25 ရှောလမုန်မင်းတွင်စစ်ရေးများနှင့်မြင်းများ
 အတွက်မြင်းစောင်းလေးထောင်ရှိ၍တိုက်မြင်း
 တစ်သောင်းနှစ်ထောင်လည်းရှိလေသည်။ ထိုမြင်း
 အချို့တို့ကိုယေရုရှလင်မြို့၌လည်းကောင်း၊
 အချို့တို့ကိုအခြားမြို့များ၌လည်းကောင်း
 ထားရှိတော်မူ၏။-☆ 26 ရှောလမုန်သည်ဥဖရတ်မြစ်မှသည်ဖိလိ
 တု တိ ပြည်နှင့်အီဂျစ်ပြည်နယ်စပ်တိုင်အောင်
 အရပ် ရပ်ရှိဘုရင်တို့ကိုအုပ်စိုးရ၏။-☆
 27 သူ၏လက်တော်၌ယေ ရုရှလင်မြို့တွင်ငွေသည်
 ကျောက်ခဲကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ သစ်ကတိုးသား
 သည်ယုဒတောင်ခြေတွင်အလေ့ကျပေါက်
 သောသဖ န်းပင်ကဲ့သို့လည်းကောင်းပေါများ

☆ 9:25 ၃ရာ၊ ၄:၂၆။ ☆ 9:26 က၊ ၁၅:၁၈။ ၃ရာ၊ ၄:၂၁။

လေသည်။- 28 ရှောလမုန်သည်မြင်းများကိုမုသရီ⁴
ခေါ်အီဂျစ်နှင့်အခြားတိုင်းပြည်များမှ တင်သွင်းခဲ့သည်။*

ရှောလမုန်၏နန်းသက်အကြောင်းအကျဉ်းချုပ်
(၃ရာ၊ ၁၁:၄၁-၄၃)

29 ကြွင်းကျန်သောရှောလမုန်၏အကြောင်းကို
အစမှအဆုံးတိုင်အောင်ပရောဖက်နာသန်
၏ကျမ်း၊ ရှိ လောမြို့သားအဟိယ၏ပရောဖက်
ကျမ်း၊ က္လသရေလဘုရင်ယေရောဗော င်၏နန်း
ဆက်အကြောင်းကိုလည်းဖော်ပြပါရှိသည့်
ပရောဖက်က 3 ဒါဒါ၏ဗျာဒိတ်ရူ ပါရုံကျမ်းများ
တွင်မှတ်တမ်းတင်ထားသတည်း။- 30 ရှောလမုန်သည်ယေရုရှလင်မြို့တွ
တော်မူ၍က္လသရေလတစ်နိုင်ငံလုံးကို
အနှစ်လေးဆယ်အုပ်စိုးတော်မူ၏။- 31 သူကွယ်လွန်သောအခါသားတော်
င် သည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ
၍နန်းတက်လေသည်။

10

က္လသရေလမြောက်ပိုင်းမှအနွယ်တို့ ပုန်ကန်ကြခြင်း
(၃ရာ၊ ၁၂:၁-၂၀)

1 ရောဗော င်သည်မိမိအားမင်းမြောက်ရန်
က္လသ ရေလအမျိုးသားတို့စုရုံးလျက်ရှိရာ
ရှေခင်မြို့သို့သွား၏။- 2 ရှောလမုန်၏ဘေးမှလွတ်မြောက်ရန်အီဂျစ်

4 9:28 * (၁:၁၆ ကိုကြည့်ပါ) ဟေဗြဲမူတွင်အီဂျစ်
နှင့်အခြားတိုင်းပြည်များမှတင်သွင်းတော် မူ၏။ * 9:28 တရား၊
၁၇:၁၆

ပြည်သို့ထွက်ပြေးသွားသူ၊ နေဗတ်၏သား
ယေရောဗော င်သည်ထိုသတင်းကိုကြား
သောအခါမိမိ၏ပြည်သို့ပြန်လာ၏။-

3 ကူသရေလပြည်မြောက်ပိုင်းမှအနွယ်တို့သည်
သူ့ကိုခေါ်ပြီးလျှင်ရောဗော င်ထံကိုသွား၍၊-

4 ``အရှင်၏ခမည်းတော်သည်အကျွန်ုပ်တို့အား
ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်ခဲ့ပါ၏။ အကယ်၍အရှင်သည်
ယင်းသို့ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုကိုပေါ့ပါးစေလျက်
အကျွန်ုပ်တို့နေသာထိုင်သာအောင်ပြုတော်
မူလျှင် အကျွန်ုပ်တို့သည်သစ္စာရှိစွာအရှင်၏
အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်ပါမည်'' ဟုလျှောက်
ထားကြ၏။

5 ရောဗော င်က ``သုံးရက်လွန်ပြီးမှပြန်လာကြ လော့''
ဟုဆို၏။ ထို့ကြောင့်ထိုလူတို့သည်ထွက် ခွာသွားကြ၏။

6 ရောဗော င်မင်းသည်ခမည်းတော်ရှောလမုန်၏
အတိုင်ပင်ခံအသက်ကြီးသူအမတ်များ
အား ``ထိုသူတို့ကိုငါအဘယ်သို့ဖြေကြား ရပါမည်နည်း။
သင်တို့အဘယ်သို့အကြံ ပေးလိုကြပါသနည်း''
ဟုမေးတော်မူ၏။

7 အမတ်တို့က ``အကယ်၍အရှင်သည်သူတို့
အားကရုဏာပြုလျက်နှစ်သက်စေသော
စကားဖြင့်ဖြေကြားပါလျှင်သူတို့သည်
အရှင်၏အမှုတော်ကိုအစဉ်အမြဲသစ္စာ

ရှိစွာထမ်းဆောင်ကြပါလိမ့်မည်'' ဟု
လျှောက်ထားကြ၏။

8 သို့ရာတွင်ရောဗော င်သည်အသက်ကြီးသူတို့
၏အကြံကိုလျစ်လျူရှုကာမိမိနှင့်အတူ
ကြီးပြင်းလာ၍ ယခုအခါမိမိ၏တိုင်ပင်
ဖော်တိုင်ပင်ဘက်များဖြစ်လာကြသူလူ
ငယ်လူရွယ်များနှင့်တိုင်ပင်၏။- 9 သူတို့အားမင်းကြီးက`သင်တို့သည်ငါ့
အဘယ်သို့အကြံပေးကြပါမည်နည်း။ ဖိနိပ်
ချုပ်ချယ်မှုကိုလျော့ပါးအောင်ပြုလုပ်ပေး
ရန်ငါ့ထံပန်ကြားလျှောက်ထားသူတို့အား
အဘယ်သို့ဖြေကြားရပါမည်နည်း'' ဟု မေးတော်မူ၏။

10 ထိုသူငယ်တို့က`အရှင်သည်သူတို့အား`ငါ
၏လက်သန်းသည်ခမည်းတော်၏ခါးပိုင်း
ထက်ပို၍တုပ်၏။- 11 ငါ့ခမည်းတော်သည်သင်တို့အပေါ်လေးလံ
သောထမ်းပိုးကိုတင်၏။ ငါ့မူကားထိုထက်ပင်
ပို၍လေးလံသောထမ်းပိုးကိုတင်အံ့။ သူသည်
သင်တို့အားကြိမ်လုံးနှင့်ရိုက်၏။ ငါ့မူကား
ကြာပွတ်နှင့်ရိုက်အံ့' ဟုပြန်ပြောသင့်ပါသည်''
ဟုလျှောက်ကြ၏။

12 မိမိတို့အားရောဗော င်မှာကြားလိုက်သည်
အတိုင်းသုံးရက်ကြာသော်ယေရောဗော င်နှင့်
ပြည်သူအပေါင်းတို့သည်သူ၏ထံသို့ပြန် လာကြ၏။-
13 မင်းကြီးသည်အသက်ကြီးသူတို့၏အကြံ

ကိုလျှစ်လူရှု၍၊- 14 လူငယ်တို့အကြံပေးသည့်အတိုင်းပြည်သူ
တို့အား`ငါ့ခမည်းတော်သည်သင်တို့အပေါ်

လေးလံသောထမ်းပိုးကိုတင်၏။ ငါမူကား

ထိုထက်ပင်ပိုလေးလံသောထမ်းပိုးကိုတင်

အံ့။ သူသည်သင်တို့အားကြိမ်လုံးနှင့်ရိုက်၏။

ငါမူကားကြာပွတ်နှင့်ရိုက်အံ့။" ဟုခက်ထန်

စွာမိန့်တော်မူ၏။- 15 မင်းကြီးသည်ဤသို့ပြည်သူတို့၏စကား

ကိုနားမထောင်ဘဲနေခြင်းမှာ ပရောဖက်

အဟိယအားဖြင့်နေမတ်၏သားယေရော

ဗော င်အားပေးတော်မူသည့်ဗျာဒိတ်တော်

အကောင်အထည်ပေါ်လာစေရန် ထာဝရ

အရှင်ဘုရားသခင်အလိုရှိတော်မူသော ကြောင့်ဖြစ်၏။

16 မိမိတို့၏စကားကို နားထောင်တော့မည်မ

ဟုတ်ကြောင်းသိရှိကြသောအခါ လူတို့ သည်`ဒါဝိ

ဒ်နှင့်သူ၏အိမ်ထောင်စုသားထံ မှငါတို့ဝေပုံမရ။

ယေရှု၏သားဌ်ငါတို့ အမွေမခံရ။ အို

က္ကသရေလပြည်သူတို့၊ ငါတို့နေရပ်သို့ပြန်ကြကုန်အံ့။

ရောဗော င် သည်မိမိအိမ်ထောင်ကိုကြည့်ရှုပါစေ။"

ဟုဟစ်အော်ကြကုန်၏။*

သို့ဖြစ်၍က္ကသရေလပြည်သူတို့ပုန်ကန်ကြ သဖြင့်၊-

17 ရောဗော င်သည်ယုဒနယ်မြေတွင်နေထိုင်သူတို့

ကိုသာအုပ်စိုးရလေ၏။

* 10:16 ၂ရာ၊ ၂၀:၁။

18 ထိုအခါရောဗော င်မင်းသည်ချွေးတပ်တာဝန်
 ခံအဒေါ်နီရံအား က္ကသရေလပြည်သူတို့
 ထံစေလွှတ်တော်မူ၏။ သို့ရာတွင်က္ကသရေလ
 ပြည်သူတို့ကထိုသူအားခဲနှင့်ပေါက်သတ်
 ကြသဖြင့် ရောဗော င်သည်မိမိရထားပေါ်
 သို့အဆောတလျင်တက်၍ယေရုရှလင်
 မြို့သို့ထွက်ပြေးလေ၏။- 19 ထိုကြောင့်ထိုကာလမှအစပြု၍က္ကသရေလ
 ပြည်မြောက်ပိုင်းမှပြည်သူတို့သည် ဒါဝိ ဒ်မင်း
 ဆက်ကိုယနေ့တိုင်အောင်ပုန်ကန်ကြသတည်း။

11

ပရောဖက်ရှေမာယဆင့်ဆိုသည့်ဗျာဒိတ်တော် (၃ရာ၊ ၁၂:၂၁-၂၄)

1 ရောဗော င်မင်းသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်
 ရောက်လာသောအခါ ဗ ် ယာမိန်နှင့်ယုဒအနွယ်
 ဝင်လက်ရွေးစင်တပ်သားတစ်သိန်းရှစ်သောင်း
 ကိုစုရုံးစေတော်မူ၏။ မင်းကြီးသည်က္ကသရေလ
 ပြည်မြောက်ပိုင်းနယ်မြေများကို ပြန်လည်သိမ်း
 ပိုက်နိုင်ရန်စစ်ဆင်မည်အကြံရှိတော်မူ၏။-

2-4 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားက`သင်တို့အားလုံး
 မိမိတို့နေရပ်သို့ပြန်ကြလော့။ က္ကသရေလ
 အမျိုးသားအချင်းချင်းမတိုက်ခိုက်ကြ
 နှင့်။ ယခုဖြစ်ပွားခဲ့သောအမှုသည်ငါ၏
 အလိုတော်အရဖြစ်ကြောင်းကို ရောဗော

င် မင်းနှင့်တကွယုဒနှင့်ဗ ် ယာမိန်အနွယ်ဝင်
 အပေါင်းတို့အားဆင့်ဆိုလော့" ဟုပရော
 ဖက်ရှေမာယအားမိန့်တော်မူ၏။ ထိုသူ
 အပေါင်းတို့သည်ထာဝရဘုရား၏အမိန့်
 တော်ကိုနာခံလျက်ယေရောဗော င်ကိုစစ်
 မတိုက်ဘဲပြန်ကြကုန်၏။

မြို့များကိုရောဗောင်တံတိုင်းကာတော်မူခြင်း

5 ရောဗောင်သည်ယေရုရှလင်မြို့၌နန်းစံ၍ ယုဒနှင့်ဗ
 ် ယာမိန်နယ်မြေများရှိ- 6-7 ဗက်လင်မြို့၊ တေမြို့၊
 တေကောမြို့၊- ဗက်ဇုရ မြို့၊ ရှောကောမြို့၊ အဒုလံမြို့၊-
 8-9 ဂါသမြို့၊ မရေရှမြို့၊ ဇိဖမြို့၊- အဒေါရိမ် မြို့၊
 လာခိရှမြို့၊ အဇေကောမြို့၊-

10 ဇောရာမြို့၊ အာဇလု န်မြို့၊ ဟေမြို့
 န်မြို့များ ကိုတံတိုင်းကာစေတော်မူ၏။-

11 ထိုမြို့တို့ကိုခိုင်ခံ့စွာတံတိုင်းကာပြီးလျှင် မြို့တိုင်းတွင်
 တပ်မှူးတစ်ဦးစီခန့်ထား၍ ဆီ၊ စပျစ်ရည်၊ စားနပ်ရိက္ခာ၊-

12 ဒိုင်းလွှားနှင့်လှံတံများကိုသိုလှောင်ထားတော်
 မူ၏။ ဤနည်းအားဖြင့်သူသည်ယုဒနှင့်ဗ ် ယာ
 မိန်နယ်မြေများကိုထိန်းသိမ်းအုပ်ချုပ်ထား တော်မူ၏။

ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့
 ယုဒပြည်သို့လာရောက်ကြခြင်း

13 က္ကသရေလနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံးမှယဇ်ပုရော
ဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည် တောင်
ဘက်ရှိယုဒပြည်သို့လာရောက်ကြ၏။-

14 က္ကသရေလဘုရင်ယေရောဗော င်နှင့်သူ၏အရိုက်
အရာကိုဆက်ခံသူတို့သည် လေဝိအနွယ်ဝင်
တို့အားထာဝရဘုရား၏ယဇ်ပုရောဟိတ်များ
အဖြစ်ဖြင့်အမှုတော်ထမ်းဆောင်ရန်ခွင့်မပြု
ကြချေ။ သို့ဖြစ်၍လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်
မိမိတို့၏စားကျက်များနှင့်အခြားမြေယာ များကိုစွန့်၍
ယုဒပြည်၊ ယေရုရှလင်မြို့သို့ ရောက်ရှိလာကြ၏။-

15 ယေရောဗော င်သည်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာန
များ၌လည်းကောင်း၊ နတ်မိစ္ဆာများနှင့်မိမိ
သွန်းလုပ်ထားသည့်နွားသဗယ်ရုပ်များကို
ရှိခိုးဝတ်ပြုရာ၌လည်းကောင်းအမှုတော်
ဆောင်ရန်မိမိအလိုရှိသူတို့အားယဇ် ပုရောဟိတ်များအဖြစ်ခန့်ထားတော်

သည်။-☆ 16 က္ကသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရားအားအမှန်အကန်ဝတ်ပြု
ကိုးကွယ်လိုသူ က္ကသရေလအနွယ်ဝင်အပေါင်း
တို့သည်မိမိတို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရားအားယဇ်များကိုပူဇော်နိုင်
ရန် လေဝိအနွယ်ဝင်တို့နှင့်အတူယေရုရှ
လင်မြို့သို့လိုက်သွားကြ၏။- 17 သူတို့သည်ယုဒပြည်ကိုအင်အားတောင့်

☆ 11:15 ခုရာ၊ ၁၂:၃၁။

တင်းလာစေလျက် သုံးနှစ်တိုင်တိုင်ရှောလမုန်
 ၏သားရောဗော င်ကိုအားပေးထောက်ခံကာ
 ဒါဝိ ဒ်မင်းနှင့်ရှောလမုန်မင်းတို့အုပ်စိုး
 ချိန်ကဲ့သို့နေထိုင်ကြလေသည်။

ရောဗောငါ၏အိမ်ထောင်စု

18 ရောဗော င်သည်မဟာလတ်နှင့်စုံဖက်တော်မူ
 ၏။ မဟာလတ်၏ခမည်းတော်သည်ဒါဝိ ဒ်၏
 သားယေရိမုတ်ဖြစ်၍မယ်တော်မှာယေရှု ၏မြေး၊
 လျောဘ၏သမီးအဘိဟဲလ ဖြစ်၏။- 19 သူတို့သည်ယုရှု၊
 ရှုမာရီနှင့်ဇာဟံဟူသော သားသုံးယောက်ကိုရကြ၏။-

20 ထိုနောက်ရောဗော င်သည်အဗရှုလုံ၏သမီး
 မာခါနှင့်စုံဖက်၍ အဘိယ၊ အ တု တဲ၊ ဇိဇ၊ ရှေလော
 မိတ်ဟူသောသားလေးယောက်ကိုရလေသည်။-

21 ရောဗော င်တွင်စုစုပေါင်းမိဖုရားတစ်ဆယ့်
 ရှစ်ပါးနှင့် မောင်းမမိသံခြောက်ဆယ်ရှိ၏။
 သူသည်သားနှစ်ဆယ့်ရှစ်ယောက်နှင့်သမီး
 ခြောက်ဆယ်တို့၏ဖခင်ဖြစ်သော်လည်း
 မိမိ၏ မိဖုရားများနှင့်မောင်းမအပေါင်းတို့
 အနက်မာခါကိုအများဆုံးချစ်တော်မူ၏။-

22 သို့ဖြစ်၍မင်းကြီးသည်မာခါနှင့်ရသောသား
 တော်အဘိယကို အခြားသားသမီးအပေါင်း
 တို့ထက်ပို၍မျက်နှာသာပေးကာ မိမိ၏အ
 ရိုက်အရာကိုဆက်ခံမင်းလုပ်ရမည့်သူ

အဖြစ်ဖြင့်ရွေးချယ်ထားတော်မူလေသည်။-

23 ရောဗော င်သည်ပညာသတိရှိစွာမိမိ၏သား
တော်များအားတာဝန်ဝ တ တရားများခွဲဝေသတ်
မှတ်ပေးပြီးလျှင် ယုဒနှင့်ဗ ် ယာမိန်နယ်မြေတစ်
လျှောက်ရှိခံတပ်မြို့များတွင်နေရာချထား
တော်မူ၏။ မင်းကြီးသည်သူတို့အားရက်ရော
စွာစားနပ်ရိက္ခာများထောက်ပံ့၍ကြင်ဖော်
အမြောက်အမြားကိုလည်းရှာပေးတော် မူ၏။

12

ယုဒပြည်သို့အီဂျစ်အမျိုးသားတို့
ချင်းနင်းဝင်ရောက်ခြင်း
(၃ရာ၊ ၁၄: ၂၅-၂၈)

1 ရောဗော င်သည်မိမိ၏ရာဇအာဏာတည်မြဲ
အောင်ဆောင်ရွက်ပြီးသောအခါ သူနှင့်သူ
၏ပြည်သူအပေါင်းတို့သည်ထာဝရ ဘုရား၏တရားတော်ကိုစွန့်ပယ်၍၊-

2 သစ္စာတော်ကိုဖောက်သောကြောင့်ရောဗော
င်နန်းစံ ပထမနှစ်၌ အီဂျစ်ဘုရင်ရှိရက်သည်
ယေရုရှလင်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်လေသည်။-

3 သူသည်စစ်ရထားတစ်ထောင့်နှစ်ရာ၊ မြင်းစီး
သူရဲခြောက်သောင်းနှင့်လိမ္မော်ပြည်သား၊ သူကိ
ပြည်သား၊ ဆူဒန်ပြည်သားတို့အပါအဝင်
မရေမတွက်နိုင်သောစစ်သည်တော်များပါ
ရှိသည့်တပ်မတော်ကြီးကိုခေါင်းဆောင်၍ လာ၏။-

4 သူသည်ယုဒပြည်ရှိခံတပ်မြို့တို့ကိုတိုက်ခိုက်
သိမ်းယူကာ ယေရုရှလင်မြို့အရောက်ချီတက်
လာလေသည်။

5 ရှိရှက်၏ဘေးမှလွတ်မြောက်ရန်ယေရုရှလင်မြို့
တွင်စုရုံးလျက်ရှိသော ရောဗော င်မင်းနှင့်ယုဒ
ခေါင်းဆောင်များထံပရောဖက်ရှေမာယသွား
၍“ထာဝရဘုရားက`သင်တို့သည်ငါ့ကိုစွန့် ပယ်ကြသဖြင့်
ငါသည်သင်တို့ကိုရှိရှက်လက် သို့ပေးအပ်လိုက်ပြီ’
ဟုမိန့်တော်မူ၏” ဟု ဆင့်ဆို၏။

6 မင်းကြီးနှင့်ခေါင်းဆောင်များသည်မိမိ
တို့အပြစ်ကူးခဲ့သည်ကိုဝန်ခံကြပြီး လျှင်“ထာဝရဘုရားသည်တရားမျှတ
တော်မူပါ၏” ဟုဆိုကြ၏။

7 ဤအချင်းအရာကိုထာဝရဘုရားမြင်
တော်မူသောအခါ“သူတို့သည်မိမိတို့အပြစ်
ကိုဝန်ခံကြသည်ဖြစ်၍ငါသည်သူတို့အား
ဖျက်ဆီးမည်မဟုတ်။ ရှိရှက်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့်
သူတို့သည်ပျက်စီးခြင်းဘေးမှလွတ်ရုံမျှ
သာရှိလိမ့်မည်။ ယေရုရှလင်မြို့သည်လည်း
ငါ၏အမျက်တော်အရှိန်ကိုအပြည့်အဝ ခံရမည်မဟုတ်။-

8 သို့ရာတွင်ရှိရှက်သည်သူတို့ကိုအနိုင်ရလိမ့်
မည်။ သူတို့သည်ငါ၏အမှုတော်ကိုဆောင်ရွက်
ခြင်းနှင့်လောကီဘုရင်တို့၏အမှုကိုဆောင်
ရွက်ခြင်းကွာခြားပုံကိုသိရှိကြလိမ့်မည်”

ဟုရှေမာယထံဗျာဒိတ်တော်ရောက်လာ၏။

၉ ရှိရှက်မင်းသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ချီတက်
၍ ရှောလမုန်မင်းပြုလုပ်ထားခဲ့သောရွှေဒိုင်း
လွှားများအပါအဝင် ဗိမာန်တော်နှင့်နန်း
တော်ဘဏ္ဍာရှိသမျှကိုသိမ်းယူသွားလေ သည်။-

✧ 10 ရောဗော င်မင်းသည်ထိုဒိုင်းလွှားများကိုအစား
ထိုးရန်ကြေးဝါဒိုင်းလွှားများပြုလုပ်၍ နန်းတော်
အဝင်တံခါးများတွင်တာဝန်ကျသည့်တပ်မှူး

တို့ကိုပေးအပ်တော်မူ၏။- 11 ဗိမာန်တော်သို့မင်းကြီးသွားရောက်သည့်အခါ
တိုင်းကိုယ်ရံတော်တပ်သားတို့သည် ထိုဒိုင်းလွှား

များကိုကိုင်ဆောင်ရကြပြီးနောက်ကင်းစောင့်
ခန်းတွင်ပြန်၍ထားရကြ၏။- 12 မင်းကြီးသည်ထာဝရဘုရားရှေ့တော်တွင်
မိမိကိုယ်ကိုနှိမ့်ချတော်မူသဖြင့် ထာဝရ

ဘုရား၏အမျက်တော်သည်သူ့အားလုံးလုံး
လျားလျားဖျက်ဆီးတော်မမူ။ ယုဒပြည်၌

လည်းပြည်မှုပြည်ရေးသာယာလေသည်။

ရောဗောငါ၏နန်းသက်အကြောင်းအကျဉ်းချုပ်

13 ရောဗော င်သည်ယေရုရှလင်မြို့တွင် နန်းစံကာ
ရာဇတန်ခိုးတိုးတက်လာလေသည်။ နန်းတက်

စဉ်အခါကသူသည်သက်တော်လေးဆယ့်တစ်
နှစ်ရှိ၍ ယေရုရှလင်မြို့တွင်တစ်ဆယ့်ခုနစ်နှစ်
နန်းစံတော်မူ၏။ ဣသရေလနွယ်အပေါင်းတို့

✧ 12:9 ၃ရာ၊ ၁၀:၁၆-၁၇။ ၆ရာ၊ ၉:၁၅-၁၆။

နေထိုင်ရာမြို့ရွာများအနက် ထိုမြို့ကိုထာဝရ
 ဘုရားသည်မိမိအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာန
 တော်အဖြစ်ရွေးချယ်ထားတော်မူသတည်း။ ရောဗော
 င်၏မယ်တော်မှာအ မှ မှန်ပြည်သူ၊ နေမ ဖြစ်၏။-

14 မင်းကြီးသည်ထာဝရဘုရား၏အလိုတော်
 ကိုရာလိုစိတ်မရှိသဖြင့်ဒုစရိုက်ကိုပြု တော်မူ၏။

15 ရောဗော င်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အမှုအရာများ
 အကြောင်းအစမှအဆုံးနှင့်သူ၏အိမ်ထောင်
 စုမှတ်တမ်းများကိုပရောဖက်ရှေမာယ၏ အ
 တု ထုပု ပ တု တံနှင့်ပရောဖက်ကူဒေါ၏အ တု
 ထုပု ပ တု တံ တွင်တွေ့ရှိရလေသည်။ ရောဗော
 င်နှင့်ယေရော ဗောင်တို့သည်အစဉ်မပြတ်စစ်ဖြစ်ကြ၏။-

16 ရောဗော င်ကွယ်လွန်သောအခါသူ့ကိုဒါဝိ
 ဒ် မြို့တော်ရှိဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်
 သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ သူ၏သားတော်အဘိယသည်
 ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍
 နန်းတက်လေသည်။

13

ယေရောဗောင်နှင့်အဘိယစစ်ဖြစ်ခြင်း

(၃ရာ၊ ၁၅:၁-၈)

1 ကူသရေလဘုရင်ယေရောဗော င်နန်းစံတစ်
 ဆယ့်ရှစ်နှစ်မြောက်၌ အဘိယသည်ယုဒ
 ပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍၊- 2 ယေရုရှလင်မြို့တွင်သုံးနှစ်နန်းစံတော်မူ

သူ၏မယ်တော်မှာဂိဗာမြို့သားဥရိယ၏
သမီးမာခါဖြစ်၏။

3 အဘိယနှင့်ယေရောဗော င်တို့သည်စစ်ဖြစ်ကြ
သဖြင့် အဘိယသည်စစ်သည်လေးသိန်းရှိသော
တပ်မတော်ဖြင့်တိုက်ခိုက်ရာ ယေရောဗော
င်က စစ်သည်ရှစ်သိန်းရှိသောတပ်မတော်ဖြင့်ပြန်
လည်ခုခံလေသည်။

4 တပ်မတော်နှစ်စုသည်တောင်ပေါများသောဖေရို
မ် ပြည်တွင်တွေ့ဆုံမိကြ၏။ အဘိယမင်းသည်ဇေ
မရို မ်တောင်ပေါ်သို့တက်ပြီးလျှင် ယေရောဗော
င်နှင့် ကူသရေလအမျိုးသားတို့အား“နားထောင်ကြ

လော့။- 5 ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရားသည်မဖျက်မချေနိုင်သော
ပဋိညာဉ်တော်ကိုပြုတော်မူ၍ ဒါဝိ ဒ်နှင့်သား
မြေးတို့အားကူသရေလနိုင်ငံတော်ကိုကာလ
အစဉ်အဆက်အုပ်စိုးပိုင်ခွင့်ပေးတော်မူ

ကြောင်းသင်တို့မသိကြသလော။- 6 နေဗတ်သားယေရောဗော
င်သည်မိမိ၏ဘုရင် ရှောလမုန်အားပုန်ကန်ပြီးလျှင်၊-

7 ယုတ်မာသူလူတစ်စုကိုစုရုံးလေသည်။ သူတို့
သည်ရှောလမုန်၏သားတော်ရောဗော င်အား
မိမိ တို့ဆန္ဒရှိသည်အတိုင်းပြုလုပ်စေကြ၏။
ရော ဗော င်သည်နုနယ်၍အတွေ့အကြုံမရှိသူဖြစ်
သဖြင့်သူတို့အားခုခံနိုင်စွမ်းမရှိပေ။-

8 ယခုသင်တို့သည်ဒါဝိ ဒ်၏သားမြေးတို့အား
 ထာဝရဘုရားပေးအပ်ထားတော်မူသောရာဇ
 အာဏာကိုဆိုင်ပြိုင်ရန်ကြံစည်ကြသည်။ သင်တို့
 တွင်အင်အားကြီးမားသောတပ်မတော်နှင့်သင်
 တို့ကိုးကွယ်ရန်အတွက် ယေရောဗော
 င်သွန်းလုပ် ထားသောနွားသင်ယ်ရုပ်များရှိ၏။-

9 သင်တို့သည်အာရု န်၏အဆက်အနွယ်ယဇ်
 ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်များကို
 နှင်ထုတ်ကာ သူတို့၏နေရာတွင်လူမျိုးခြား
 တို့၏ဌလေ့ကိုလိုက်၍အခြားသူတို့အား
 ယဇ်ပုရောဟိတ်ခန့်ထားကြ၏။ မည်သူမဆို
 နွားတစ်ကောင်သို့မဟုတ်သိုးခုနစ်ကောင်ကို
 ယူဆောင်လာလျှင်သင်တို့ကိုးကွယ်သော
 နာမည်ခံဘုရားများ၏ယဇ်ပုရောဟိတ်
 အရာကိုရရှိနိုင်ပါသည်တကား။

10 “ငါတို့မူကားငါတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရားကိုမစွန့်ဘဲဆက်လက်ကိုးကွယ်လျက်
 ရှိကြသည်။ အာရု န်မှဆင်းသက်လာသောယဇ်ပု
 ရောဟိတ်များသည်မိမိတို့တာဝန်ဝ တု တရားများ
 ကိုထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြ၏။ သူတို့အားလေဝိ
 အနွယ်ဝင်များကကူညီလျက်ရှိကြ၏။-

11 သူတို့သည်နံနက်တိုင်း၊ ညနေတိုင်း၊ နံ့သာပေါင်း
 နှင့်တစ်ကောင်လုံးမီးရှို့ရာယဇ်များကိုထာဝရ

ဘုရားအားပူဇော်ကြသည်။ ဘာသာရေးထုံးနည်း
 အရသန့်စင်သည့်စားပွဲပေါ်တွင်ရှေ့တော်မုန့်ကို
 ပူဇော်ကြ၏။ ညနေတိုင်းရွှေမီးတင်ခုံများပေါ်
 ရှိမီးခွက်များကိုထွန်းညှိကြ၏။ ငါတို့သည်
 ထာဝရဘုရား၏အမိန့်တော်ကိုလိုက်နာ ကြ၏။
 သင်တို့မူကားကိုယ်တော်ကိုစွန့်ပယ် ကြလေပြီ။-

12 ငါတို့၏ခေါင်းဆောင်ကားထာဝရဘုရား
 ကိုယ်တော်တိုင်ဖြစ်၏။ ကိုယ်တော်၏ယဇ်
 ပုရော ဟိတ်တို့သည်လည်းငါတို့စစ်ပွဲဝင်ရန်
 တံပိုး ခရာမှုတ်၍အချက်ပေးဖို့အသင့်ရှိနေကြ
 သည်။ ဣသရေလပြည်သူတို့၊ သင်တို့ဘိုးဘေး
 များ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားနှင့်
 ဆိုင်ပြိုင်၍စစ်မတိုက်ကြနှင့်။ သင်တို့မနိုင် နိုင်ကြ'
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

13 ဤအတောအတွင်း၌ဣသရေလတပ်မတော်
 သည် ယုဒတပ်မတော်ကိုမျက်နှာမူလျက်တပ်
 စွဲနေစဉ် ယေရောဗော င်သည်အချို့တပ်သား
 များကို ယုဒတပ်မတော်အနောက်မှနေ၍
 ပုန်းကွယ်တိုက်ခိုက်ရန်စေလွှတ်တော်မူ၏။-

14 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်နောက်သို့လှည့်၍
 ကြည့်လိုက်သောအခါ မိမိတို့အဝိုင်းခံရ
 သည်ကိုမြင်သဖြင့်ထာဝရဘုရားအား`ကူ
 မတော်မူပါ' ဟုဟစ်အော်တောင်းလျှောက် ကြ၏။

ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်တံပိုးခရာ များကိုမှုတ်ကြ၏။-

15 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်အဘိယ၏ခေါင်း ဆောင်မှုဖြင့် အသံကျယ်စွာကြွေးကြော် လျက်တိုက်ခိုက်ကြကုန်၏။-

16 ထိုအခါကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်ယုဒ အမျိုးသားများထံမှထွက်ပြေးကြလေသည်။

ဘုရားသခင်သည်ယုဒအမျိုးသားတို့အား

ကူသရေလအမျိုးသားတို့ကိုနှိမ်နင်းခွင့်

ပေးတော်မူသတည်း။- 17 အဘိယနှင့်သူ၏တပ်မတော်သည်ကူသရေလ

အမျိုးသားတို့ကိုချေမှုန်းလိုက်ကြသဖြင့်

ကူသရေလလက်ရွေးစင်တပ်သားငါးသိန်း

ကျဆုံးလေ၏။- 18 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်မိမိတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ

ဖြစ်၍ ကူသရေလအမျိုးသားတို့အပေါ်

တွင်အောင်ပွဲခံရကြခြင်းဖြစ်ပေသည်။

19 အဘိယသည်ယေရောဗော င်၏တပ်မတော်ကို

လိုက်လံတိုက်ခိုက်ပြီးလျှင်ဗေသလမြို့၊ ယေ

ရှုန်မြို့၊ ဖေရိ မ်မြို့များနှင့်ထိုမြို့များအနီး

ရှိကျေးရွာများကိုသိမ်းယူတော်မူသည်။-

20 အဘိယလက်ထက်၌ယေရောဗော င်သည်

တန်ခိုးအာဏာဆုတ်ယုတ်လျက်နေ၏။ နောက်

ဆုံး၌ထာဝရဘုရားဒဏ်ခတ်တော်မူသဖြင့်

ကွယ်လွန်လေသည်။

21 အဘိယမူကားတိုး၍တန်ခိုးကြီးလာ၏။

သူ၌မိဖုရားတစ်ဆယ့်လေးယောက်၊

သားနှစ်

ဆယ့်နှစ်ယောက်နှင့်သမီးတစ်ဆယ့်ခြောက်
 ယောက်ရှိ၏။- 22 အဘိယပြောဆိုခဲ့သောစကားများ၊
 သူ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အမှုအရာများနှင့်ကျန်
 ရှိနေသေးသောသူ၏အ တု ထုပု ပ တု တံအကြောင်း
 အရာများကို ပရောဖက်ကူဒေဝီစီရင်သော
 စာတွင်မှတ်တမ်းတင်ထားသတည်း။

14

ဆူဒန်အမျိုးသားတို့အားအာသမင်းနိမ်နင်းခြင်း

1 အဘိယကွယ်လွန်သောအခါ ဒါဝိ ဒ်မြို့တော်
 ရှိဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သဂြိုဟ်ကြ၏။
 ထိုနောက်သူ၏သားတော်အာသသည်ခမည်း
 တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်
 လေသည်။ ထိုမင်း၏လက်ထက်၌ပြည်တော်
 သည် ဆယ်နှစ်တိုင်တိုင်ငြိမ်းချမ်းသာယာလျက်
 နေ၏။- 2 အာသသည်ကောင်းသောအမှု၊
 ဖြောင့်မတ်သော အမှုတို့ကိုပြုကြသဖြင့်
 ထာဝရဘုရား ၏ရှေ့တော်တွင်မျက်နှာရတော်မူ၏။-
 3 သူသည်လူမျိုးခြားတို့၏ယဇ်ပလ္လင်များနှင့်
 ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကိုဖြိုဖျက်
 ပြီးလျှင် ကျောက်တိုင်များနှင့်တံခွန်တိုင်
 များကိုခုတ်လှဲဖျက်ဆီးလေသည်။- 4 ယုဒပြည်သူတို့အားမိမိတို့ဘိုးဘေး
 ၏ ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအလိုတော်
 ကိုလိုက်လျှောက်ကြရန်နှင့်ကိုယ်တော်၏

တရားတော်၊ ပညတ်တော်တို့ကိုစောင့်ထိန်း
 ကြရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။- 5 ယုဒပြည်အမြို့မြို့မှရှုပ်တုကိုးကွယ်ရာ
 ဌာနများနှင့် နုံ့သာပေါင်းကိုးမီးရှို့ရာပလ္လင်
 များကိုဖျက်ဆီးတော်မူသဖြင့် ထိုမင်း၏
 လက်ထက်၌နိုင်ငံတော်သည်ငြိမ်းချမ်း
 သာယာလျက်နေ၏။- 6 သူသည်မိမိနန်းစံနေချိန်၌ယုဒမြို့များ
 ကို တံတိုင်းကာရံစေတော်မူ၏။ ထာဝရ
 ဘုရားသည်သူ့အားငြိမ်းချမ်းသာယာရေး
 ကိုပေးတော်မူသဖြင့် နှစ်ပေါင်းများစွာစစ်
 ဖြစ်ပွားမှုမရှိချေ။- 7 မင်းကြီးကယုဒပြည်သူတို့အား“မြို့ရိုး
 များ၊ ပြအိုးများ၊ ကန်လန်ကျင်များတပ်ဆင်
 ထားသည့်မြို့တံခါးများနှင့်ပြည့်စုံသော
 မြို့များကိုတည်ဆောက်ကြကုန်အံ့။ ငါတို့
 သည်ဘုရားသခင်အလိုတော်ကိုလိုက်
 လျှောက်သည်ဖြစ်၍ ပြည်တော်ကိုထိန်းသိမ်း
 အုပ်ချုပ်နိုင်ကြပေသည်။ ထာဝရဘုရား
 ကလည်းငါတို့အားကာကွယ်စောင့်ရှောက်
 ၍ ပတ်ဝန်းကျင်အရပ်ရပ်တွင်လုံခြုံမှုကို
 ပေးတော်မူပြီ” ဟုမိန့်ဆိုသည့်အတိုင်းခံ
 တပ်မြို့များကိုတည်ဆောက်၍ထမြောက်
 အောင်မြင်ကြ၏။- 8 အာသမင်းတွင်ဒိုင်းလွှားလှံတံကိုိုင်ဆောင်သူ
 ယုဒစစ်သည်သုံးသိန်းနှင့် ဗ ် ယာမိန်စစ်သည်နှစ်
 သိန်းရှစ်သောင်းပါဝင်သည့်တပ်မတော်ရှိလေ

သည်။ ထိုသူအပေါင်းတို့သည်ရဲစွမ်းသတ္တိရှိ၍
ကောင်းစွာလေ့ကျင့်ထားသူများဖြစ်ကြ၏။

9 ဆူဒန်အမျိုးသားဇေရဆိုသူသည်စစ်သည်
တစ်သန်း၊ စစ်ရထားသုံးရာဖြင့်ယုဒပြည်
သို့ချင်းနင်းဝင်ရောက်ကာမရေရှမြို့တိုင်
အောင်ချီတက်လာလေသည်။- 10 ထိုအခါအာသသည်ထိုသူအားတိုက်ခိုက်
ရန်ထွက်လာပြီးလျှင် ဇေသချိုင်ဝှမ်းတွင် နေရာယူ၍၊-

11 မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား“အို
ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည်အင်အားကြီး
မားသောတပ်ကိုကူမတော်မူနိုင်သည့်နည်း တူ
အင်အားနည်းသောတပ်ကိုလည်းကူမတော်
မူနိုင်ပါ၏။ အို အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရား၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်ကို
အားကိုးလျက်နာမတော်ကိုအမှီပြု၍ ဤ
ကြီးမားလှသောတပ်မတော်ကိုတိုက်ခိုက်
ရန်ထွက်ခဲ့ကြပါပြီ။ အို ထာဝရဘုရား၊
ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်
ဖြစ်တော်မူပါ၏။ ကိုယ်တော်အားအဘယ်
သူမျှမနှိမ်နင်းနိုင်ပါ” ဟုပတုထနာပြုတော် မူ၏။

12 အာသနှင့်ယုဒတပ်မတော်သည်ဆူဒန်
အမျိုးသားတို့အားတိုက်ခိုက်ကြသော
အခါ ထာဝရဘုရားသည်ဆူဒန်အမျိုး
သားတို့ကိုအရေးရှုံးနိမ့်စေတော်မူ၏။-

13 ထိုသူတို့ကိုအာသနှင့်သူ၏တပ်သားတို့
 သည်ဂေရာမြို့တိုင်အောင်လိုက်လံတိုက်ခိုက်
 ကြလေသည်။ ဆူဒန်အမျိုးသားအမြောက်
 အမြားကျဆုံးသဖြင့်သူတို့သည်ပြန်လည်
 တိုက်ခိုက်ရန်စုရုံးနိုင်စွမ်းမရှိကြတော့ချေ။
 ထာဝရဘုရားနှင့်ယုဒတပ်မတော်၏လက်
 တွင်အရေးရှုံးနိမ့်ကြလေ၏။ ယုဒတပ်မ
 တော်သားတို့သည်လည်းလက်ရပစ္စည်းအမြောက်
 အမြားကိုသိမ်းယူရရှိကြလေသည်။-

14 ထိုနောက်ဂေရာမြို့အနီးတစ်ဝိုက်ရှိမြို့တို့
 သည်ထာဝရဘုရားအားကြောက်လန့်လျက်
 နေကြသဖြင့် ယုဒတပ်မတော်သားတို့သည်
 ထိုမြို့များကိုဖြိုဖျက်နိုင်ကြလေသည်။ သူ
 တို့သည်ထိုမြို့အပေါင်းကိုတိုက်ခိုက်ကြရာ
 လက်ရပစ္စည်းအမြောက်အမြားကိုသိမ်းယူ ရရှိကြ၏။-

15 သူတို့သည်သိုးထိန်းစခန်းအချို့ကိုလည်း
 တိုက်ခိုက်၍ သိုးနှင့်ကုလားအုတ်အမြောက်
 အမြားကိုသိမ်းယူကြပြီးနောက်ယေရု
 ရှလင်မြို့သို့ပြန်သွားကြ၏။

15

အာသဆောင်ရွက်သည့်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ

1 ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်သည် သြဒက်
၏သားအာဇရိအပေါ်သို့သက်ရောက်၍၊-

2 အာဇရိသည်အာသမင်းထံသို့သွားပြီးလျှင်“အို
အာသမင်းနှင့်တကွယုဒနှင့်ဗ ာမိန်အနွယ်
ဝင်တို့၊ ငါ၏စကားကိုနားထောင်ကြလော့။

သင် တို့သည်ထာဝရဘုရား၏ဘက်၌ရှိနေသမျှ
ကာလပတ်လုံး ကိုယ်တော်သည်သင်တို့နှင့်အတူ
ရှိတော်မူမည်။ သင်တို့သည်ကိုယ်တော်အားရှာ

ကြလျှင် ကိုယ်တော်သည်သင်တို့အားအတွေ့
ခံတော်မူလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်သင်တို့သည်
ကိုယ်တော်အားကျောခိုင်းကြပါကကိုယ်

တော်သည်လည်းသင်တို့အားစွန့်ပယ်တော်
မူလိမ့်မည်။- 3 ဣသရေလအမျိုးသားတို့တွင်ကာလ
ကြာမြင့်စွာမှန်သောဘုရားမရှိ၊ သွန်သင်

ပေးမည့်ယဇ်ပုရောဟိတ်များမရှိ၊ တရား လည်းမရှိ။-
4 သို့ရာတွင်ဒုက္ခရောက်သောအခါသူတို့သည်
ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ ဘုရားသခင်

ထာဝရဘုရားထံတော်သို့ပြန်လာ၍ကိုယ်
တော်ကိုရှာသောအခါတွေ့ရှိကြ၏။- 5 ထိုစဉ်အခါကအတိုင်းတိုင်းအပြည်

တွင်အေးချမ်းသာယာခြင်းမရှိသဖြင့် အဘယ်
သူမျှဘေးမဲ့လိုခြံစွာခရီးမသွားမလာ နိုင်ကြ။-
6 ဘုရားသခင်သည်သူတို့အားဒုက္ခအမျိုး

မျိုးရောက်စေတော်မူသဖြင့် တစ်နိုင်ငံက

တစ်နိုင်ငံကိုလည်းကောင်း၊ တစ်မြို့ကတစ်
မြို့ကိုလည်းကောင်းဖိနှိပ်ကြလေသည်။-

7 သို့ရာတွင်သင်တို့သည်အားမာန်တင်းကြ
လော့။ စိတ်အားမလျော့ကြနှင့်။ သင်တို့ပြု
သည့်အမှုအတွက်ကောင်းကျိုးကိုခံစား ရကြလိမ့်မည်''
ဟုဆင့်ဆို၏။

8 ဤသို့ဩဒက်၏သားအာဇရိဆင့်ဆိုသည့်
ဗျာဒိတ်တော်ကိုကြားသောအခါ အာသသည်
အားတက်လာပြီးလျှင် ယုဒနှင့်ဗ ် ယာမိန်နယ်
မြေများနှင့်တောင်ပေါများသောဖေရိ မ်ပြည်
ရှိမြို့များမှရုပ်တုရှိသမျှကိုဖယ်ရှားတော် မူ၏။
မင်းကြီးသည်ဗိမာန်တော်တံတိုင်းအတွင်း
ရှိယဇ်ပလ္လင်ကိုလည်းပြန်လည်ပြုပြင်တော်မူ၏။

9 ထာဝရဘုရားသည် အာသနှင့်အတူရှိတော်
မူကြောင်းကိုတွေ့မြင်ကြသဖြင့် ဖေရိ မ်၊
မနာ ရှေ့နှင့်ရှိမောင်နယ်မြေများမှလူအမြောက်
အမြားအာသဘက်သို့ကူးပြောင်း၍သူ၏
နိုင်ငံတော်တွင်လာရောက်နေထိုင်ကြ၏။ အာသ
သည်ဤသူအပေါင်းတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဗ
် ယာ မိန်နှင့်ယုဒပြည်သူတို့ကိုလည်းကောင်း
စုဝေးရန်အမိန့်ထုတ်ပြန်တော်မူ၏။-

10 သူတို့သည်အာသနန်းစံတစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်
မြောက်တတိယလ၌ ယေရုရှလင်မြို့တွင်

စုဝေးကြလေသည်။- 11 ထိုနေ့၌သူတို့သည်မိမိတို့ဆောင်ခဲ့သော
လက်ရပစ္စည်းများအနက် နွားခုနစ်ရာနှင့်
သိုးခုနစ်ထောင်ကိုထာဝရဘုရားအားယဇ် ပူဇော်ကြ၏။-

12 သူတို့သည်မိမိတို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား
စိတ်စွမ်းကိုယ်စွမ်း ရှိသမျှနှင့်ကိုးကွယ်မည်ဟူ၍ပဋိညာဉ်
ပြုကြ၏။- 13 ကြီးသည်ဖြစ်စေ၊ ငယ်သည်ဖြစ်စေ၊

အမျိုးသား ဖြစ်စေ၊ အမျိုးသမီးဖြစ်စေ၊
မည်သူမဆို ကိုယ်တော်အားကိုးကွယ်ခြင်းမပြုပါက
ထိုသူသည်အသတ်ခံရမည်ဖြစ်၏။-

14 ထိုသူတို့သည်ဤပဋိညာဉ်ကိုစောင့်ထိန်း
ပါမည်ဟု ထာဝရဘုရား၏နာမတော်ကို
တိုင်တည်၍အသံကျယ်စွာသစ္စာဆိုကြ၏။

ထိုနောက်သူတို့သည်ကြွေးကြော်လျက်
တံပိုး ခရာများကိုမှုတ်ကြကုန်၏။-
15 ယုဒပြည်သူအပေါင်းတို့သည်စိတ်စွမ်းကိုယ်
စွမ်းရှိသမျှဖြင့် ပဋိညာဉ်ပြုရကြသဖြင့်
ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းကြ၏။ သူတို့သည်ထာဝရ
ဘုရားအားဆန္ဒအပြည့်အဝဖြင့်ဆည်းကပ်
ကြသဖြင့် ထာဝရဘုရားသည်သူတို့၏
ဆည်းကပ်မှုကိုလက်ခံ၍အရပ်ရပ်၌ငြိမ်း
ချမ်းသာယာစေတော်မူ၏။

16 အာသမင်းသည်မိမိ၏အဘွားတော်မာခါ
၏ထံတော်မှ မယ်တော်ဘုရင်မရာထူးကိုနှုတ်

သိမ်းတော်မူ၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်မာခါ
 သည်မြေဩဇာဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာအာရှရ
 ဘုရားမအားကိုးကွယ်ရန် အတွက်ရှုမကောင်း
 မြင်မကောင်းသောရုပ်တုကိုပြုလုပ်ထားသော
 ကြောင့်ဖြစ်၏။ အာသသည်ထိုရုပ်တုကို
 အပိုင်းပိုင်းခုတ်ဖြတ်ကာ ကေဒြါ န်ချိုင့်ဝှမ်း
 တွင်မီးရှို့စေတော်မူ၏။- 17 ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနရှိသမျှကိုမဖျက်
 ဆီးသော်လည်း အာသသည်တစ်သက်လုံး
 ထာဝရဘုရားကိုသစ္စာစောင့်တော်မူလေ သည်။-
 18 သူသည်ထာဝရဘုရားအားခမည်းတော်ဆက်
 ကပ်လှူဒါ န်းထားသမျှသောတန်ဆာတို့ကို
 မိမိကိုယ်တိုင်ဆက်ကပ်လှူဒါ န်းသည့် ရွှေ၊ ငွေ၊
 တန် ဆာများနှင့်အတူဗိမာန်တော်တွင်ထားရှိ
 တော်မူ၏။- 19 သူ၏နန်းစံသုံးဆယ့်ငါးနှစ်အထိနောက်
 တစ်ဖန်စစ်မက်မဖြစ်ပွားတော့ချေ။

16

ဣသရေလဘုရင်ဗာရှာချင်းနင်းဝင်ရောက်ခြင်း (၃ရာ၊ ၁၅:၁၇-၂၂)

1 ယုဒဘုရင်အာသနန်းစံသုံးဆယ့်ခြောက်
 နှစ်မြောက်၌ ဣသရေလဘုရင်ဗာရှာသည်
 ယုဒပြည်သို့ချင်းနင်းဝင်ရောက်ပြီးလျှင်
 ယုဒပြည်သို့ဝင်ထွက်သွားလာမှုမပြုနိုင်စေရန်ရာမမြို့ကိုတံတိုင်းကာလေ
 2 ထို့ကြောင့်အာသသည်ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းတော်

ဘဏ္ဍာတိုက်များမှရွှေ၊ ငွေ၊ ရှိသမျှကိုယူ၍
ဒမာသက်မြို့ရှိရုံဘုရင်ဗ ် ဟာဒဒ်ထံသို့ ပို့၍၊-

3 `အကျွန်ုပ်တို့သည်အကျွန်ုပ်တို့၏ခမည်း
တော်များကဲ့သို့မဟာမိတ်ဖွဲ့ကြကုန်အံ့။

ဤရွှေ၊ ငွေမှာအဆွေတော်အတွက်လက်
ဆောင်ဖြစ်ပါ၏။ ဗ ရှာမင်းသည်မိမိစစ်တပ်

များကို အကျွန်ုပ်၏နယ်မြေမှရုပ်သိမ်းသွား
စေရန်အဆွေတော်သည် သူနှင့်ဖွဲ့သောမဟာ
မိတ်ကိုဖျက်သိမ်း၍ကူညီပါလော့' ဟု မှာလိုက်၏။

4 ဗ ် ဟာဒဒ်သည်အာသအကြံပေးသည့်အတိုင်း
ဆောင်ရွက်ရန်သဘောတူသဖြင့် မိမိတပ်မှူး

များနှင့်စစ်သည်တော်တို့ကိုစေလွှတ်၍ကူသ
ရေလမြို့များကိုတိုက်ခိုက်စေတော်မူ၏။ သူ

တို့သည်ကယုန်မြို့၊ ဒန်မြို့၊ အာဗေလမိ
မ်မြို့ နှင့်နဿလိနယ်မြေရှိပစ္စည်းသိုလှောင်ရာ
မြို့အပေါင်းကိုသိမ်းယူလိုက်ကြ၏။-

5 ဤသတင်းကိုကြားသောအခါဗရှာမင်း သည်
ရာမမြို့တံတိုင်းကာရံမှုကိုရပ်စဲ လိုက်လေသည်။-

6 ထိုအခါအာသမင်းသည်ယုဒပြည်တစ် လျှောက်လုံးမှ
လူတို့ကိုဆင့်ခေါ်ပြီးလျှင် ရာမမြို့တံတိုင်းကာရံမှုတွင်
အသုံးပြု လျက်ရှိသောကျောက်တုံးများနှင့်သစ်သား
များကိုသယ်ဆောင်လာစေတော်မူ၏။ သူတို့
သည်ထိုပစ္စည်းများဖြင့် ဂေဘမြို့နှင့်မိဇပေါ

မြို့တို့ကိုတံတိုင်းကာကြ၏။

ပရောဖက်ဟာနန်

7 ထိုအချိန်၌ပရောဖက်ဟာနန်သည်အာသမင်းထံသို့သွား၍ `ဘုရင်မင်းသည်မိမိ၏ ဘုရားသခင်ကိုအားကိုးမည့်အစားရှုရုံ မင်းကိုအားကိုးသည်ဖြစ်၍ကုသရေလ⁵ ၏တပ်မတော်သည်ဘုရင်မင်း၏လက်မှလွတ် မြောက်သွားလေပြီ။- 8 ဆူဒန်နှင့်လိဗုအမျိုးသားတို့တွင်စစ်ရထား နှင့် မြင်းစီးသူရဲအမြောက်အမြားပါဝင် သည့်တပ်မတော်များရှိခဲ့ကြသည်မဟုတ် ပါလော။ ဘုရင်မင်းသည်ထာဝရဘုရားကို အားကိုးခဲ့သဖြင့် ကိုယ်တော်သည်ဘုရင်မင်း အားထိုတပ်မတော်တို့ကိုနှိမ်နင်းခွင့်ပေး တော်မူခဲ့၏။-

9 ထာဝရဘုရားသည်မိမိအားသစ္စာစောင့် သူတို့အားတန်ခိုးစွမ်းရည်ကိုပေးတော်မူရန် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးကိုသေချာစွာကြည့်လျက် နေတော်မူ၏။ ဘုရင်မင်းသည်မိုက်မဲစွာပြု ခဲ့သည်ဖြစ်၍ ယခုမှစ၍အစဉ်စစ်ဖြစ် လျက်နေရလိမ့်မည်'' ဟုဆင့်ဆို၏။-

10 ထိုစကားကြောင့်အာသသည်ပရောဖက် အားအမျက်ထွက်၍ သံကြိုးများနှင့်ချည်

5 16:7 * ဘာသာပြန်မူဟောင်းတစ်ခုအရ၊ ဟေဗြဲ မူတွင်ရှုရီ။

နှောင်ထားစေ၏။ ဤအချိန်၌အာသသည် ပြည်သူအချို့ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲစပြု လေသည်။

အာသ၏နန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း

(၃ရာ၊ ၁၅:၃-၂၄)

11 အာသ၏လက်ထက်၌ဖြစ်ပျက်သမျှသော အမှုအရာများကို ယုဒရာဇဝင်နှင့် ဣသရေလ ရာဇဝင်တွင်မှတ်တမ်းတင်ထားသတည်း။-

12 နန်းစံသုံးဆယ့်ကိုးနှစ်မြောက်၌အာသသည် နူနာစွဲသဖြင့် ခြေမစွမ်းမသန်ဖြစ်သောအခါ ထာဝရဘုရားအားဆည်းကပ်မည့်အစား ဆေး သမားများကိုသာလျှင်ဆည်းကပ်လေ၏။-

13 နောက်နှစ်နှစ်မျှကြာသော်သူသည်ကွယ်လွန် သောအခါ၊- 14 ဒါဝိဒ်မြို့တွင်သူ၏အတွက်ပြုလုပ်ထား သည့်ကျောက်ဂူတွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ပြည်သူတို့ သည်သင်္ဂြိုဟ်ရန်အတွက်မင်းကြီး၏အလောင်း ကို နံ့သာမျိုးများ၊ ဆီမွှေးများနှင့်မွမ်းမံ ပြင်ဆင်ကြပြီလျှင်ဝမ်းနည်းကြေကွဲသည့် အထိမ်းအမှတ်ဖြင့်မီးပုံပွဲကြီးကို ကျင်းပကြလေသည်။

17

ယောရှုဖတ်နန်းတက်ခြင်း

1 ယောရှုဖတ်သည်ခမည်းတော်အာသ၏ အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်ပြီး

နောက် ကူသရေလနိုင်ငံအားခုခံတိုက်ခိုက်
ရန်မိမိ၏နိုင်ငံကိုခိုင်ခံ့အောင်ပြုတော်

မူ၏။- 2 သူသည်ယုဒပြည်ခံတပ်မြို့များ၊
ယုဒ ကျေးလက်များနှင့်ဧဖရိမ်နယ်မြေမှ
အာသသိမ်းယူထားသည့်မြို့များတွင်
မိမိ၏စစ်တပ်များကိုချထားလေသည်။-

3 ယောရှုဖတ်သည်ခမည်းတော်အာသနန်း
တက်စအခါကပြုမူခဲ့သည့်စံနမူနာ ကိုလိုက်၍
ဗာလဘုရားအားဝတ်မပြု ရှိမခိုးဘဲနေသဖြင့်ထာဝရဘုရားသည်
သူ့အားကောင်းချီးပေးတော်မူ၏။- 4 သူသည်ခမည်းတော်၏ဘုရားကိုကို
၍ဘုရားသခင်၏အမိန့်တော်ကိုနာခံ တော်မူ၏။
ကူသရေလဘုရင်တို့၏လမ်းစဉ် ကိုလိုက်တော်မမူ။-

5 ထာဝရဘုရားသည်ယောရှုဖတ်၏အာဏာ
ကိုတည်စေတော်မူ၏။ ပြည်သူ့အပေါင်းတို့
သည်သူ့ထံသို့လက်ဆောင်ပဏ္ဏာများကိုယူ
ဆောင်လာကြ၏။ ထို့ကြောင့်မင်းကြီးသည်
ချမ်းသာကြွယ်ဝကာဂုဏ်အသရေကြီး
မြင့်လာတော်မူ၏။- 6 သူသည်ထာဝရဘုရားအားကိုးကွယ်မှု
တွင်စိတ်အားထက်သန်လျက်ယုဒပြည်ရှိ
ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများနှင့်အာရှရ
ဘုရားမ၏တံခွန်တိုင်ရှိသမျှကိုဖျက် ဆီးတော်မူ၏။

7 နန်းစံတတိယနှစ်၌ယောရှုဖတ်သည်
မူးမတ်များဖြစ်ကြသောဗင်ဟဲလ၊ ဩဗဒိ၊

ဇာခရို၊ နာသနေလနှင့်မိ ကု ဆာယတို့အား
 ယုဒပြည်အမြို့မြို့သို့သြဝါဒပေးရန်
 စေလွှတ်တော်မူ၏။- 8 သူတို့နှင့်အတူလေဝိအနွယ်ဝင်ကိုးဦး
 နှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်နှစ်ပါးလိုက်ပါသွား ကြ၏။
 လေဝိအနွယ်ဝင်တို့မှာရှေမာယ၊ နေသနို၊ ဇေဗဒိ၊
 အာသဟေလ၊ ရှေမိရမုတ်၊ ယောနသန်၊ အဒေါနိယ၊
 တောဘိယ၊ တောဘ၊ ဒေါနိယတို့ဖြစ်ကြ၏။
 ယဇ်ပုရောဟိတ် တို့မှာဇေလိရှမာနှင့်ယောရုံတို့ဖြစ်ကြ
 ၏။- 9 သူတို့သည်မိမိတို့နှင့်အတူယူဆောင်
 သွားသောထာဝရဘုရား၏ပညတ်တရား
 ကျမ်းအရ ယုဒမြို့အသီးသီးသို့လှည့်
 လည်ကာပြည်သူတို့အားသွန်သင်ကြ၏။

ယောရှုဖတ်တန်ခိုးကြီးပုံ

10 ထာဝရဘုရားသည်ပတ်ဝန်းကျင်နိုင်ငံ
 အပေါင်းတို့အား ယောရှုဖတ်နှင့်စစ်ဖြစ်
 ရန်ကြောက်လန့်စေတော်မူ၏။- 11 ဖိလိ
 တု တံအမျိုးသားအချို့တို့သည်ယော
 ရှုဖတ်ထံသို့ ငွေအမြောက်အမြားနှင့်
 အခြားလက်ဆောင်ပဏ္ဏာများကိုယူဆောင်
 လာကြ၏။ အာရပ်အမျိုးသားအချို့တို့
 ကလည်းသိုးအကောင်ရေခုနစ်ထောင့်ခုနစ်
 ရာနှင့် ဆိတ်အကောင်ရေခုနစ်ထောင့်ခုနစ်ရာ
 ကိုယူဆောင်လာလေသည်။- 12 သို့ဖြစ်၍ယောရှုဖတ်သည်တန်ခိုးကြီးသ

ထက်ကြီးလာတော်မူ၏။ သူသည်ယုဒပြည်
 တစ်လျှောက်လုံးတွင်ခံတပ်များကိုလည်း ကောင်း-
 13 ရိက္ခာအမြောက်အမြားသိုလှောင်ရာမြို့
 များကိုလည်းကောင်းတည်ဆောက်တော်မူ၏။

မင်းကြီးသည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်ထူးချွန်
 သည့်တပ်မှူးများကို- 14 သားချင်းစုများအလိုက်နေရာချထား
 တော်မူ၏။ ယုဒအနွယ်ဝင်တို့၏တပ်မှူး

သည်အာဒနဖြစ်၍ သူ၏လက်အောက်
 တွင်စစ်သည်သုံးသိန်းရှိလေသည်။- 15 ဒုတိယတပ်မှူးမှာယောဟန်န်ဖြစ်၍
 သည်နှစ်သိန်းရှစ်သောင်းကိုအုပ်ချုပ်ရ၏။-

16 တတိယတပ်မှူးကားဇိခရိ၏သားအာမသိ
 ဖြစ်၍စစ်သည်နှစ်သိန်းကိုအုပ်ချုပ်ရလေသည်။
 (အာမသိသည်မိမိစေတနာအလျောက်

ထာဝရဘုရား၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင် သူဖြစ်သည်။-

) 17 ဗ ။ ယာမိန်အနွယ်ဝင်တို့၏တပ်မှူးသည်လျောဒ
 ဖြစ်၏။ သူသည်လေးနှင့်ဒိုင်းလွှားကိုင်စစ်သည်
 တော်နှစ်သိန်းကိုအုပ်ချုပ်ရသူ၊ ထူးချွန်သည့်

စစ်သူရဲတစ်ဦးဖြစ်လေသည်။- 18 သူ၏လက်ထောက်တပ်မှူးမှာလက်နက်
 အစုံနှင့် လူတစ်သိန်းရှစ်သောင်းကိုအုပ်ချုပ်

ရသူယောဇဗဒ်ဖြစ်၏။- 19 ယုဒပြည်ခံတပ်မြို့များတွင်နေရာချထား
 သည့်စစ်သည်တော်များအပြင် ယေရုရှလင်

မြို့တွင်နေရာချထားသည့်ဤသူတို့သည် လည်း
 မင်းကြီး၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင် ရကြလေသည်။

18

အာဟပ်အားပရောဖက်မိကုဆာသတိပေးခြင်း
(၃ရာ၊ ၂၂:၁-၂၈)

1 ယောရှုဖတ်မင်းသည်ချမ်းသာကြွယ်ဝ၍ဂုဏ်
သတင်းကျော်စောလာသောအခါ က္လသရေလ
ဘုရင်အာဟပ်မင်းနှင့်အမျိုးဆက်တော်မူ၏။-

2 နှစ်အနည်းငယ်ကြာသောအခါယောရှုဖတ်
သည် အာဟပ်ထံလည်ပတ်ရန်ရှုမာရိမြို့သို့
ရောက်ရှိလာလေသည်။ အာဟပ်သည်ယောရှု
ဖတ်နှင့်တကွသူနှင့်လိုက်ပါလာသူတို့ကို
ဂုဏ်ပြုရန် သိုးနွားအမြောက်အမြားကိုသတ်
၍ညွှတ်ခံပွဲကျင်းပတော်မူ၏။ သူသည်ယော
ရှုဖတ်အားမိမိနှင့်အတူဂိုလဒ်ပြည်ရာ
မုတ်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်သွေးဆောင်လေ၏။-

3 သူက "အဆွေတော်သည်ရာမုတ်မြို့ကိုတိုက်
ခိုက်ရန်ကျွန်ုပ်နှင့်အတူလိုက်မည်လော" ဟု မေး၏။

ယောရှုဖတ်က "အဆွေတော်အဆင်သင့်ရှိ
ချိန်၌ကျွန်ုပ်လည်းအဆင်သင့်ရှိပါ၏။
ကျွန်ုပ်၏တပ်မတော်သည်လည်းထိုနည်းတူ
ပင်ဖြစ်ပါ၏။ ကျွန်ုပ်တို့သည်သင်နှင့်အတူ
လိုက်ပါမည်" ဟုပြန်ပြောတော်မူ၏။-

4 ထိုနောက်သူသည်ဆက်၍ "သို့ရာတွင်ဤ

ကိစ္စကိုထာဝရဘုရားအားဦးစွာမေး မြန်းလျှောက်ထားပါလော့''
ဟုဆို၏။

5 သို့ဖြစ်၍အာဟပ်သည်လေးရာခန့်ရှိသော
ပရောဖက်တို့ကိုခေါ်တော်မူ၍`ငါသည်
ရာမုတ်မြို့ကိုသွားရောက်တိုက်ခိုက်ရန်သင့်
မသင့်ပြောကြားကြလော့'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ပရောဖက်တို့က`တိုက်ခိုက်တော်မူပါ။
ဘုရားသခင်သည်အရှင့်အားအောင်ပွဲခံစေတော်
မူပါလိမ့်မည်'' ဟုလျှောက်ထားကြ၏။

6 သို့ရာတွင် ယောရှုဖတ်က`ကျွန်ုပ်တို့အတွက်
ထာဝရဘုရားအားလျှောက်ထားမေးမြန်း
ပေးမည့်အခြားပရောဖတ်တစ်ပါးရှိ ပါသေးသလော့''
ဟုမေး၏။

7 အာဟပ်က`အခြားပရောဖတ်တစ်ပါးရှိပါ
သေးသည်။ ထိုသူသည်ကုမလ၏သားမိ ကု ခာ
ဖြစ်ပါ၏။ သို့ရာတွင်သူသည်ကျွန်ုပ်အတွက်
အဘယ်အခါမျှအကောင်းကိုမဟော။ အဆိုး
ကိုသာလျှင်အစဉ်ဟောတတ်သဖြင့်သူ
ကိုကျွန်ုပ်မုန်းပါ၏'' ဟုပြန်ပြောလေသည်။

ထိုအခါယောရှုဖတ်က`အဆွေတော်ဤသို့ မ
ပြောသင့်ပါ'' ဟုဆို၏။

8 သို့ဖြစ်၍အာဟပ်မင်းသည်နန်းတွင်းအရာရှိ
တစ်ဦးကိုခေါ်ပြီးလျှင် မိ ကု ခာအားချက်ချင်း

ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။

9 ဘုရင်နှစ်ပါးတို့သည်မင်းမြောက်တန်ဆာများ
ကိုဝတ်ဆင်ကာရှုမာရီမြို့၊ မြို့တံခါးပြင်
ကောက်နယ်တလင်း၌ရာဇပလ္လင်များပေါ်
တွင်ထိုင်လျက်နေကြ၏။ သူတို့၏ရှေ့၌
ပရောဖက်အပေါင်းသည်ဟောလျက်နေ ကြ၏။-

10 ပရောဖက်တစ်ပါးဖြစ်သူ၊ ခေနာနာ၏သား
ဇေဒကိသည်သံဦးချိုများကိုပြုလုပ်ပြီး
လျှင်အာဟပ်အား“ထာဝရဘုရားက သင်သည်
ဤဦးချိုများဖြင့်ရှုရိတ်အားချေမှုန်း လိမ့်မည်’
ဟုမိန့်တော်မူပါသည်။” ဟုလျှောက်၏။-

11 အခြားပရောဖက်အပေါင်းတို့သည်လည်း
ဤအတိုင်းပင်မင်းကြီးအားလျှောက်ထား
ကြ၏။ သူတို့က“ရာမုတ်မြို့ကိုချီတက်
တော်မူပါ။ ထာဝရဘုရားသည်အရှင့်အား
အောင်ပွဲခံစေတော်မူပါလိမ့်မည်” ဟု ဟောကြ၏။

12 ဤအတောအတွင်း၌မိကု ဆာထံသို့သွားသော
နန်းတွင်းအရာရှိကမိ ကု ဆာအား“ပရောဖက်အား
လုံးကပင်မင်းကြီးသည်အောင်မြင်လိမ့်မည်
ဖြစ်ကြောင်းဟောကြပါပြီ။ ကိုယ်တော်သည်
လည်းဤအတိုင်းဟောသင့်ပါသည်။” ဟုဆို၏။

13 သို့ရာတွင်မိ ကု ဆာက“ငါသည်ထာဝရဘုရားမိန့်
တော်မူသည့်အတိုင်းဖော်ပြရလိမ့်မည်ဖြစ်

ကြောင်း အသက်ရှင်တော်မူသောထာဝရဘုရား ကိုတိုင်တည်၍ငါဆို၏" ဟုပြော၏။

14 သူသည်မင်းကြီး၏ရှေ့တော်သို့ရောက်သော အခါမင်းကြီးက`အချင်းမိ ကု ခာ၊ ယောရှုဖတ် မင်းနှင့်ငါသည်ရာမုတ်မြို့သို့ချီတက်တိုက် ခိုက်သင့်သလော၊ မသင့်သလော" ဟုမေး တော်မူ၏။

မိ ကု ခာကလည်း`တိုက်ခိုက်တော်မူပါ၊ အောင်မြင် တော်မူပါလိမ့်မည်။ ထာဝရဘုရားသည် အရှင့်အားအောင်ပွဲခံစေတော်မူပါလိမ့် မည်" ဟု ပြန်လည်လျှောက်ထား၏။

15 သို့ရာတွင်အာဟပ်က`ထာဝရဘုရား၏နာမ တော်ကိုအမှီပြု၍ဟောရာတွင်ဟုတ်မှန်သည် ကိုသာဟောရန်သင့်အားငါဘယ်နှစ်ကြိမ် သတိပေးရပါမည်နည်း" ဟုဆို၏။

16 ထိုအခါမိ ကု ခာက`ဣသရေလပြည်သူတို့သည် သိုးထိန်းမဲ့သည့်သိုးများကဲ့သို့တောင်ကုန်း များပေါ်တွင်ကွဲလွင့်လျက်နေသည်ကိုငါ မြင်၏။ ထာဝရဘုရားကလည်း`ဤသူတို့မှာ ခေါင်းဆောင်မရှိ။ သူတို့အားမိမိတို့ရုပ်ရွာ သို့အေးချမ်းစွာပြန်ခွင့်ပြုလော့' ဟုမိန့် တော်မူပါသည်" ဟုဆို၏။*

17 အာဟပ်သည်ယောရှုဖတ်အား`ဤသူသည် အဘယ်အခါ၌မျှကျွန်ုပ်အတွက်အကောင်း

☆ 18:16 တော၊ ၂၇:၁၇။ ထွ၊ ၃၄:၅။ မ၊ ၉:၃၆။ မာ၊ ၆:၃၄။

ကိုမဟော။ အဆိုးကိုသာအစဉ်ဟောတတ်
ကြောင်းအဆွေတော်အားကျွန်ုပ်ဖော်ပြပြီး လေပြီ။
ဟုဆို၏။

18 မိ ကု ဆကဆက်လက်၍အာဟပ်အား`ထာဝရ
ဘုရားမိန့်တော်မူသောစကားကို ယခုနား
ထောင်ပါလော့။ ထာဝရဘုရားသည်ကောင်းကင်
ဘုံရှိပလ္လင်တော်ပေါ်တွင်ထိုင်လျက်နေတော်
မူသည်ကိုလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တော်၏အပါး
တော်တွင် ကောင်းကင်တမန်များရပ်လျက်နေ
ကြသည်ကိုလည်းကောင်းငါမြင်၏။-

19 ထာဝရဘုရားက`အာဟပ်သည်ရာမုတ်မြို့ကို
သွား၍အသတ်ခံရစေရန်သူ့အားအဘယ်သူ
လိမ်လည်လှည့်စားပါမည်နည်း' ဟုမေးတော်မူ
လျှင်ကောင်းကင်တမန်တို့သည်အမျိုးမျိုး
အဖုံဖုံလျှောက်ထားကြ၏။- 20 နောက်ဆုံး၌ဝိညာဉ်တစ်ပါးသည်ထာဝရဘု
ရား၏ရှေ့တော်သို့လာ၍`ဤသူ့အားအကျွန်ုပ်လိမ်
လည်လှည့်စားပါမည်' ဟုလျှောက်၏။ ထာဝရ
ဘုရားက`အဘယ်သို့နည်း' ဟုမေးတော်မူသော်၊-

21 ထိုဝိညာဉ်က`အကျွန်ုပ်သည်အာဟပ်၏ပရောဖက်
များထံသို့သွား၍သူတို့အားလိမ်လည်ဟောပြော
စေပါမည်' ဟုလျှောက်၏။ ထာဝရဘုရားကလည်း`သင်
သွား၍အာဟပ်အားလိမ်လည်လှည့်စားလော့။
အောင်မြင်ခွင့်ရလိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ဟုဆင့်ဆိုလေ၏။

22 ထိုနောက်မိ ကု ဆက`ထာဝရဘုရားသည်ဤပရောဖက်တို့ကိုအရှင်အားလိမ်လည်ဟောပြောစေတော်မူ၏။ သို့ရာတွင်အရှင်တွေ့ကြုံရမည့်ဘေးအန္တရာယ်ကိုမူထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်စီရင်ခွဲခန့်ထားတော်မူ၏။' ဟုဆိုလေသည်။

23 ထိုအခါပရောဖက်ဇေဒကိသည်မိ ကု ဆအနီးသို့ချဉ်းကပ်၍ပါးကိုရိုက်လျက်`ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်သည်သင့်အားမိန့်မြွက်တော်မူရန်ဘယ်အချိန်တွင်ငါ့ထံမှထွက်ခွာသွားတော်မူပါသနည်း' ဟုမေး၏။

24 မိ ကု ဆက`သင်ပုန်းအောင်းရန်အတွင်းခန်းသို့ဝင်သောအခါသိရလိမ့်မည်' ဟုပြန်ပြော လေသည်။

25 ထိုနောက်အာဟပ်သည်မိမိ၏နန်းတွင်းအရာရှိတစ်ယောက်အား`မိ ကု ဆကိုဖမ်းဆီး၍မြို့ဝန်အာမုန်နှင့်ယောရှမင်းသားထံသို့ခေါ်ဆောင် သွားလော့။-

26 သူ့အားအကျဉ်းချကာငါကောင်းမွန်ချောမောစွာပြန်လည်ရောက်ရှိလာချိန်တိုင်အောင် မုန့်နှင့်ရေကိုသာကျွေးမွေးထားရန်သူတို့အားပြောကြားလော့' ဟုအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

27 မိ ကု ဆက`အကယ်၍ဘုရင်မင်းကောင်းမွန်ချောမောစွာပြန်လာရလျှင်ငါဆင့်ဆိုသောစကားသည်ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသောစကား မဟုတ်'

ဟုပြောပြီးနောက်ဆက်လက်၍ "အို လူ့ အပေါင်းတို့၊
ငါပြောသည်ကိုနားထောင်ကြ လော့" ဟုဆို၏။

အာဟပ်ကွယ်လွန်ခြင်း

(၃ရာ၊ ၂၂:၂၉-၃၅)

28 ထိုနောက်ကုသရေလဘုရင်အာဟပ်နှင့်ယုဒ
ဘုရင်ယောရှုဖတ်တို့သည်ဂိလဒ်ပြည်၊ ရာမုတ်
မြို့သို့ချီတက်ကြ၏။- 29 အာဟပ်ကယောရှုဖတ်အား "စစ်ပွဲသို့ဝင်ရောက်
သောအခါကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်ကိုရုပ်ဖျက်၍သွား
ပါမည်။ အဆွေတော်မူကားမင်းမြောက်တန်ဆာ
ကိုဝတ်ဆင်လျက်သွားပါလော့" ဟုဆိုလေသည်။
ဤသို့ဆိုပြီးနောက်ကုသရေလဘုရင်သည်
ရုပ်ဖျက်၍တိုက်ပွဲဝင်လေ၏။

30 ရှုရိဘုရင်သည်မိမိ၏ရထားတပ်မှူးတို့
အားကုသရေလဘုရင်မှတစ်ပါးအခြား
အဘယ်သူကိုမျှမတိုက်ခိုက်ရန်အမိန့်ပေး
ထားလေသည်။- 31 ထိုကြောင့်သူတို့သည်ယောရှုဖတ်မင်းကိုမြင်
သောအခါ ကုသရေလဘုရင်ဟုထင်မှတ်ကာ
ပြန်လှည့်၍တိုက်ခိုက်ကြ၏။ သို့ရာတွင်ယောရှု
ဖတ်ဟစ်အော်လိုက်သောအခါဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရားသည်သူ့ကိုကယ်ဆယ်၍ ရန်သူ
တို့သည်အခြားတစ်ဖက်သို့လှည့်၍တိုက်ခိုက်
ကြ၏။- 32 ရထားတပ်မှူးတို့သည်ကုသရေလဘုရင်
မဟုတ်ကြောင်းသိသော်လွှဲရှောင်သွားကြ၏။-

33 သို့ရာတွင် ရှုရိတပ်သားတစ်ယောက်သည် မြား
 တစ်စင်းကို ပစ်လွှတ်လိုက်ရာ အမှတ်မထင်
 အာဟပ်၏ သံချပ်အင်္ကျီအဆက်ကြားကို
 ထိမှန်သွားလေသည်။ မင်းကြီးသည် မိမိကို
 မြားချက်ထိပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောပြီးနောက်
 ရထားမှူးအား တိုက်ပွဲမှ ထွက်ခွာသွားရန်
 အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ - 34 တိုက်ပွဲဖြစ်လျက် နေချိန်၌ အာဟပ်မင်းသည်
 ရှုရိတပ်ကို မျက်နှာမူလျက် မိမိရထားပေါ်
 တွင် မှီ၍ ထိုင်နေ၏။ နေဝင်ချိန်၌ ကွယ်လွန် လေ၏။

19

ယောရှုဖတ်အား ပရောဖက်ယေဟု
 အပြစ်တင်ပြောဆိုခြင်း

1 ယောရှုဖတ်မင်းသည် ယေရုရှလင်မြို့နန်း တော်သို့
 ကောင်းမွန်ချောမောစွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိ တော်မူ၏။-

2 ဟာနန်၏ သား ပရောဖက်ယေဟုသည် မင်းကြီး
 ထံသို့ သွား၍ "ဘုရင်မင်းသည် သူယုတ်မာတို့ကို
 ကူညီမစအပ်ပါသလော။ ထာဝရဘုရားကို
 မှန်းသူတို့နှင့် မိတ်ဆွေဖွဲ့အပ်ပါသလော။ ယင်း
 အမှုတို့ကြောင့် ထာဝရဘုရား၏ အမျက်တော် သည်
 ဘုရင်မင်း၏ အပေါ်သို့ သက်ရောက်လေ ပြီ။-

3 သို့ရာတွင် ဘုရင်မင်းသည် လူတို့ကိုးကွယ်သော
 အာရှရဘုရားမ၏ တံခွန်တိုင်ရှိသမျှကို
 ဖယ်ရှားပြီးလျှင် ထာဝရဘုရား၏ အလိုတော်

ကိုလိုက်လျှောက်ရန်ကြိုးစားသဖြင့်	ဘုရင်မင်း
မှာအကျင့်ကောင်းအနည်းငယ်ရှိသေး၏။	ဟု
ဆိုလေသည်။	

ယောရှုဖတ်ဆောင်ရွက်သည့်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ

4 ယောရှုဖတ်သည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်နန်းစံ
 တော်မူသော်လည်း တောင်ဘက်ရှိဗေရရှေ့ဘ
 မြို့မှသည်မြောက်ဘက်တောင်ပေါများသည့်
 ဖေရို မ်နယ်စပ်တိုင်အောင် အမြဲတစေလှည့်
 လည်၍ပြည်သူတို့အားမိမိတို့ဘိုးဘေး
 များ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားထံ
 တော်သို့ပြန်စေတော်မူ၏။- 5 သူသည်ယုဒပြည်ခံတပ်မြို့တိုင်းတွင်တရား
 သူကြီးများကိုခန့်ထားပြီးလျှင်၊- 6 သူတို့အား`သတိထား၍တရားစီရင်ကြ
 လော့။ သင်တို့သည်လူပေးအပ်သည့်အခွင့်အာ
 ဏာအရမဟုတ်၊ ထာဝရဘုရားပေးတော်
 မူသည့်အခွင့်အာဏာအရဆောင်ရွက်ရကြ
 ခြင်းဖြစ်သည်။ သင်တို့စီရင်ချက်ချမှတ်ချိန်
 ၌ကိုယ်တော်သည်သင်တို့နှင့်အတူရှိတော် မူ၏။-
 7 ထာဝရဘုရားကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေ၍သတိ
 နှင့်ဆောင်ရွက်ကြလော့။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်
 ငါတို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်
 လိမ်လည်ကောက်ကျစ်မှု၊ လူမျက်နှာကိုထောက်
 မှု၊ တံစိုးလက်ဆောင်စားမှုတို့ကိုခွင့်ပြုတော်
 မမူသောကြောင့်ဖြစ်၏။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

8 ယောရှုဖတ်သည်မြို့သူမြို့သားအချင်းချင်း
 တရားတွေ့မှုများနှင့်ထာဝရဘုရား၏ပညတ်
 တော်ကိုချိုးဖောက်မှုများကိုစီရင်ရန်အတွက်
 လေဝိအနွယ်ဝင်များနှင့်မြို့မိမြို့ဖများအား
 တရားသူကြီးများအဖြစ်ခန့်ထားတော်မူ၏။-

9 မင်းကြီးကထိုသူတို့အား“သင်တို့သည်ထာဝရ
 ဘုရားအားကြောက်ရွံ့ရုံသေသောစိတ်နှင့် မိမိတို့
 ၏တာဝန်ဝ တ၎် တရားများကိုဆောင်ရွက်ကြရမည်။
 ရိုးသားဖြောင့်မတ်ရကြမည်။ ဘက်မလိုက်ကြရ။-

10 အခြားမြို့များတွင်နေထိုင်သောအမျိုးသား
 ချင်းတို့သည်လူသတ်မှုကိုဖြစ်စေ၊ တရား
 ဥပဒေသို့မဟုတ်ပညတ်တော်ကိုလွန်ကူး
 မှုကိုဖြစ်စေသင်တို့ထံသို့ယူဆောင်လာသည့်
 အခါတိုင်း သူတို့သည်တရားစီရင်ရာတွင်
 ထာဝရဘုရားအားမပြစ်မှားမိစေရန်သင်
 တို့ကသေချာစွာညွှန်ကြားရကြမည်။ ယင်း
 သို့မပြုပါမူသင်တို့နှင့်သူတို့၏အပေါ်သို့
 ထာဝရဘုရား၏အမျက်တော်သက်ရောက်
 လိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်သင်တို့သည်မိမိတို့
 တာဝန်ရှိသည်အတိုင်းဆောင်ရွက်ကြလျှင်
 မူကားအပြစ်လွတ်ကြလိမ့်မည်။ - 11 ဘာသာရေးအမှုအခင်းရှိသမျှတွင်
 ဟိတ်မင်းအာမရိသည်လည်းကောင်း၊ တရားအမှု
 မှန်သမျှတွင် ကူရှုမေလ၏သား၊ ယုဒဘုရင်ခံ

ဇေဗဒိသည်လည်းကောင်းနောက်ဆုံးအာဏာပိုင်
 ဖြစ်စေရမည်။ တရားရုံးများမှချမှတ်သည့်
 စီရင်ချက်များကိုအရေးယူဆောင်ရွက်ရန်မှာ
 လေဝိအနွယ်ဝင်တို့၏တာဝန်ဖြစ်၏။ သင်တို့
 သည်ဤညွှန်ကြားချက်များကိုရဲရင့်စွာ
 ဆောင်ရွက်ကြလော့။ ထာဝရဘုရားသည်
 ဖြောင့်မန်သူတို့ဘက်၌ရှိတော်မူပါစေသော''
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

20

ဒေသနာပြုချက်ကိုစစ်တိုက်ခြင်း

1 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါမောဘ
 ပြည်နှင့်အ မှ မှန်ပြည်မှစစ်တပ်များသည် မိမိ
 တို့၏မဟာမိတ်မဟုန်မိမ် နှင့်အတူယုဒပြည်သို့ချင်းနင်းဝင်ရောက်လာ
 ကြ၏။- 2 သတင်းပို့သူတို့သည်ယောရှုဖတ်မင်းထံလာ
 ရောက်၍ အင်အားကြီးမားသည့်တပ်ကြီးတစ်
 တပ်သည်အရှင်အား တိုက်ခိုက်ရန်ပင်လယ်သေ
 တစ်ဖက်ကမ်းဒေသပြည်မှချီတက်လာပါပြီ။
 သူတို့သည်အ ့ ဂေဒိခေါ်ဟာဇဇ နှု တာမာမြို့ကို
 သိမ်းယူလိုက်ကြပါပြီ'' ဟုလျှောက်ထား ကြ၏။-
 3 ယောရှုဖတ်သည်ကြောက်လန့်သဖြင့်လမ်း
 ပြတော်မူရန် ထာဝရဘုရားထံပ တု ထနာပြု

6 20:1 * မဟုန်မိမ်။ ရှေးဘာသာပြန်မူတစ်ခုအရ။ ယေမြဲ
 မူအရအမွန်အမျိုးသားများ။

တော်မူ၏။ ယုဒပြည်တစ်လျှောက်လုံး၌
အစာရှောင်ရန်နေ့ကိုသတ်မှတ်တော်မူ၏။-

4 ယုဒပြည်အမြို့မြို့မှလူတို့သည်ထာဝရ
ဘုရားလမ်းပြပို့ဆောင်မှုကိုတောင်းခံရန်
ယေရုရှလင်မြို့သို့လာရောက်ကြလေသည်။-

5 ထိုနောက်သူတို့သည်ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့
သားများနှင့်အတူ ဗိမာန်တော်တံတိုင်းသစ်
တွင်စုဝေးကြ၏။ ယောရှုဖတ်မင်းသည်သူ
တို့၏ရှေ့သို့လာ၍ရပ်ပြီးလျှင်၊- 6 အို

အကျွန်ုပ်တို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည်ကောင်းကင်ဘုံ
တွင်စံတော်မူ၍ ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးတကာတို့
ကိုအုပ်စိုးတော်မူပါ၏။ ကိုယ်တော်သည်တန်ခိုး
အာနုဘော်ပြည့်စုံတော်မူသဖြင့်အဘယ်
သူမျှကိုယ်တော်အားအတိုက်အခံမပြု နိုင်ပါ။-

7 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားဖြစ်
တော်မူပါ၏။ ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကူသ
ရေလအမျိုးသားတို့သည် ဤပြည်တော်သို့
ဝင်ရောက်လာချိန်၌ကိုယ်တော်သည်မူလနေ
ထိုင်သောပြည်သားတို့ကိုနှင်ထုတ်၍ ပြည်
တော်ကိုကိုယ်တော်၏အဆွေတော်အာဗြဟံ
၏သားမြေးတို့အားထာဝစဉ်အပိုင်ပေး

သနားတော်မူပါ၏။-☆ 8 သူတို့သည်ဤပြည်တွင်နေထိုင်လျက်ကိုယ်တော်
၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်းရန်မိမိတော်ကိုတည်
ဆောက်ကြပါ၏။- 9 စစ်မက်ဘေး၊

ကူးစက်တတ်သောရောဂါဘေး၊ ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းဘေးအစရှိသော
ကြီးမားသည့် အဘယ်ဘေးအ နှု တရာ ယ်မဆို
ကျရောက်လာချိန်၌ သူတို့သည်ကိုယ်တော်အား
ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာ ဤမိမိတော်ရှေ့သို့လာ
၍ရပ်လျက်ပ တု ထ နာပြုသောအခါ ကိုယ်တော်
သည်နားညောင်း၍သူတို့အားကယ်ဆယ်
တော်မူမည်ဟုယုံကြည်ကြပါ၏။"

10 "ယခုအခါအ မှ မှန်ပြည်သား၊ မောဘပြည်သား
နှင့်ဒေပြည်သားတို့သည်အကျွန်ုပ်အားတိုက်
ခိုက်ကြပါပြီ။ အကျွန်ုပ်တို့ဘိုးဘေးများ
အီဂျစ်ပြည်မှထွက်ခွာလာစဉ်အခါက
ဘိုးဘေးတို့သည်ထိုပြည်များသို့ဝင်ရောက်
ခွင့်ကိုကိုယ်တော်ပေးတော်မမူပါ။ သို့ဖြစ်
၍သူတို့သည်ထိုပြည်များကိုရှောင်ကွင်း
ပြီးလျှင်မဖျက်မဆီးဘဲထားခဲ့ကြ ပါ၏။-☆

11 ဤသို့ပြုသည့်အတွက်ကျေးဇူးဆပ်သည့်
အနေဖြင့်သူတို့သည် အကျွန်ုပ်တို့အား
ကိုယ်တော်ပေးသနားတော်မူသည့်ပြည်တော်
မှနှင်ထုတ်ရန်ရောက်ရှိလာကြပါ၏။-

☆ 20:7 ဟေရှာ၊ ၄၁:၈။ ယာ၊ ၂:၂၃ ☆ 20:10 တရား၊ ၂:၄-၁၉။

12 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားဖြစ်တော်မူပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည်ယခုတိုက်ခိုက်ရန်ရောက်ရှိလာသောတပ်မတော်ကြီး၏ရှေ့တွင်ခိုကိုးရာမဲ့ဖြစ်လျက်နေကြပါ၏။ အဘယ်သို့ပြုရမည်ကိုအကျွန်ုပ်တို့မသိကြပါ။ သို့ရာတွင်ကူမတော်မူရန်အထံတော်သို့မျှော်ကြည့်ကြပါ၏။
 ဟုအသံကျယ်စွာဆုတောင်းပတုထနာပြုတော်မူ၏။

13 ယုဒပြည်သူအပေါင်းတို့သည် မိမိတို့သားမယားများနှင့်အတူဗိမာန်တော်ရှေ့တွင်ရပ်လျက်နေကြ၏။- 14 ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်သည်လူအုပ်ထဲတွင်ရှိသောလေဝိအနွယ်ဝင်တစ်ဦး၏အပေါ်သို့သက်ရောက်တော်မူ၏။ ထိုသူသည်ဇာခရိသားယဟာဇလဖြစ်၏။ မတ္တနို၊ ယေယေလ၊ ဗေနာယနှင့်အာသပ်မှဆင်းသက်လာသူအာသပ်အနွယ်ဝင်တည်း။- 15 ယဟာဇလက`အရှင်မင်းကြီးနှင့်တကွ ယုဒပြည်သူများ၊ ယေရုရှလင်မြို့သားအပေါင်းတို့၊ သင်တို့သည်စိတ်မပျက်အားမလျော့ကြနှင့်။ ဤကြီးမားသည့်တပ်မတော်ကိုရင်ဆိုင်ရန်မကြောက်ကြနှင့်ဟုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူပါ၏။ တိုက်ပွဲသည်သင်တို့၏အပေါ်တွင်မတည်။ ဘုရားသခင်၏အပေါ်တွင်တည်ပေသည်။- 16 နက်ဖြန်ထိုသူတို့ဇိဇမြို့တောင်ကြားလမ်းသို့ချီတက်လာသောအခါ သူတို့အားတိုက်

ခိုက်ကြလော့။ သင်တို့သည်ယေရှုလအနီး
တောက နှံ့ တာရသို့သွားရာချိုင့်ဝှမ်းအဆုံး၌
သူတို့နှင့်တွေ့ဆုံမိကြလိမ့်မည်။- 17 သင်တို့သည်ဤတိုက်ပွဲကိုဆင်နွှဲရကြ
မဟုတ်။ နေရာသာယူ၍စောင့်နေကြလော့။

ထာဝရဘုရားသည်သင်တို့အားအောင်ပွဲ
ခံစေတော်မူသည်ကိုတွေ့ရကြလိမ့်မည်။
ယုဒပြည်သူများနှင့်ယေရုရှလင်မြို့ သားတို့၊
မတွန့်မဆုတ်ကြနှင့်။ မကြောက် မလန့်ဘဲတိုက်ပွဲသို့ဝင်ကြလော့။
ထာဝရ ဘုရားသည်သင်တို့နှင့်အတူရှိတော်မူ လိမ့်မည်'
ဟုဗျာဒိတ်တော်ဆင့်ဆို၏။☆☆

18 ထိုအခါယောရှုဖတ်မင်းသည်မြေသို့တိုင်
အောင်ဦးညွှတ်ပျပ်ဝပ်လျက်နေ၏။ ပြည်သူ
အပေါင်းတို့သည်လည်းမင်းကြီးနှင့်အတူ
ပျပ်ဝပ်ကာထာဝရဘုရားအားရှိခိုးကြ၏။-

19 ကောဟတ်နှင့်ကောရသားချင်းစုများမှလေ ဝိ
အနွယ်ဝင်တို့သည်မတ်တပ်ရပ်လျက် က္လသရေလ
အမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
အားအသံကျယ်စွာထောမနာပြုကြကုန်၏။

20 နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစော၌ ပြည်သူတို့သည်
တေကောအနီးတောက နှံ့ တာရသို့ထွက်ခွာသွား
ကြ၏။ ထွက်ခွာစပြုသောအခါ ယောရှုဖတ်
သည်ပြည်သူတို့အား ``ယုဒပြည်သူများ

☆ 20:17 တရား၊ ၂၀:၁-၄။ ☆ 20:17 ထွ၊ ၁၄:၁၃-၁၄။

နှင့်ယေရှုလင်မြို့သားတို့၊ သင်တို့သည်
 မိမိတို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကို ကိုးစားကြလျှင်ရပ်တည်နိုင်ကြလိမ့်မ
 ကိုယ်တော်၏ပရောဖက်များဟောကြား
 သည်ကိုယုံကြည်ကြလျှင်အောင်မြင် ကြလိမ့်မည်''
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 21 မင်းကြီးသည်ပြည်သူတို့နှင့်တိုင်ပင်၍ဂီတ
 ပညာသည် အချို့ကိုနေ့ထူးနေ့မြတ်များတွင်
 ဝတ်ဆင်လေ့ရှိသည့်ဝတ်လုံများကိုဝတ်စေ၍
 တပ်မတော်ရှေ့ကချီတက်စေပြီးလျှင်'' ထာဝရ
 ဘုရားအားထောမနာပြုကြလော့။ ကိုယ်တော်
 ၏မေတ္တာတော်သည် ထာဝစဉ်တည်၏'' ဟုသီဆို
 ကြစေရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။

22 သူတို့စ၍သီချင်းဆိုကြသောအခါ ထာဝရ
 ဘုရားသည်ချင်းနင်းဝင်ရောက်လာသောတပ်
 တို့ကိုကစ ြွဲကလျားဖြစ်စေတော်မူ၏။- 23 အ
 မှ မုန်တပ်မတော်နှင့်မောဘတပ်မတော်တို့
 သည် ဧဒုံတပ်မတော်ကိုတိုက်ခိုက်ချေမှုန်း
 ဖျက်ဆီးပြီးလျှင် အချင်းချင်းပြန်၍ကြမ်း
 ကြုတ်စွာတိုက်ခိုက်ကြလေသည်။- 24 ယုဒတပ်မတော်သည်သဲက
 နှံ တာရရှိကင်းမျှော် စင်သို့ရောက်သောအခါ
 ရန်သူတို့ဘက်သို့ကြည့် လိုက်ရာတစ်ယောက်မကျန်မြေပေါ်တွင်လဲသေ
 နေကြသည်ကိုမြင်ရကြ၏။

25 ယောရှုဖတ်နှင့်သူ၏စစ်သည်တော်တို့သည်
 ရန်သူ တို့၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုသိမ်းယူရန်လာရောက်

ကြသောအခါသိုးနွားအမြောက်အမြား၊ ရိက္ခာ၊
 အဝတ်အစားနှင့်အခြားအဖိုးတန်ပစ္စည်းများ
 ကိုတွေ့ရှိကြလေသည်။ သူတို့သိမ်းယူသည့်ဥစ္စာ
 ပစ္စည်းမှာအလွန်ပင်များသဖြင့် သုံးရက်တိုင်တိုင်
 သိမ်းယူသော်လည်းမကုန်ချေ။- 26 လေးရက်မြောက်သောနေ့၌သူတို့သည်
 ချိုင့်ဝှမ်းတွင်စုရုံးကြလျက် ဘုရားသခင်ပြု
 တော်မူသောကျေးဇူးတော်အပေါင်းအတွက်
 ကိုယ်တော်အားထောမနာပြုကြကုန်၏။
 ဤ သည်ကိုအကြောင်းပြု၍ထိုချိုင့်ဝှမ်းကို
 ဗရာခ⁷ ဟုခေါ်ဝေါ်သမုတ်ကြလေသည်။-
 27 ယောရှုဖတ်သည်အောင်ပွဲခံ၍မိမိ၏စစ်
 သည်တော်တို့ကို ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်
 လည်ခေါ်ဆောင်လာတော်မူ၏။- 28 သူတို့သည်မြို့တော်သို့ရောက်ကြသော်
 စောင်းများ၊ တံပိုးခရာများတီးမှုတ်လျက်
 ဗိမာန်တော်သို့ချီတက်ကြလေသည်။-
 29 ဣသရေလအမျိုးသားများ၏ရန်သူတို့
 ကို ထာဝရဘုရားအဘယ်သို့နှိမ်နင်းတော်မူ
 ကြောင်းကိုကြားသိရသည့်လူမျိုးအပေါင်း
 တို့သည်ကြောက်လန့်ကြကုန်၏။- 30 သို့ဖြစ်၍ယောရှုဖတ်သည်ငြိမ်းချမ်း
 တော်မူရ၏။ ဘုရားသခင်သည်သူ၏နိုင်ငံ
 အရပ်ရပ်တွင်လုံခြုံမှုရှိစေတော်မူ၏။

7 20:26 * ဗရာခ။ ဟေဗြဲစကား၏အနက်မှာထောမနာ ပြုခြင်းဖြစ်သည်။

ယောရှုဖတ်၏နန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း
(၃ရာ၊ ၂၂:၄၁-၅၀)

31 ယောရှုဖတ်သည်သက်တော်သုံးဆယ့်ငါးနှစ်ရှိ
သောအခါ ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်
၍ယေရုရှလင်မြို့တွင်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်နန်းစံ လေသည်။
သူ၏မယ်တော်မှာရှိုလဟိ၏သမီး အဇုဘဖြစ်၏။-

32 သူသည်မိမိမည်းတော်အာသကဲ့သို့ပင်
ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်မှောက်တွင်ဖြောင့်
မှန်သည့်အမှုကိုသာပြုကျင့်၏။- 33 သို့ရာတွင်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများ
မဖြိုဖျက်။ ပြည်သူတို့သည်မိမိတို့ဘိုးဘေး
များ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား စိတ်
ပါလက်ပါကိုးကွယ်ဝတ်ပြုမှုကိုမပြုကြ သေးပေ။

34 ယောရှုဖတ်၏နန်းသက်အစမှအဆုံးတိုင်
အောင်သူဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အမှုအရာ
အလုံးစုံကို ကူသရေလရာဇဝင်၏တစ်စိတ်
တစ်ဒေသဖြစ်သောဟာနန်၏သားယေဟု အ တု ထုပု ပ
တုတိတွင်ရေးထားသတည်း။

35 အခါတစ်ပါးကယုဒဘုရင်ယောရှုဖတ်
သည် ဆိုးညစ်ယုတ်မာသောအမှုများစွာတို့
ကိုပြုကျင့်သူကူသရေလဘုရင်အာခဇိ
နှင့်မဟာမိတ်ဖွဲ့ခဲ့၏။- 36 သူတို့နှစ်ဦးသည်ဇေယုန်ဂါဗာသဘောဆိပ်တွင်
တာရှုမြို့သို့ရွက်လွှင့်ရန်သဘောများကိုဆောက်
လုပ်ကြ၏။- 37 သို့ရာတွင်မရေရှုမြို့နေဒေါဒဝ၏သား

ဇလျေဇကယောရှုဖတ်အား ``အရှင်သည်
 အာခဇိနှင့်မဟာမိတ်ဖွဲ့သဖြင့် ထာဝရ
 ဘုရားသည်အရင်ဆောက်လုပ်ထားသည့်
 သင်္ဘောများကိုဖျက်ဆီးတော်မူလိမ့်မည်''
 ဟုဆိုသည့်အတိုင်းထိုသင်္ဘောတို့သည်
 ပျက်၍တာရှုမြို့သို့မသွားရချေ။

21

1 ယောရှုဖတ်ကွယ်လွန်သောအခါဒါဝိ ဒ်မြို့ရှိ
 ဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။
 သား တော်ယဟောရုံသည်ခမည်းတော်၏အရိုက်
 အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

ယုဒဘုရင်ယဟောရုံ
 (၄ရာ၊ ၈:၁၇-၂၄)

2 ယုဒဘုရင်ယောရှုဖတ်၏သားတော်ယဟောရုံ
 တွင်အာဇရိ၊ ယေယလေ၊ ဇာခရိ၊ အာဇရိဟု
 မိ ကု ခေလ၊ ရှေ့ဖတ်ဟူသောညီခြောက်ယောက်
 ရှိ၏။- 3 ခမည်းတော်သည်သူတို့အား ရွှေ၊ ငွေ၊
 အမြောက် အများနှင့်အခြားအဖိုးတန်ပစ္စည်းဥစ္စာများ
 ကိုပေး၍ ယုဒပြည်ခံတပ်မြို့တစ်မြို့စီကို
 အုပ်ချုပ်ရန်တာဝန်ပေးတော်မူ၏။ သို့သော်
 ယဟောရုံသည်အကြီးဆုံးသားတော်
 ဖြစ်သဖြင့် သူ့အားယောရှုဖတ်ကမိမိ၏
 အရိုက်အရာကိုဆက်ခံစေတော်မူ၏။-

4 နိုင်ငံတော်ကိုပိုင်နိုင်စွာအုပ်စိုးနိုင်သောအခါ
ယဟောရံသည်ညီတော်အပေါင်းနှင့်ကူသ
ရေလမူးမတ်အချို့တို့ကိုကွပ်မျက်လေသည်။

5 ယဟောရံသည်သက်တော်သုံးဆယ့်နှစ်နှစ်
၌နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်မြို့တွင်ရှစ်နှစ်နန်း
စံလေသည်။- 6 သူသည်အာဟပ်၏သမီးတော်တစ်ပါးနှင့်
စုံဖက်မိသဖြင့် အာဟပ်မင်းနှင့်အခြား

ကူသရေလဘုရင်တို့၏ဆိုးညစ်ယုတ်မာ
သောလမ်းစဉ်ကိုလိုက်၍ထာဝရဘုရားကို
ပြစ်မှားလေသည်။- 7 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားသည်ဒါဝိ
ဒ်နှင့် ပဋိညာဉ်ပြုတော်မူ၍ သူ၏အမျိုးမင်းရိုး
မပြတ်စေရန်ကတိထားတော်မူခဲ့သဖြင့် ဒါဝိ
ဒ်မင်းဆက်ပျက်သုဉ်းသွားစေရန် အလိုတော်မရှိချေ။*

8 ယဟောရံ၏လက်ထက်၌ဧဒုံပြည်သည်
ပုန်ကန်၍ လွတ်လပ်သောနိုင်ငံဖြစ်လာလေ
သည်။ ယဟောရံနှင့်သူ၏တပ်မှူးတို့သည်
စစ်ရထားများနှင့်ထွက်ခွာ၍ ဧဒုံပြည်သို့
ချင်းနင်းဝင်ရောက်ကြ၏။ သူတို့သည်ထို
အရပ်တွင်ဧဒုံတပ်မတော်၏အဝိုင်းခံ ရကြသော်လည်းည
ဉ်အခါချိုးဖောက် ထွက်ပြေးကြလေသည်။-

* 9 ထိုကာလမှအစပြု၍ဧဒုံပြည်သည်
ဩဇာခံမဟုတ်တော့ဘဲ လွတ်လပ်သော

* 21:7 ၃ရာ၊ ၁၁:၃၆။ * 21:8 က၊ ၂၇:၄၀။

နိုင်ငံအဖြစ်ရပ်တည်လျက်ရှိသတည်း။-

10 ယဟောရံသည်မိမိဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအားစွန့်ပယ်
သဖြင့် ဤအချိန်ကာလအတွင်း၌ပင်
လိဗနုမြို့သည်လည်းပုန်ကန်လေသည်။-

11 သူသည်ယုဒကုန်းမြင့်ဒေသများ၌ရုပ်တု
ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာဌာနများကိုပင်တည်
ဆောက်၍ ယုဒပြည်သူများနှင့်ယေရုရှလင်
မြို့သားများအားထာဝရဘုရားကိုပြစ်
မှားစေရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြပေး၏။

12 ပရောဖက်ဇလိယသည်ယဟောရံထံသို့စာ
တစ်စောင်ပေးပို့လိုက်၏။ ထိုစာတွင်`သင်သည်
ခမည်းတော်ယောရှုဖတ်နှင့်ဘိုးတော်အာသ
၏လမ်းစဉ်ကိုမလိုက်ဘဲကုသရေလဘုရင်
တို့၏လမ်းစဉ်ကိုလိုက်သဖြင့် သင့်ဘိုးဘေး ဒါဝိ
ဒ်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား သည်သင့်အားပြစ်ဒဏ်စီရင်တော်မူခဲ့ပြီ။-

13 အာဟပ်နှင့်သူ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံကြ
သူများသည် ကုသရေလအမျိုးသားတို့အား
ဘုရားသခင်ကိုသစ္စာဖောက်ရန် ရှေ့ဆောင်လမ်း
ပြခဲ့ကြသည့်နည်းတူသင်သည်ယုဒပြည်သူ
များနှင့်ယေရုရှလင်မြို့သားများကိုသစ္စာ
ဖောက်ရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြခဲ့ပေသည်။
သင် သည်မိမိထက်ကောင်းမြတ်သောညီများ
အားလည်းသတ်ခဲ့၏။- 14 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်သင်၏ပြည်သူ

များ၊ သားသမီးများနှင့်မိဖုရားများကို
ပြင်းထန်စွာဒဏ်စီရင်၍ သင်ပိုင်ဆိုင်သမျှ
ကိုလည်းပျက်စီးစေတော်မူလိမ့်မည်။-

15 သင်ကိုယ်တိုင်အူ၌တစ်နေ့တစ်ခြားဆိုး
ရွားလာသည့်ရောဂါစွဲကပ်လာလိမ့်မည်''ဟု ပါရှိ၏။

16 ပင်လယ်ကမ်းခြေတွင်အခြေစိုက်နေထိုင်
ကြသောဆူဒန်အမျိုးသားတို့အနီးတွင် ဖိလိ
တု တိအမျိုးသားနှင့်အာရပ်အမျိုးသား
အချို့တို့သည်နေထိုင်ကြ၏။ ထာဝရဘုရား

သည်ဤသူတို့ကိုယဟောရ်အားတိုက်
ခိုက်စေတော်မူ၏။- 17 သူတို့သည်ယုဒပြည်သို့ချင်းနင်းဝင်
ရောက်ကာနန်းတော်ကိုလုယက်ကြ၏။ ထို

နောက်သားတော်အငယ်ဆုံးဖြစ်သူအာခဇိ
မှတစ်ပါးအခြားသားတော်များနှင့်မိ ဖုရားများကိုသုံးပန်းအဖြစ်ဖြင့်ဖမ်း
ဆီးသွားလေသည်။

18 ဤအမှုအရာများဖြစ်ပျက်ပြီးနောက်
ထာဝရဘုရားသည်မင်းကြီးအားအူ နာစွဲကပ်စေတော်မူ၏။-

19 ထိုရောဂါသည်နှစ်နှစ်နီးပါးမျှတစ်နေ့
တစ်ခြားပိုမိုဆိုးရွားလာပြီးလျှင် နောက်ဆုံး
၌မင်းကြီးသည်ပြင်းပြသောဝေဒနာနှင့်
ကွယ်လွန်လေ၏။ ပြည်သူတို့သည်သူ၏ဘိုး
ဘေးတို့အတွက်မီးပုံပွဲများပြုသကဲ့သို့
သူ့အတွက်မပြုကြ။

20 သူသည်သက်တော်သုံးဆယ့်နှစ်နှစ်၌နန်း
 တက်၍ယေရုရှလင်မြို့တွင်ရှစ်နှစ်နန်းစံ
 တော်မူ၏။ ကွယ်လွန်သောအခါသူ၏အတွက်
 အဘယ်သူမျှဝမ်းမနည်းကြ။ သူ့အလောင်း
 ကိုဒါဝိ ဒိမြို့တွင်သဂြိုဟ်ကြသော်လည်း
 ဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတွင်မသဂြိုဟ်ကြ။

22

ယုဒဘုရင်အာခဇိ

(၄ရာ၊ ၈:၂၅-၂၉၊ ၉:၂၁-၂၈)

1 အာရပ်အမျိုးသားအချို့တို့သည်ဝင်ရောက်
 တိုက်ခိုက်ကာ ယဟောရုံ၏သားတော်အငယ်
 ဆုံးအာခဇိမှတစ်ပါး အခြားသားတော်
 အပေါင်းကိုသတ်လိုက်ကြ၏။ သို့ဖြစ်၍ယေရု
 ရှလင်မြို့သားတို့သည်အာခဇိအားခမည်း
 တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် စေကြ၏။-

2 အာခဇိသည်သက်တော်နှစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်^၈
 ၌နန်းတက်၍ယေရုရှလင်မြို့တွင်တစ်နှစ်
 မျှနန်းစံရလေသည်။ သူ၏မယ်တော်မှာ
 ကုသရေလဘုရင်သြမရီ၏မြေးအာသလိ ဖြစ်၏။-

3 မယ်တော်ကမကောင်းသောအကြံဉာဏ်များ
 ကိုပေးသဖြင့် အာခဇိသည်အာဟပ်မင်းအိမ်

8 22:2 * ဘာသာပြန်မူဟောင်းအချို့အရ။ ဟေဗြဲ မူတွင်လေးဆယ့်နှစ်နှစ်။
 (၄ရာ၊ ၈:၂၆ ကိုကြည့်ပါ)

ထောင်စုသားတို့၏လမ်းစဉ်ကိုလိုက်လေသည်။-

4 ခမည်းတော်ကွယ်လွန်ပြီးနောက် မိမိ၏အတိုင်
ပင်ခံအမတ်များမှာ အာဟပ်၏အိမ်ထောင်စု
သားများဖြစ်သည့်အလျောက် အာခဇိသည်
ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှားကာဆုံးရှုံးပျက် စီးရလေ၏။-

5 သူသည်ထိုသူတို့၏အကြံပေးချက်ကို
လိုက်လျှောက်ကာ ကုသရေလဘုရင်ယောရ်
နှင့်ရှုရိဘုရင်ဟာဇေလတို့စစ်ဖြစ်ချိန်၌
ယောရ်၏ဘက်မှဝင်၍တိုက်၏။ ဂိလဒ်ပြည်

ရာမုတ်မြို့တိုက်ပွဲတွင်ယောရ်သည်ဒဏ်ရာ
များရရှိသဖြင့်- 6 ကုသရန်ယေဇရေလမြို့သို့ပြန်လေ၏။
ထိုအခါအာခဇိသည်လည်းသူ့ကိုကြည့်ရှု
ရန်ထိုမြို့သို့သွား၏။

7 ထာဝရဘုရားပြဋ္ဌ ဌာန်းတော်မူသည်နှင့်အညီ
ယင်းသို့သွားရောက်ခြင်းအားဖြင့် အာခဇိ
အသက်ဆုံးရှုံးရလေသည်။ အာခဇိသည်

ထိုမြို့၌ယောရ်နှင့်အတူရှိနေစဉ်အာဟပ်
၏မင်းရိုးပျက်သုဉ်းမှုအတွက်ဆောင်ရွက်ရန်
ထာဝရဘုရားရွေးချယ်ထားသူ၊ နိမ့်ရှိ၏
သားယေဟုနှင့်တွေ့ဆုံရလေသည်။-

8 ယေဟုသည်အာဟပ်မင်းရိုးအပေါ်တွင်
ထာဝရဘုရားချမှတ်တော်မူသောစီရင်
ချက်ကိုလိုက်နာဆောင်ရွက်လျက်နေစဉ်

အာခဇိနှင့်အတူလိုက်ပါလာကြသည့်
ယုဒအမျိုးသားခေါင်းဆောင်များနှင့်
အာခဇိ၏တူတော်တို့ကိုတွေ့မြင်လေ ၏။-

9 ယေဟုသည်ထိုသူအားလုံးကိုသတ်ပြီး
နောက် လူအချို့အားအာခဇိကိုလိုက်လံ
ရှာဖွေစေ၏။ ထိုသူတို့သည်ရှုမာရိမြို့တွင်
ပုန်းအောင်းနေသောအာခဇိကိုတွေ့၍ ယေဟု
ထံသို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြ၏။ ထိုနောက်သူ့အား
ကွပ်မျက်ကြလေသည်။ သို့ရာတွင်သူတို့
သည်ထာဝရဘုရား၏အမှုတော်ကိုအစွမ်း
ကုန်ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ ယောရှုဖတ်မင်းကိုရိုသေ
လေးစားသောအားဖြင့် သူ၏မြေးအာခဇိ
၏အလောင်းကိုသင်္ဂြိုဟ်လိုက်ကြ၏။ အာခဇိ
အိမ်ထောင်စုမှတိုင်းပြည်ကိုအုပ်စိုးနိုင်သူ
တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမကျန်မရှိတော့ ချေ။

ယုဒဘုရင်မအာသလိ
(၃ရာ၊ ၁၁:၁-၃)

10 အာခဇိ၏မယ်တော်အာသလိသည်သား
တော်လုပ်ကြံခံရကြောင်းကိုကြားသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက်
ယုဒပြည်ရှိမင်းမျိုးမင်းနွယ် ရှိသမျှကိုသုတ်သင်လေ၏။-

11 အာခဇိတွင်ယောရှောဘဆိုသူအဖေတူ
အမေကွဲညီမတစ်ယောက်ရှိ၏။ သူသည်
ယောယဒနာမည်ရှိယဇ်ပုရောဟိတ်နှင့်

အိမ်ထောင်ကျ၏။ ယောရှုဘသည်အသတ်
ခံရမည့်မင်းညီမင်းသားများအနက် အာခဇိ၏သားယောရှုအားလျှို့ဝှက်စွာ
ကယ်ဆယ်ပြီးလျှင် နို့ထိန်းတစ်ယောက်နှင့်
အတူဗိမာန်တော်ရှိအိပ်ခန်း၌ဝှက်ထား
လေသည်။ သူသည်ယင်းသို့ဝှက်ထားခြင်း
အားဖြင့် သူငယ်အားအာသလိ၏ဌာ ဌား
ဘေးမှလွတ်မြောက်စေ၏။ - 12 အာသလိနန်းစံနေစဉ်ယောရှုသည်
ခြောက်နှစ်တိုင်တိုင် ဗိမာန်တော်တွင်ပုန်း
အောင်းလျက်နေ၏။

23

အာသလိကိုပုန်ကန်ခြင်း (၃ရာ၊ ၁၁:၁-၃)

1 ယောယဒသည်ခြောက်နှစ်မျှစောင့်ဆိုင်းနေ
ပြီးနောက် အရေးယူဆောင်ရွက်ရန်အချိန်ကျ
ပြီဖြစ်ကြောင်းဆုံးဖြတ်လျက် တပ်မတော်
အရာရှိငါးဦးဖြစ်ကြသောယေရောဟံ ၏သားအာဇရိ၊
ယောဟနန်၏သားကူရှုမေလ၊ ဩဗက်၏သားအာဇရိ၊
အဒါယ၏သား မာသေယ၊ ဇိခရိသားဇေလိရှုဖတ်တို့
နှင့်သဘောတူညီချက်ရပြီးနောက်၊ - 2 သူတို့သည်ယုဒမြို့ရှိသမျှသို့သွား၍
လေဝိအနွယ်ဝင်များ၊ သားချင်းစုခေါင်း
ဆောင်အပေါင်းကိုယေရုရှလင်မြို့သို့
ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြ၏။

3 ထိုသူတို့သည်မိမိတို့အတွက်စုဝေး၍
 ဘုရင့် သားတော်ယောရှုနှင့်ပဋိညာဉ်ပြုကြ၏။
 ယော ယဒကသူတို့အား `ကွယ်လွန်သောဘုရင်
 ၏သားတော်သည်ဤတွင်ရှိပါ၏။ 3ါဝိ 3မင်း
 ၏သားမြေးများအတွက် ထာဝရဘုရား

ကတိထားတော်မူခဲ့သည့်အတိုင်းသူသည်
 ယခုနန်းတက်ရမည်ဖြစ်သည်။- 4 ငါတို့အဘယ်သို့ဆောင်ရွက်ရကြမည်
 ဖော်ပြပါအံ့။ ဥပု သ်နေ၌တာဝန်ကျ၍

ရောက်ရှိလာသောလေဝိအနွယ်ဝင်တို့
 အနက်သုံးပုံတစ်ပုံမှာမိမိတို့အတွက်
 တံခါးကိုစောင့်ကြပ်ရကြမည်။- 5 အခြားသုံးပုံတစ်ပုံသည်နန်းတော်ကို
 လည်းကောင်း၊ ကျန်သုံးပုံတစ်ပုံသည်မြင်း

တံခါးကိုလည်းကောင်းစောင့်ကြပ်ရမည်။
 လူအပေါင်းတို့ကမိမိတို့အတွက်
 ၌စုရုံးရကြမည်။- 6 တာဝန်ကျသူယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်
 လေ ဝိအနွယ်ဝင်များမှတစ်ပါး အဘယ်သူ

မျှမိမိတို့အဆောက်အအုံများထဲ
 သို့မဝင်ရ။ ထိုသူတို့သည်ထာဝရဘုရား
 အားဆက်ကပ်ပူဇော်ထားသူများဖြစ်
 သဖြင့် ဝင်နိုင်ခွင့်ရှိသော်လည်းအခြား

သူအပေါင်းတို့ကားအပြင်တွင် နေရကြမည်။-
 7 လေ ဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်မင်းလောင်း၏ပတ်

☆ 23:3 ၂ရာ၊ ၇:၁၂။

လည်တွင် ဌ ဌားလွတ်များကိုကိုင်၍စောင့်ကြပ်
ရကြမည်။ မင်းလောင်းသွားလေရာသို့လိုက် ရကြမည်။
မိမိတော်သို့ဝင်ရန်ကြိုးစားသူ ဟူသမျှကိုသတ်ရမည်''
ဟုမှာကြားထား လေသည်။

8 လေဝိအနွယ်ဝင်များနှင့်ယုဒပြည်သူ
အပေါင်းတို့သည် ယောယဒ၏အမိန့်ကို
နာခံကြလေသည်။ ဥပု သ်နေဉ်သူတို့သည်
မိမိတို့တာဝန်ချိန်ကုန်ဆုံးသွားသော်လည်း
အိမ်သို့မပြန်ရကြ။ သို့ဖြစ်၍တာဝန်မှူး
တို့သည်တာဝန်ကျသူများနှင့် တာဝန်
ပြီးဆုံးသူများကိုပါခေါ်ယူစေခိုင်း နိုင်ကြ၏။-

9 ယောယဒသည်မိမိတော်တွင်ဒါဝိ ဒ်ထား
ရှိသည့်လှံများနှင့် ဒိုင်းလွှားများကိုအစောင့်
တပ်မှူးတို့အားပေးအပ်လေသည်။- 10 သူသည်မင်းလောင်းအားစောင့်ရှောက်
ဌ ဌားလွတ်ကိုင်တပ်သားများကိုမိမိတော်
အရှေ့ဘက်တစ်ဝိုက်တွင်နေရာယူစေ၏။-

11 ထိုနောက်ယောယဒသည်ယောရှုအားထုတ်
ဆောင်လာကာ သရဖူကိုဆောင်းပေးပြီးလျှင်
မင်းကျင့်တရားကျမ်းကိုပေးအပ်လေသည်။
ဤသို့ဖြင့်ယောရှုကိုမင်းမြှောက်ကြ၏။ ယဇ်
ပုရောဟိတ်ယောယဒနှင့်သူ၏သားတို့သည်
ယောရှုအား ဘိသိက်ပေးပြီးကြသောအခါ
လူအပေါင်းတို့က ``မင်းကြီးသက်တော်ရှည် ပါစေသော''

ဟုကြွေးကြော်ကြကုန်၏။

12 အာသလိသည်မင်းကြီးအား လူတို့ဩဘာ
ပေးသံကိုကြားသဖြင့်လူတို့စုဝေးလျက် ရှိရာ
ဗိမာန်တော်သို့အဆောတလျင်ရောက် လာသော်၊-

13 တပ်မှူးများနှင့်တံပိုးခရာမှုတ်သူများ
ခြံရံလျက် ဗိမာန်တော်အဝင်ဝရှိကျောက်
တိုင်အနီးတွင်ဘုရင်တို့အတွက် သီးသန့်

ထားသည့်နေရာတွင်ရပ်နေသောဘုရင်သစ်
ကိုတွေ့မြင်လေ၏။ လူအပေါင်းတို့သည်ဝမ်း

မြောက်စွာကြွေးကြော်လျက် တံပိုးခရာများ
ကိုမှုတ်လျက်ဗိမာန်တော်ဂီတပညာသည်

များကလည်း မိမိတို့တူရိယာများကို
တီးမှုတ်လျက်ဘိသိက်ပွဲကိုကျင်းပနေ

ကြ၏။ အာသလိသည်မိမိအဝတ်ကို
ဆုတ်လျက်“ပုန်ကန်မှုပါတကား၊ ပုန်ကန် မှုပါတကား”

ဟုအော်ဟစ်၏။

14 ယောယဒသည်အာသလိအား ဗိမာန်တော်
ဝင်းအတွင်း၌သတ်ဖြတ်သည်ကိုမလိုလား

သဖြင့်“သူ့ကိုအစောင့်တပ်သားများအကြား
မှထုတ်သွားကြလော့။ သူ့ကိုကယ်မည့်သူကို

သတ်လော့” ဟုတပ်မှူးတို့အားအမိန့်ပေး
လေသည်။- 15 သူတို့သည်အာသလိကိုဖမ်းဆီး၍နန်း

တော်သို့ထုတ်ပြီးလျှင် မြင်းတံခါးဝ၌ ကွပ်မျက်ကြ၏။

ယောယဒဆောင်ရွက်သည့်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ
(၄ရာ၊ ၁၁:၁၇-၂၀)

16 ယောယဒသည်မင်းကြီးနှင့်တကွပြည်သူ
အပေါင်းတို့အား ဘုရားသခင်၏လူမျိုး
တော်ဖြစ်ကြစေရန် မိမိနှင့်အတူပါဝင်
၍ကိုယ်တော်နှင့်ပဋိညာဉ်ဖွဲ့စေ၏။- 17 သူတို့သည်ဗာလဘုရားဗိမာန်ကိုသွ
ရောက်ဖြိုဖျက်ကြ၏။ ယင်ပလ္လင်များနှင့်ရုပ်တု
များကိုချိုးဖဲ့ကာ ယင်ပလ္လင်များရှေ့၌ဗာလ
ယင်ပုရောဟိတ်မဿန်ကိုသတ်ကြ၏။-

18 ယောယဒသည်ယင် ပုရောဟိတ်များနှင့် လေ
ဝိ အနွယ်ဝင်တို့အား ဗိမာန်တော်ဆိုင်ရာအမှု
များကိုဆောင်ရွက်ရန်တာဝန်ပေးအပ်လေသည်။
သူတို့သည်ဒါဝိ ဒ်မင်းခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးခဲ့
သည့် တာဝန်ဝ တု တရားများကိုဆောင်ရွက်၍
မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းအရမီးရှို့ရာယင်
များကိုထာဝရဘုရားအားပူဇော်ကြ၏။
သူတို့သည်ဂီတသီဆိုတီးမှုတ်မှုများနှင့်
ပွဲကျင်းပမှုများအတွက်လည်းတာဝန် ယူရကြမည်။-

19 ယောယဒသည်ဗိမာန်တော်ထဲသို့ဘာသာရေး
ထုံးနည်းအရ မသန့်စင်သူတစ်စုံတစ်ယောက်
မျှမဝင်နိုင်စေရန်တံခါးဝတွင်အစောင့်
များကိုချထားလေသည်။-

20 တပ်မတော်အရာရှိများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊

မူးမတ်များနှင့် အခြားပြည်သူအပေါင်းတို့
 သည်ယောယဒနှင့်အတူလိုက်ပါ၍ မင်းကြီး
 အားဗိမာန်တော်မှနန်းတော်သို့တံခါး မကြီးလမ်းဖြင့်ပို့ဆောင်၍မင်းကြီးက
 ရာဇပလ္လင်ထက်တင်ကြ၏။- 21 အာသလိကိုကွပ်မျက်နှင့်ပြီးဖြစ်၍ပြည်သူ
 အပေါင်းတို့သည် ဝမ်းမြောက်လျက်မြို့တော်
 သည်ငြိမ်းချမ်းလေ၏။

24

ယုဒဘုရင်ယောရှု
 (၄ရာ၊ ၁၂:၁-၁၆)

1 ယောရှုသည်သက်တော်ခုနစ်နှစ်ရှိသောအခါ
 ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရု
 ရှလင်မြို့၌အနှစ်လေးဆယ်တိုင်တိုင်နန်းစံ လေသည်။
 သူ၏မယ်တော်မှာဗေရုရှေဘမြို့ သူ့ဇိမိဖြစ်၏။-
 2 သူသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ယောယဒအသက်
 ရှင်သမျှကာလပတ်လုံး ထာဝရဘုရား
 နှစ်သက်တော်မူသောအမှုကိုပြု၏။-
 3 ယောယဒသည်ယောရှုအတွက်မိဖုရား
 နှစ်ပါးကိုရွေးချယ်ပေး၏။ ယောရှုသည်
 လည်းထိုမိဖုရားများဖြင့်သားသမီး များကိုရရှိလေသည်။
 4 ယောရှုသည်နန်းတက်ပြီးနောက်ကာလအတန်
 ကြာသောအခါ ထာဝရဘုရား၏ဗိမာန်
 တော်ကိုမွမ်းမံပြင်ဆင်ရန်အကြံရှိတော် မူ၏။-
 5 သူသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေ ဝိအနွယ်

ဝင်များအားယုဒပြည်အမြို့မြို့သို့စေလွှတ်
 ၍ ဗိမာန်တော်ကိုနှစ်စဉ်မွမ်းမံပြင်ဆင်ရန်
 အတွက်ပြည်သူအပေါင်းတို့ထံမှ ငွေအလုံ
 အလောက်ကောက်ခံစေတော်မူ၏။ မင်းကြီး

သည်ဤအမှုကိုဆောလျင်စွာဆောင်ရွက်
 ရန်အမိန့်ပေးခဲ့သော်လည်း လေဝိအနွယ်

ဝင်တို့သည်ဖင့်နွဲလျက်နေကြ၏။- 6 သို့ဖြစ်၍သူသည်ထိုသူအပေါင်းတို့၏
 ခေါင်းဆောင်ယောယဒကိုခေါ်ပြီးလျှင်“ထာ

ဝရဘုရားကိန်းဝပ်တော်မူရာတံတော်
 အတွက် ပြည်သူတို့ပေးဆောင်ရန်ထာဝရ
 ဘုရား၏အစေခံမောရှေပြဋ္ဌ ဌာ န်းသည့်

အလှူငွေကို လေဝိအနွယ်ဝင်တို့အား
 အဘယ်ကြောင့်ယုဒပြည်နှင့်ယေရုရှလင်

မြို့မှမကောက်ခံစေပါသနည်း” ဟုမေး တော်မူ၏။*

7 (ဖောက်ပြန်ဆိုးညစ်သည့်အမျိုးသမီး

အာသလိ၏နောက်လိုက်တို့သည် ဗိမာန်တော်

ကိုဖျက်ဆီးပြီးလျှင်အမြတ်တနိုးထားအပ်

သည့်ပစ္စည်းအသုံးအဆောင်များကို ဗာလ

ဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာတွင် အသုံးပြုခဲ့ကြသတည်း။)

8 မင်းကြီးသည်လေ ဝိအနွယ်ဝင်တို့အားအလှူ

ခံသေတ္တာကိုပြုလုပ်စေ၍ ဗိမာန်တော်တံခါး

ဝတွင်ထားရှိစေတော်မူ၏။- 9 သူတို့သည်ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ယုဒပြည်

* 24:6 ထာ၊ ၃၀:၁၁-၁၆၊

တစ်လျှောက်လုံးရှိလူအပေါင်းတို့အား တော
 ကန့် တာ ရဲတွင်ဘုရားသခင်၏အစေခံမောရှေ
 ကောက်ခံခဲ့သည်အတိုင်း ထာဝရဘုရားထံ
 တော်သို့အလှူငွေများကိုယူဆောင်လာ
 ကြရန်ထုတ်ဆင့်ကြေညာလေသည်။-

10 ပြည်သူများနှင့်သူတို့၏ခေါင်းဆောင်များ
 သည်ဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် မိမိတို့အလှူငွေ
 များကိုယူဆောင်ကာအလှူခံသေတ္တာ

ပြည့်အောင်ထည့်ဝင်ကြကုန်၏။- 11 နေ့စဉ်နေ့တိုင်းလေ
 ဝိအနွယ်ဝင်တို့သည် ထို သေတ္တာကိုတာဝန်ခံအရာရှိထံသို့ယူ
 ဆောင်သွားရကြလေသည်။ သေတ္တာပြည့်

သည့်အခါတိုင်းဘုရင့်အတွင်းဝန်နှင့်ယဇ်
 ပုရောဟိတ်မင်း၏ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး
 သည်လာ၍ ငွေများကိုထုတ်ယူပြီးလျှင်
 သေတ္တာကိုနေရာတကျပြန်၍ထားရ ကြ၏။
 ဤနည်းအားဖြင့်သူတို့သည်ငွေ အမြောက်အမြားကိုရရှိကြလေသည်။

12 မင်းကြီးနှင့်ယောယဒသည် ထိုငွေကိုဗိမာန်
 တော်မွမ်းမံပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းကြီးကြပ်သူ
 များ၏လက်သို့ပေးအပ်ကြ၏။ ကြီးကြပ်သူ

တို့သည်မွမ်းမံပြင်ဆင်မှုအတွက် ပန်းရန်
 သမား၊ လက်သမား၊ ပန်းပဲ၊ ပန်းတ ဦး
 သမားတို့ကိုငှားရမ်းကြ၏။- 13 ထိုအလုပ်သမားအားလုံးပင်အလုပ်ကို
 ကြိုးစားလုပ်ကိုင်လျက် ဗိမာန်တော်ကိုနဂို

အတိုင်းခိုင်ခိုင်ခံ့ခံ့ပြန်လည်ရောက်ရှိစေ ကြ၏။-
 14 သူတို့သည်မွမ်းမံပြင်ဆင်မှုပြီးစီးသွားသော
 အခါ မင်းကြီးနှင့်ယောယဒတို့သည်ပိုလျှံ
 သောရွှေ၊ ငွေကိုဗိမာန်တော်အတွက်ခွက်ဖလား
 များနှင့်အခြားအသုံးအဆောင်များကိုပြု
 လုပ်ရာတွင်အသုံးပြုကြ၏။

ယောယဒ၏မူဝါဒပျက်ပြားသွားခြင်း

ယောယဒအသက်ရှင်နေသမျှကာလပတ်လုံး
 ဗိမာန်တော်တွင်ယဇ်များကိုအစဉ်ပူဇော်လေ့
 ရှိ၏။- 15 သူသည်အလွန်အံ့၍အသက်တစ်ရာသုံး
 ဆယ်ရှိသောအခါကွယ်လွန်လေသည်။-
 16 ဣသရေလပြည်သူတို့အတွက်၊ ဘုရားသခင်
 အတွက်နှင့် ဗိမာန်တော်အတွက်ဆောင်ရွက်ခဲ့
 သည်ကိုအသိအမှတ်ပြုသည့်အနေဖြင့်
 ပြည်သူတို့သည်သူ၏အလောင်းကို 310 3
 မြို့ဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။

17 သို့ရာတွင်ယောယဒကွယ်လွန်ပြီးသည်နောက်
 ယုဒအမျိုးသားခေါင်းဆောင်များသည် ယောရှု
 မင်းအားမိမိတို့၏စကားကိုနားထောင်ရန်
 သွေးဆောင်ကြ၏။- 18 ပြည်သူတို့သည်ဗိမာန်တော်တွင်ဘိုးဘေး
 များ၏ ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားဝတ်
 ပြုကိုးကွယ်မှုကိုစွန့်လျက် ရုပ်တုများနှင့်
 အာရှရဘုရားမ၏တံခွန်တိုင်များကို ဝတ်ပြုရှိခိုးကြလေသည်။

ဤသို့သူတို့ ကူးလွန်သည့်အပြစ်အတွက်
 ထာဝရ ဘုရား၏အမျက်တော်သည်ယုဒပြည်
 နှင့်ယေရုရှလင်မြို့အပေါ်သို့သက် ရောက်တော်မူ၏။-
 19 ထာဝရဘုရားသည်ပရောဖက်များကို
 စေလွှတ်၍ ထိုသူတို့အားအထံတော်သို့
 ပြန်လာကြရန်သတိပေးစေတော်မူ သော်လည်းသူတို့သည်မလိုက်နာကြ။-

20 ထိုအခါဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်
 သည် ယဇ်ပုရောဟိတ်ယောယဒ၏သား
 ဇာခရိအပေါ်သို့သက်ရောက်တော်မူ သဖြင့်
 ဇာခရိသည်ပြည်သူတို့မြင်သာ သည့်နေရာတွင်ရပ်လျက် `သင်တို့သည်မိမိ
 တို့အပေါ်သို့ဘေးအ နှံ့ တရာ ယ်ဆိုက်ရောက်
 စေရန် အဘယ်ကြောင့်ငါထာဝရဘုရား
 ၏အမိန့်တော်ကိုဖီဆန်ကြပါသနည်း။

ငါ့အားသင်တို့စွန့်ပယ်ကြသဖြင့်ငါ သည်လည်းသင်တို့အားစွန့်ပယ်တော်မူ
 ပြီ' ဟုဗျာဒိတ်တော်ဆင့်ဆို၏။- 21 ယောရှမင်းသည်ဇာခရိအားမကောင်
 မှုတွင်ပါဝင်လျက် သူ၏အမိန့်အရပြည်သူ
 တို့သည်ဇာခရိအားမိမိတော်တံတိုင်း
 အတွင်း၌ခဲနှင့်ပစ်သတ်ကြ၏။*

22 မင်းကြီးသည်မိမိအားဇာခရိ၏ဖခင်ယော
 ဒယသစ္စာရှိစွာအမှုထမ်းခဲ့သည်ကိုသတိ
 မရဘဲသားကိုသတ်လေ၏။ ဇာခရိသည်
 သေအံ့ဆဲဆဲ၌ `ထာဝရဘုရားသည်သင်

* 24:21 မ၊ ၂၃:၃၅။ လု၊ ၁၁:၅၁။

ပြုသည့်အမှုကိုမြင်၍ သင့်အားအပြစ်ဒဏ်
ခတ်တော်မူပါစေသော'' ဟုဆို၏။

ယောရှုမင်းနန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း

23 ထိုနှစ်ဆောင်းဦးပေါက်၌ရှုရိတပ်မတော်
သည်ယုဒပြည်နှင့်ယေရုရှလင်မြို့သို့ချီ
တက်တိုက်ခိုက်၍ ခေါင်းဆောင်အပေါင်းကို
သတ်ပြီးလျှင်လက်ရပစ္စည်းအမြောက်အမြား
ကိုဒမာသက်မြို့သို့ယူဆောင်သွား၏။-

24 ရှုရိတပ်မတော်သည်သေးငယ်သော်လည်း
ထာဝရဘုရားသည်ပိုမိုကြီးမားသည့်
ယုဒတပ်မတော်ကိုနှိမ်နင်းခွင့်ပေးတော်
မူ၏။
အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ယုဒပြည်သူ တို့သည်
မိမိတို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအားစွန့်ပယ်ကြ
သောကြောင့်ဖြစ်၏။ ဤနည်းအားဖြင့်
ယောရှုမင်းသည်အပြစ်ဒဏ်စီရင် တော်မူခြင်းကိုခံရသတည်း။-

25 သူသည်ပြင်းစွာဒဏ်ရာရလျက်ကျန်ရစ်ခဲ့၏။
ရန်သူများဆုတ်ခွာသွားသောအခါအမတ်
နှစ်ယောက်သည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ယောယဒ၏
သားကိုသတ်သည့်အတွက် လက်စားချေသည့်
အနေဖြင့်လျှို့ဝှက်ကြံစည်ကာသူ့အား
သလွန်ပေါ်တွင်လုပ်ကြံကြ၏။ သူ၏
အလောင်းကိုဒါဝိ ဒ်မြို့တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ
သော်လည်းဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတော်၌

မသင်္ဂြိုဟ်ကြချေ။- 26 (သူးအားလျှို့ဝှက်လုပ်ကြံကြသူများမှာ
 အမှ မှန်အမျိုးသမီးရှိမတ်၏သားယောဇဗဒ်
 နှင့်မောဘအမျိုးသမီးရှိမရိတ်၏သား
 ယဟောဇဗဒ်တို့ဖြစ်သတည်း။-) 27 ငှု ဌ
 မှ မရာဇဝင်ကျမ်းတွင်ယော ရှု၏သားများ
 အကြောင်း၊ သူးအားဆင့်ဆိုသည့်ဗျာဒိတ်
 တော်များအကြောင်း၊ ဗိမာန်တော်ကိုသူ
 ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းအကြောင်းများ
 ပါရှိ၏။ သားတော်အာမဇိသည်သူ၏
 အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် လေသည်။

25

ယုဒဘုရင်အာမဇိ (၄ရာ၊ ၁၄:၂-၆)

1 အာမဇိသည်သက်တော်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်တွင်
 နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်မြို့၌နှစ်ဆယ့်ငါး
 နှစ်နန်းစံရလေသည်။ သူ၏မယ်တော်မှာ
 ယေရုရှလင်မြို့သူယုဒဒ် 3 ဒန်ဖြစ်၏။-

2 သူသည်တာဝရဘုရား၏မျက်မှောက်တော်
 ၌ဖြောင့်မှန်သောအမှုကိုပြုသော်လည်း
 စိတ်ရောကိုယ်ပါပြုသည်မဟုတ်။- 3 သူသည်အာဏာတည်မြဲမှုရရှိလာသ
 တစ်ပြိုင်နက် မိမိ၏ခမည်းတော်ကိုသတ်ကြ
 သည့်မူးမတ်တို့ကိုကွပ်မျက်လေ၏။-

4 သို့ရာတွင်သူတို့၏သားသမီးတို့ကိုကား`မိ
 ဘတို့သည်သားသမီးတို့ကူးလွန်သည့်ပြစ်မှု
 ကြောင့်အသတ်မခံစေရ။ သားသမီးတို့သည်
 လည်းမိဘတို့ကူးလွန်သည့်ပြစ်မှုကြောင့်
 အသတ်မခံစေရ။ မည်သူမဆိုမိမိကူး
 လွန်သည့်ပြစ်မှုကြောင့်သာအသတ်ခံစေရ
 မည်" ဟူ၍မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းတွင်ပါ
 ရှိသည့်ထာဝရဘုရား၏ပညတ်တော်နှင့်
 အညီမကွပ်မျက်ချေ။*

ဒေသနာပြုချက်ကိုစစ်တိုက်ခြင်း
 (၄ရာ၊ ၁၄:၇)

5 အာမဇိသည်ယုဒနှင့် ဝီ ယာမိန်အနွယ်ဝင်
 အပေါင်းတို့အား မိမိတို့သားချင်းစုများ
 အလိုက်တပ်စုများဖွဲ့၍ လူတစ်ထောင်တပ်မှူး
 နှင့်လူတစ်ရာတပ်မှူးများကိုခန့်ထားတော်
 မူ၏။ ထိုတပ်သားများသည်အသက်နှစ်ဆယ်
 နှင့်အထက်ရှိသူများဖြစ်၍ စုစုပေါင်းသုံး
 သိန်းရှိလေသည်။ သူတို့သည်လှံနှင့်ဒိုင်းလွှား
 ကိုင်ဆောင်မှုတွင်ကျွမ်းကျင်၍စစ်ပွဲဝင်ရန်
 အသင့်ရှိသူလက်ရွေးစင်တပ်သားများ ဖြစ်ကြသတည်း။-

6 အာမဇိသည်ထိုသူများအပြင်ဣသရေလ
 ပြည်မှ စစ်သည်တစ်သိန်းကိုလည်းငွေလေး

* 25:4 တရား၊ ၂၄:၁၆။

တန်ပေး၍ ငှားရမ်းလေသည်။- 7 သို့ရာတွင် ပရောဖက်သည် မင်းကြီးထံ လာ
 ရောက်၍ ဤကဲ့သို့ ရေလစစ်သည်များကို မင်း
 ကြီးနှင့် အတူ ခေါ်ဆောင်မသွားပါနှင့်။ ထာဝရ
 ဘုရားသည် ဤမြောက်ပိုင်းနယ်မြေသား
 တို့နှင့် အတူ ရှိတော်မူ။- 8 စစ်ပွဲတွင် သူတို့ပါရှိခြင်းအားဖြင့် ပိုမို
 အင်အားတောင့်တင်းလိမ့်မည်ဟု မင်းကြီး
 ထင်မှတ်ကောင်းထင်မှတ်ပါလိမ့်မည်။ သို့
 သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် စစ်ပွဲအနိုင်
 အရှုံးကို ပေးပိုင်သော တန်ခိုးရှင်ဖြစ်တော်
 မူသဖြင့် ထိုသူတို့နှင့် အရှင်မင်းကြီး
 မဟာမိတ်ဖွဲ့ပါမူ မင်းကြီးအား ရန်သူ တို့လက်တွင် အရေးရှုံးနိမ့်စေတော်မူ
 လိမ့်မည်' ဟု လျှောက်ထား၏။

9 ထိုအခါ အာမဇိက ပရောဖက်အား "ထို
 သူတို့အား ပေးထားသည့် ငွေအချည်းနှီး ဖြစ်ရမည်လော"
 ဟု မေးတော်မူ၏။

ပရောဖက်က "ဘုရားသခင်သည် ထိုငွေ
 ထက်များစွာ ပေးတော်မူနိုင်၏" ဟု ဆို လေ၏။-

10 သို့ဖြစ်၍ အာမဇိသည် ငှားရမ်းထားသည့်
 တပ်သားတို့ကို မိမိနေရပ်သို့ ပြန်စေတော်
 မူ၏။ ထိုအခါ သူတို့သည် ယုဒပြည်သူ
 တို့အား အလွန်အမျက်ထွက်လျက် မိမိတို့
 နေရပ်သို့ ပြန်သွားကြ၏။

11 အာမဇိသည် အားခဲ၍ မိမိ၏ တပ်မတော်

ကိုဦးဆောင်ကာ ပင်လယ်သေတောင်ဘက်ရှိ ဆားချိုငှမ်းသို့ချီတက်တော်မူ၏။ ထို

အရပ်တွင်တိုက်ပွဲဖြစ်၍ဒေသတပ်သား တစ်သောင်းကျဆုံးလေသည်။- 12 ယုဒတပ်မတော်သည်သို့ပန်းတစ်သောင်း

ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် သူတို့အားသေလမြို့ ကျောက်တောင်ထိပ်သို့ခေါ်ဆောင်ကာကျောက်

ပေါ်ကျ၍သေစေရန်အောက်သို့တွန်းချ ကြ၏။

13 ဤအတောအတွင်း၌မိမိနှင့်အတူစစ်ပွဲ ဝင်ရန် အာမဇိအခွင့်မပြုခဲ့သည့်ကုသရေလ

တပ်သားတို့သည် ရှုမာရီမြို့နှင့်ဗေသောရန် မြို့စပ်ကြားတွင်ရှိသောယုဒမြို့များကို

တိုက်ခိုက်ကာ လူသုံးထောင်ကိုသတ်၍ပစ္စည်း အမြောက်အမြားကိုသိမ်းသွားကြလေ သည်။

14 အာမဇိသည်ဒေသအမျိုးသားတို့ကိုနှိမ် နင်းရာမှပြန်လာသောအခါ ထိုသူတို့

ကိုးကွယ်သည့်ရုပ်တုများကိုမိမိနှင့် အတူယူဆောင်လာလေသည်။ မင်းကြီး သည်ယင်းတို့ကိုတည်ထားကိုးကွယ်ကာ

နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ပူဇော်တော်မူ၏။-

15 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်အမျက်ထွက် တော်မူ၍ ပရောဖက်ကိုအာမဇိထံစေလွှတ်

တော်မူ၏။ ပရောဖက်က`မင်းကြီး၏လက်မှ မိမိလူတို့ကိုမကယ်နိုင်သောလူမျိုးခြား ဘုရားတို့ကို

မင်းကြီးသည်အဘယ်ကြောင့် ဝတ်ပြုရုံခိုးပါသနည်း။’

ဟုမေး၏။

16 ထိုအခါအာမဇိက`ဘယ်အခါကသင့်အား
ဘုရင့်အတိုင်ပင်ခံအမတ်အဖြစ်ခန့်ထားခဲ့ ပါသနည်း။
သင်သည်ဆိတ်ဆိတ်မနေပါမူ အသတ်ခံရလိမ့်မည်'
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ပရောဖက်ကလည်း`မင်းကြီးသည်ဤအမှု
တို့ကိုပြု၍ငါပေးသည့်အကြံကိုလျစ်လျူ
ရှုသဖြင့် ဘုရားသခင်သည်မင်းကြီးကို
သုတ်သင်ဖျက်ဆီးရန်ကြံရွယ်တော်မူ
ကြောင်းယခုငါသိရပြီ'' ဟုဆိုပြီးလျှင်
ဆိတ်ဆိတ်နေလေ၏။

ဣသရေလပြည်ကိုစစ်တိုက်ခြင်း
(၄ရာ၊ ၁၄:၈-၂၀)

17 ယုဒဘုရင်အာမဇိသည်ဣသရေလပြည်
ကိုတိုက်ခိုက်ရန် လျှို့ဝှက်ကြံစည်ပြီးနောက်
ယေဟု၏မြေး၊ ယောခတ်၏သားယဟောရှု
ထံသို့သံတမန်စေလွှတ်၍ မိမိနှင့်စစ်ပြိုင်
ရန်စိန်ခေါ်လိုက်လေသည်။- 18 ယဟောရှုက`အခါတစ်ပါး၌လေဗနု
န် တောင်ထိပ်တွင် ဆူးပင်သည်သစ်ကတိုးပင်
ထံစေတမန်လွှတ်၍`သင်၏သမီးကိုငါ့
သားနှင့်ပေးစားပါလော့' ဟုပြောကြား
စဉ်အနီးမှဖြတ်၍လာသောတောတိရ ဖွဲ့ ဆာ
န် သည်ထိုဆူးခြံကိုနင်းချေလိုက်လေသည်။-

19 အချင်းအမဇီ၊ ယခုအဆွေတော်သည်
 ဧဒုံအမျိုးသားတို့ကိုနှိမ်နင်းလိုက်ပြီဟု
 ဝါကြွားပြောဆို၏။ သို့ရာတွင်အဆွေတော်
 နန်းတော်၌ပင်စံမြဲစံနေရန်ကျွန်ုပ်အကြံ ပေးပါ၏။
 အဘယ်ကြောင့်အဆွေတော်နှင့်ပြည် သူတို့အား
 ဆုံးပါးပျက်စီးစေမည့်ဘေး ဒုက္ခကိုရှာလိုပါသနည်း''
 ဟုပြန်ကြား လိုက်၏။

20 သို့ရာတွင်သူ၏စကားကို အာမဇီသည်
 နားမထောင်။ သူသည်ဧဒုံအမျိုးသားတို့
 ကိုးကွယ်သည့်ရုပ်တုများကိုဝတ်ပြု၍ခိုး
 သဖြင့် သူ့အားအရေးရှုံးနိမ့်စေရန်ထာဝရ
 ဘုရားအလိုရှိတော်မူ၏။- 21 ထို့ကြောင့်ကုသရေလဘုရင်ယဟောရှ
 သည် ယုဒဘုရင်အာမဇီနှင့်စစ်ပြိုင်တိုက် ခိုက်လေသည်။
 ယုဒပြည်ဗက်ရှေမက်မြို့ တွင်တိုက်ပွဲဖြစ်ရာ၊-
 22 ယုဒတပ်မတော်သည်အရေးရှုံးနိမ့်သဖြင့်
 စစ်သည်တော်တို့သည် မိမိတို့နေရပ်သို့
 ထွက်ပြေးကြကုန်၏။- 23 ယဟောရှသည်အာမဇီကိုဖမ်းဆီးကာ
 ယေရုရှလင်မြို့သို့ပို့ပြီးလျှင် မြို့ရိုးကို
 ဖေရို မ်တံခါးမှထောင့်တံခါးတိုင်အောင်
 ကိုက်နှစ်ရာမျှကိုဖြိုချလိုက်၏။- 24 သူသည်ဩဗဒေဒုံ၏သားမြေးများ
 ကြပ်သောဗိမာန်တော်ထဲရှိ ရှေ့၊ ငွေ၊ ဗိမာန်
 တော်အသုံးအဆောင်ဟူသမျှနှင့်နန်းတော်
 ရှိဘဏ္ဍာများကိုယူ၍ ရှမာရိမြို့သို့ပြန် သွားတော်မူ၏။

မင်းကြီးသည်ဌာနားစားခံ များကိုလည်းခေါ်ဆောင်ခဲ့၏။

25 ယုဒဘုရင်အာမဇိသည် ကူသရေလဘုရင်
 ယဟောရှုကွယ်လွန်သည့်နောက် တစ်ဆယ့်ငါး
 နှစ်တိုင်တိုင်အသက်ရှင်၏။- 26 နန်းသက်အစမှအဆုံးတိုင်အောင်အာမဇိ
 ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြားအမှုအရာ
 အလုံးစုံကိုယုဒရာဇဝင်နှင့်ကူသရေလ
 ရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။- 27 ထာဝရဘုရားအားအာမဇိပုန်ကန်ချိန်
 အစပြု၍ သူ့အားလုပ်ကြံရန်ယေရုရှလင်
 မြို့တွင်လျှို့ဝှက်ကြံစည်မှုရှိခဲ့၏။ နောက်ဆုံး
 ဤသူသည်လာခံမြို့သို့ထွက်ပြေးလေသည်။
 သို့ရာတွင်သူ၏ရန်သူများသည်ထိုမြို့သို့
 လိုက်၍သူ့ကိုလုပ်ကြံကြ၏။- 28 ထိုနောက်သူ၏အလောင်းကိုမြင်းပေါ်တွင်
 ၍ယူဆောင်လာပြီးလျှင် ဒါဝိ ဒ်မြို့ရှိဘုရင်
 တို့၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြလေသည်။

26

ယုဒဘုရင်ဩဇိ
 (၄ရာ၊ ၁၄:၂၁-၂၂၊ ၁၅:၁-၇)

1 ယုဒပြည်သူအပေါင်းတို့သည်အာမဇိ၏
 သားတော်အသက်တစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်ရှိ
 ဩဇိကို ဘုရင်အဖြစ်ခမည်းတော်၏
 အရိုက်အရာကိုဆက်ခံစေရန်ရွေးချယ် ကြလေသည်။-
 2 (ဇေလုတ်မြို့ကိုဩဇိပြန်လည်သိမ်းယူ၍

ပြန်လည်တည်ဆောက်သည်မှာအာမဇိ
ကွယ်လွန်ပြီးမှဖြစ်၏။)

3 ဩဇိသည်အသက်တစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်၌
နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်မြို့တွင်ငါးဆယ့်
နှစ်နှစ်တိုင်တိုင်နန်းစံလေသည်။ သူ၏မယ်
တော်မှာယေရုရှလင်မြို့သူယေခေါလိ ဖြစ်၏။-

4 သူသည်ခမည်းတော်၏စံနမူနာကိုယူ၍
ထာဝရဘုရား၏မျက်မှောက်တော်၌ဖြောင့်မှန်
သောအမှုတို့ကိုပြု၏။- 5 သူသည်မိမိ၏ဘာသာရေးအတိုင်ပင်ခံ
ဇာခရိအသက်ရှင်လျက်နေသမျှကာလ
ပတ်လုံး ထာဝရဘုရားအားသစ္စာနှင့်ကိုး
ကွယ်သဖြင့်ဘုရားသခင်သည်သူ့အား
ကောင်းချီးပေးတော်မူ၏။

6 ဩဇိသည်ဖိလိ တု တိအမျိုးသားတို့အား စစ်
ဆင်တိုက်ခိုက်ကာ ဂါသမြို့၊ ယာဗနေမြို့နှင့်
အာဇု တ်မြို့တို့၏မြို့ရိုးများကိုဖြိုချပြီး
လျှင်အာဇု တ်မြို့အနီးနှင့်ဖိ လိ တု တိပြည်အခြား
ဒေသများ၌တံတိုင်းကာရံထားသောမြို့
များကိုတည်ထောင်တော်မူ၏။- 7 သူ့အားဘုရားသခင်သည်ဖိလိ
တုတိအမျိုးသား များ၊ ဂုရဗာလမြို့တွင်နေထိုင်သောအာရပ်
အမျိုးသားများ၊ မဟုနိမ်အမျိုးသားများ
ကိုနှိမ်နင်းရန်ကူမတော်မူသည်။- 8 အ
မှ မှန်အမျိုးသားတို့သည်ဩဇိအားလက်

ဆောင်ပဏ္ဏာများဆက်သရကြ၏။ သူသည်
အလွန်တန်ခိုးကြီးမားလာသဖြင့်သူ၏
ဂုဏ်သတင်းသည်အီဂျစ်ပြည်သို့ပင်ပျံ့နှံ့ သွားလေ၏။

9 သြဇိသည်မြို့ရိုးထောင့်တံခါး၊ ချိုင့်တံခါးနှင့်
မြို့ရိုးထောင့်ထိပ်တို့တွင်မျှော်စင်များကိုတည်
ဆောက်ခြင်းအားဖြင့် ယေရုရှလင်ကိုခိုင်ခံ့
အောင်ပြုတော်မူ၏။- 10 မင်းကြီးသည်အနောက်ဘက်တောင်ခြေရင်းရှိ
တောင်ပူစာများနှင့် လွင်ပြင်များတွင်နွားအုပ်
ကြီးများမွေးမြူထားသဖြင့် တောက နှု
တာရရှိ မြို့များကိုမျှော်စင်များနှင့်တကွတံတိုင်း
ကာ၍ရေလှောင်ကန်အမြောက်အမြားကိုတူး တော်မူ၏။
မင်းကြီးသည်လယ်ယာစိုက်ပျိုးမှု ကိုဝါသနာပါသဖြင့်
တောင်ကုန်းဒေသများ တွင်စပျစ်ဥယျာ ဥများစိုက်ပျိုးမှု၊
မြေ ကောင်းမြေသန့်များတွင်လယ်ယာများ
စိုက်ပျိုးမှုကိုအားပေးတော်မူလေသည်။

11 သူ့ဥစ္စာပွဲဝင်ရန်အသင့်ရှိသောတပ်မတော်
ကြီးရှိ၏။ တပ်မတော်မှတ်တမ်းများကိုစာရေး
တော်များဖြစ်သူ ယေယေလနှင့်မာသေယတို့
ကထိန်းသိမ်းထားရကြ၏။ သူတို့အားအမတ်
ဟာနန်ကကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရလေသည်။-

12 တပ်မတော်တွင်တပ်မှူးနှစ်ထောင့်ခြောက်ရာ
ရှိ၍၊- 13 သူတို့၏လက်အောက်တွင်မင်းကြီး၏ရန်သူ
များကို ရဲစွမ်းသတ္တိနှင့်တိုက်ခိုက်နိုင်သော

တပ်သားသုံးသိန်းခုနစ်ထောင်ငါးရာရှိ၏။-

14 **ဩဇိသည်**တပ်မတော်အား ခိုင်းလွှား၊ လှံ၊ သံခမောက်၊ သံချပ်အင်္ကျီ၊ လေး၊ မြားနှင့်လောက်လွှဲပစ်ရန်ကျောက်ခဲများကိုပေးအပ်တော်မူ၏။-

15 **မြို့ရိုးထောင့်ထိပ်နှင့်**မျှော်စင်များမှနေ၍ မြားနှင့်ကျောက်တုံးကြီးများပစ်ခတ်ရန် ယနေ့ တယားစက်များကိုလည်း ယေရုရှလင်မြို့ရှိတီထွင်တတ်သူအတတ်ပညာရှင်များကပြုလုပ်ပေးကြလေသည်။ ဘုရားသခင်ထံမှအံ့ဩဖွယ်မစတော်မူကြကုန်စေရန်နှင့် မင်းကြီးသည်အလွန်တန်ခိုးကြီးလာပြီးလျှင်သူ၏ဂုဏ် သတင်းသည်အရပ်တကာသို့ပျံ့နှံ့သွားလေ၏။

မာန်မာနထောင်လွှားမှုအတွက်ဩဇိအား ဘုရားသခင်ဆုံးမတော်မူခြင်း

16 သို့သော်ဩဇိမင်းသည်တန်ခိုးကြီးလာသောအခါ မာန်မာနလည်းထောင်လွှားလာသဖြင့် အကျိုးနည်းရလေသည်။ သူသည်ဗိမာန်တော်သို့ဝင်၍နံ့သာပေါင်းကို သက်ဆိုင်ရာယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်မီးရှို့ပူဇော်ခြင်းအားဖြင့် မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအားပြစ်မှား၏။-

17 ယဇ်ပုရောဟိတ်အာဇရိနှင့်ရဲရင့်သော ယဇ်ပုရောဟိတ်ရှစ်ကျိပ်တို့သည်မင်းကြီးအား-

18 တားဆီးရန်လိုက်သွားပြီးလျှင်“အို ဩဇိမင်း၊

ဘုရင်မင်းသည်ထာဝရဘုရားအားနုံ့သာပေါင်း
 ကိုမီးရှို့ပူဇော်ခွင့်ရှိသူမဟုတ်ပါ။ ဤအမှု
 ကိုပြုရန်ဆက်ကပ်ပူဇော်ထားသူများမှာ အာရု
 န် မှဆင်းသက်လာသူယဇ်ပုရောဟိတ်များသာ
 လျှင်ဖြစ်ပါ၏။ ဤသန့်ရှင်းရာဌာနတော်မှ
 ထွက်ခွာသွားပါလော့။ ဘုရင်မင်းသည်ထာဝရ
 အရှင်ဘုရားသခင်အားပြစ်မှားလေပြီ။ ထို
 ကြောင့်ကိုယ်တော်သည်ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်၏ကောင်းချီးကိုမခံရ
 ဟု ဆို၏။☆

19 ဩဇာသည်နုံ့သာပေါင်းကိုရှို့ရန်မီးကျိုးခဲ
 ကိုကိုင်၍ ဗိမာန်တော်တွင်နုံ့သာပေါင်းမီးရှို့
 ရာပလွင်အနီး၌ရပ်လျက်နေ၏။ သူသည်
 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့အားအမျက်ထွက်လာ
 သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် သူ၏နဖူးသည်ကြောက်
 မက်ဖွယ်ကောင်းသောအရေပြားရောဂါ
 စွဲကပ်လေသည်။ - 20 အာဇရိနှင့်အခြားယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်
 ကြောက်ရွံ့သည့်အမှုအရာဖြင့် မင်းကြီးနဖူး
 ကိုစိုက်၍ကြည့်ပြီးလျှင်သူ့အားဗိမာန်တော်
 မှနှင်ထုတ်ကြ၏။ မင်းကြီးသည်လည်းမိမိ
 အားဘုရားသခင်ဒဏ်ခတ်တော်မူပြီဖြစ်ကြောင်းကိုသိ၍
 အဆောတလျင်ထွက်ခွာ သွားတော်မူ၏။

21 ဩဇာမင်းသည်ထိုအချိန်မှစ၍သေသည်

☆ 26:18 ထွ၊ ၃၀:၇-၈။ တော၊ ၃:၁၀။

တိုင်အောင် ဤရောဂါကြောင့်ဘာသာရေးထုံး
 နည်းအရမသန့်စင်သူဖြစ်လာလေသည်။
 သူသည်မိမိတော်သို့နောက်တစ်ဖန်ပြန်
 လည်ဝင်ရောက်ခွင့်မရတော့သဖြင့် သားတော်
 ယောသံအားမိမိ၏တာဝန်ဝ တု တရားများ
 ကိုလွှဲပြောင်းပေးအပ်လိုက်ရ၏။ တိုင်းပြည်
 ကိုသားတော်အုပ်စိုးလျက်နေစဉ် သူသည်
 မိမိ၏အိမ်တော်၌သာနေထိုင်ရလေသည်။

22 နန်းသက်တစ်လျှောက်ဩဇိမင်းဆောင်ရွက်ခဲ့
 သည့်အခြားအမှုအရာရှိသမျှကို အာမတ်
 ၏သားပရောဖက်ဟေရှာယကမှတ်တမ်း
 တင်ထားသတည်း။- 23 ဩဇိမင်းကွယ်လွန်သောအခါသူ့အား
 ဒါဝိ ဒ်မြို့တော်တွင်သဂြိုဟ်ကြသော်လည်း
 သူ၏ရောဂါကြောင့်ရာဇဂုဉ်မသဂြိုဟ်
 ကြ။ သူ၏သားတော်ယော သံသည်ခမည်း
 တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်း တက်လေသည်။*

27

ယုဒဘုရင်ယောသံ
 (၄ရာ၊ ၁၅:၃၂-၃၈။)

1 ယောသံသည်အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်၌နန်း
 တက်၍ ယေရုရှလင်မြို့တွင်တစ်ဆယ့်ခြောက်
 နှစ်နန်းစံရလေသည်။ သူ၏မယ်တော်မှာ

* 26:23 ဟေရှာ၊ ၆:၁။

ဇာဒုတ်၏သမီးယေရုရှာဖြစ်၏။- 2 သူသည်ခမည်းတော်နည်းတူထာဝရသ
 ၏မျက်မှောက်တော်၌ ဖြောင့်မှန်သောအမှုတို့
 ကိုပြု၏။ သို့ရာတွင်သူသည်ခမည်းတော်
 ကဲ့သို့ ဗိမာန်တော်ထဲသို့ဝင်၍အပြစ်မကူး
 လွန်ချေ။ ပြည်သူတို့မူကားအပြစ်ကူးမြဲ
 ကူးလွန်လျက်နေကြလေသည်။

3 ဗိမာန်တော်မြောက်တံခါးကိုပြုလုပ်၍
 ယေရုရှလင်မြို့၊ သြဖေလအရပ်ရှိမြို့
 ရိုးကိုအလွန်ခိုင်ခံ့စေသူမှာယောသံပင် ဖြစ်၏။-

4 သူသည်ယုဒတောင်ရိုးများပေါ်တွင်မြို့
 များကိုတည်၍ တောင်ကုန်းမြင့်များတွင်
 ခံတပ်များနှင့်မျှော်စင်များကိုတည် ဆောက်ခဲ့၏။

5 အ မှ မှန်ဘုရင်နှင့်သူ၏တပ်မတော်ကိုတိုက်
 ခိုက်နှိမ်နင်းပြီးလျှင် အ မှ မှန်အမျိုးသားတို့
 အားလက်ဆောင်ပဏ္ဏာအဖြစ်ဖြင့်တစ်နှစ်
 လျှင်ငွေချိန်လေးတန်၊ ဂျုံဆန်တင်းငါးသောင်း
 နှင့် မုယောဆန်တင်းငါးသောင်းကိုသုံးနှစ်
 တိုင်တိုင်ပေးဆက်စေလေသည်။- 6 ယောသံသည်မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာ
 ဘုရား၏အမိန့်တော်ကို တစ်သမတ်တည်း
 လိုက်နာသဖြင့်တန်ခိုးကြီးလာ၏။- 7 ယောသံ၏နန်းသက်အတွင်းဖြစ်ပျက်
 အခြားအမှုအရာများ၊ သူဆင်နွှဲသည့်
 စစ်ပွဲများနှင့်သူချမှတ်သည့်မူဝါဒများ
 ကိုကူသရေလရာဇဝင်နှင့်ယုဒရာဇဝင်

တို့တွင်ရေးထားသတည်း။- 8 ယောသံသည်အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်၌နန်း
 တက်၍ ယေရုရှလင်မြို့တွင်တစ်ဆယ့်ခြောက်
 နှစ်နန်းစံရလေသည်။- 9 သူ့ကွယ်လွန်သောအခါသူ့ကိုဒါဝိ
 ဒ်မြို့ တော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ သားတော်အာခတ်
 သည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကို
 ဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

28

ယုဒဘုရင်အာခတ် (၄ရာ၊ ၁၆:၁-၄)

1 အာခတ်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်၌နန်းတက်၍
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်တစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်နန်း
 စံရလေသည်။ သူသည်ဘေးတော်ဒါဝိ
 ဒ်မင်း ၏ကောင်းသောစံနမူနာကိုမလိုက်ဘဲ
 ထာဝရဘုရားမနှစ်သက်သောအမှုတို့ ကိုပြု၍၊-
 2 ကူသရေလဘုရင်တို့၏လမ်းစဉ်ကိုလိုက်၏။
 သူသည်ဗာလဘုရား၏ရုပ်တုများကို သွန်းလုပ်စေ၍၊-
 3 ဟိ နှု နံ့ချိုင်ဝှမ်းတွင်နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့
 ပူဇော်၏။ သူသည်ကူသရေလအမျိုးသား
 တို့ချီတက်လာချိန်၌ ထာဝရဘုရားနှင့်
 ထုတ်တော်မူသောလူမျိုးတို့၏စက်ဆုတ်
 ရှံရှာဖွယ်ကောင်းသည့်ဌလေ့ထုံးစံတို့ကို
 အတုခိုး၍ မိမိ၏သားတော်များကိုပင်
 မီးရှို့၍ပူဇော်သကာအဖြစ်ဖြင့်ရုပ်တု

တို့အားပူဇော်လေသည်။- 4 ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများ၌လည်းကောင်း၊
 တောင်ကုန်းများပေါ်၌လည်းကောင်း၊ အရိပ်
 ကောင်းသည့်သစ်ပင်ရှိသမျှတို့အောက်၌
 လည်းကောင်းအာခတ်သည်ယဇ်များကို
 ပူဇော်၍နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့၏။

ရှုရိပြည်၊ ကုသရေလပြည်တို့နှင့်စစ်ဖြစ်ခြင်း
 (၄ရာ၊ ၁၆:၅)

5-6 အာခတ်သည်အပြစ်ပြုသဖြင့်ထာဝရဘုရား
 သည် ရှုရိဘုရင်အားသူ့ကိုနှိမ်နင်း၍ ယုဒပြည်
 သူ့အမြောက်အမြားကိုသို့ပန်းများအဖြစ်
 ဖြင့် ဒမာသက်မြို့သို့သိမ်းသွားခွင့်ပေးတော်
 မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည်ရေမလိ၏သား၊
 ကုသရေလဘုရင်ပေကာအားအာခတ်ကို
 နှိမ်နင်း၍တစ်နေ့ချင်းတွင် ယုဒတပ်သား
 တစ်သိန်းနှစ်သောင်းကိုလည်းသတ်ဖြတ်ခွင့်
 ပေးတော်မူ၏။ သူတို့သည်မိမိတို့ဘိုးဘေး
 များ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား အားစွန့်ပစ်ကြသဖြင့်
 ကိုယ်တော်သည် ဤသို့ဖြစ်ပျက်စေတော်မူခြင်းဖြစ်
 သတည်း။-☆ 7 ဇိခရိဆိုသူကုသရေလတပ်သားတစ်ယောက်
 သည် အာခတ်၏သားတော်မာသေယ၊ နန်းတော်
 အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအာဇရိကံနှင့်ဘုရင့်အမတ်
 ချုပ်ဇလကာနတို့ကိုလုပ်ကြံသတ်ဖြတ် လိုက်လေသည်။-

☆ 28:5-6 ၄ရာ၊ ၁၆:၅။ ဟေရှာ၊ ၇:၁။

8 ကူသရေလတပ်မတော်သည်မိမိတို့၏ဆွေ
 မျိုးသားချင်းဖြစ်ကြသောအမျိုးသားတို့
 အနက် ယုဒအမျိုးသမီးနှင့်ကလေးနှစ်သိန်း
 ကိုဖမ်းဆီး၍လက်ရပစ္စည်းအမြောက်အမြား
 နှင့်တကွရှုမာရိမြို့သို့သိမ်းသွားကြ၏။

ပရောဖက်ဩဒက်

9 ဩဒက်အမည်ရှိထာဝရဘုရား၏ပရော
 ဖက်သည် ရှုမာရိမြို့တွင်နေထိုင်၏။ သူသည်
 တိုက်ပွဲမှပြန်လာသောကူသရေလတပ်မ
 တော်ကိုမြို့အဝင်ဝမှဆီးကြိုပြီးလျှင်“သင်
 တို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရားသည်ယုဒပြည်သူတို့ကိုအမျက် ထွက်တော်မူသဖြင့်
 သင်တို့အားသူတို့ကို နှိမ်နင်းခွင့်ပေးတော်မူ၏။
 သို့ရာတွင်သင် တို့သည်မိမိတို့အမျက်ဒေါသကိုမချုပ်
 တည်းဘဲသုတ်သင်သတ်ဖြတ်မှုကိုပြုခဲ့ ကြ၏။-

10 ယခုအခါ၌လည်းယေ ရှုရှုလင်မြို့သူမြို့
 သားများနှင့်ယုဒပြည်သူတို့အားကျွန်ခံ
 စေရန် သင်တို့အကြံရှိကြပါသည်တကား။
 သင်တို့သည်လည်းသင်တို့ဘုရားသခင်
 ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှားသူများဖြစ် သည်ကိုမသိကြပါသလော။-

11 ငါ့စကားကိုနားထောင်ကြလော့။ ဤသို့ပန်း
 များသည် ငါတို့၏ညီအစ်ကိုများဖြစ်ပေ
 သည်။ သူတို့ကိုပြန်၍လွှတ်လိုက်ကြလော့။

သို့မဟုတ်ပါမူဘုရားသခင်သည်အမျက် တော်ထွက်၍
သင်တို့အားဒဏ်ခတ်တော်မူ လိမ့်မည်" ဟုပြော၏။

12 ထိုအခါမြောက်ပိုင်းနိုင်ငံအကြီးအကဲ
လေးဦးဖြစ်ကြသော ယောဟန်နန်၏သား အာဇရိ၊
မေရှီလေမုတ်၏သားဗေရခို၊ ရှုလုလုံ ၏သားဟေဇကီနှင့်
ဟာဒလဲ၏သား အာမသာတို့သည်လည်း
တပ်မတော်၏ အပြုအမူကိုကန့်ကွက်ကြလေသည်။-

13 သူတို့က`သင်တို့၏သို့ပန်းများကိုဤမြို့
ထဲသို့မခေါ်ခဲ့ကြနှင့်။ ငါတို့အားအမျက်
တော်ထွက်၍ဒဏ်ခတ်စေလောက်အောင်ပင်

ထာဝရဘုရားကိုငါတို့ပြစ်မှားခဲ့လေပြီ။

ယခုသင်တို့သည်ငါတို့အပြစ်ကိုပိုမို ကြီးလာအောင်ပြုလိုကြသည်တကား

ဟုဆိုကြ၏။- 14 သို့ဖြစ်၍တပ်မတော်သားတို့သည်ပြည်
သူများနှင့် ခေါင်းဆောင်များလက်သို့သို့ပန်း
များနှင့်လက်ရပစ္စည်းများကိုပေးအပ် လိုက်ကြ၏။-

15 ပြည်သူတို့သည်သို့ပန်းများအားလက်ရ
ပစ္စည်းများထဲက အဝတ်အစားဝေငှပေးရေး
အတွက်အကြီးအကဲလေးဦးကိုခန့်ကြ

၏။ အကြီးအကဲတို့သည်သို့ပန်းများဝတ်
ဆင်ရန်အဝတ်အစားများ၊ ဖိနပ်များနှင့်
စားရန်အစားအစာအလုံအလောက်ကို ပေး၍

သူတို့၏ဒဏ်ရာများကိုသံလွင်ဆီ နှင့်လိမ်းပေးကြ၏။
အားနည်းသူတို့ကို မြည်းစီးစေလျက်

ယုဒနယ်မြေရှိစွန် ပလုံမြို့ခေါ်ယေရိခေါမြို့သို့အရောက်
ပို့ကြ၏။ ထိုနောက်ကူသရေလအမျိုး
သားတို့သည်ရှမာရိမြို့သို့ပြန်ကြ၏။

အာရှုပြည်ကိုအာခတ်အကူအညီတောင်းခံခြင်း
(၄ရာ၊ ၁၆:၇-၉)

16-17 ဧဒုံအမျိုးသားတို့သည်ယုဒပြည်ကိုတစ်ဖန်
လာရောက်တိုက်ခိုက်ကာ သို့ပန်းအမြောက်အ မြား
ကိုဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသဖြင့် အာခတ်မင်း
သည်အာရှုရိဘုရင်ထံအကူအညီတောင်း ခံလေသည်။-

18 ထိုအချိန်ကာလ၌ပင်ဖိလိ တု တိအမျိုးသား
တို့သည် ယုဒပြည်တောင်ပိုင်းနှင့်အနောက်
ဘက်ရှိတောင်ခြေရင်းမြို့များကိုတိုက်ခိုက်
ကြ၏။ သူတို့သည်ဗက်ရှေမက်မြို့၊ အာဇလု
န် မြို့၊ ဂေဒရတ်မြို့၊ ရှောခေါမြို့၊ တိမနာမြို့၊
ဂိမဇေမြို့များနှင့်ကျေးရွာများကိုသိမ်း ယူပြီးလျှင်
ထိုမြို့ရွာတို့တွင်အတည်တကျ နေထိုင်ကြလေသည်။-

19 ယုဒဘုရင်အာ ခတ်သည်ပြည်သူတို့အား
အခွင့်အရေးများဆုံးရှုံးစေလျက် ထာဝရ
ဘုရားကိုသစ္စာဖောက်သဖြင့်ထာဝရဘုရား
သည် ယုဒပြည်ကိုဒုက္ခရောက်စေတော်မူ၏။-

20 သို့ဖြစ်၍အာရှုရိကေရင်မင်းတိဂလတ်
ပိလေသာသည် အာခတ်အားအကူအညီ
ပေးမည့်အစားဆန့်ကျင်ဘက်ပြု၍ဒုက္ခ

ရောက်စေ၏။- 21 အာခတ်သည်ဗိမာန်တော်၊
 နန်းတော်နှင့်ပြည် သူခေါင်းဆောင်များ၏အိမ်တို့မှရွှေ၊
 ငွေ၊ ဘဏ္ဍာရှိသမျှကိုယူ၍အာရှရိဘုရင်
 အားပေးသော်လည်းအကျိုးမရှိချေ။

အာခတ်ကူးလွန်သည့်အပြစ်များ

22 ဤသို့အာခတ်မင်းသည်အခြေအနေ
 အဆိုးရွားဆုံးအချိန်၌ ထာဝရဘုရား
 အားယခင်ကထက်ပို၍ပြစ်မှားလေသည်။-

23 သူသည်မိမိအားနှိမ်နှင်းခဲ့သည့်အာရှရိ
 အမျိုးသားတို့၏ဘုရားများကိုယဇ်ပူဇော်
 လေ၏။ သူက`အာရှရိဘုရားတို့သည်
 အာရှရိဘုရင်များကိုကူမကြ၏။ သို့
 ဖြစ်၍သူတို့အားငါယဇ်ပူဇော်ပါက သူတို့သည်
 ငါ့ကိုလည်းကူမကောင်းကူမ ကြလိမ့်မည်" ဟုဆို၏။
 သို့ရာတွင်ထိုအမှု တို့သည် သူနှင့်သူ၏ပြည်သူတို့အပေါ်
 သို့ဘေးအန္တရာယ်ဆိုက်ရောက်စေလေသည်။-

24 ထို့အပြင်အာခတ်သည်ဗိမာန်တော်အသုံး
 အဆောင်ရှိသမျှကိုယူ၍ အပိုင်းပိုင်းချိုးဖဲ့
 ၏။ ဗိမာန်တော်တံခါးတို့ကိုလည်းပိတ်ထား
 လိုက်ပြီးလျှင် ယေရုရှလင်မြို့၌အနှံ့
 အပြားယဇ်ပူလွင်များကိုတည်လေသည်။-

25 သူသည်ယုဒပြည်မြို့ကြီးမြို့ငယ်ဟူသမျှ
 တွင် လူမျိုးခြားသားများ၏ဘုရားများအား

နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ပူဇော်ရန် ရုပ်တုကိုးကွယ်
 ရာဌာနများကိုလည်းတည်ဆောက်၏။ ဤနည်း
 အားဖြင့်မိမိအပေါ်သို့ ဘိုးဘေးများ၏
 ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏အမျက်တော်
 ကိုသက်ရောက်စေလေသည်။

26 နန်းသက်အစမှအဆုံးအာခတ်ပြုသော
 အခြားအမှုအရာတို့ကို ယုဒရာဇဝင်
 နှင့်ကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။-

27 အာခတ်ကွယ်လွန်သောအခါသူ၏အလောင်း
 ကို ယေရုရှလင်မြို့တွင်သဂြိုဟ်ကြသော်လည်း
 ဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်မသဂြိုဟ်ကြ။
 သူ၏သားတော်ဟေဇကီသည်ခမည်းတော်
 ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် လေသည်။*

29

ယုဒဘုရင်ဟေဇကီ (၄ရာ၊ ၁၈:၁-၃)

1 ဟေဇကီသည်အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိ
 သောအခါ ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်နှစ်ဆယ့်ကိုးနှစ်နန်းစံရ လေသည်။
 သူ၏မယ်တော်မှာဇာခရို၏သမီး အာဘိဖြစ်၏။-

2 သူသည်ဘေးတော်ဒါဝိ ဒ်မင်း၏စံနမူနာ ကိုလိုက်၍
 ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မူ သောအမှုတို့ကိုပြု၏။

* 28:27 ဟေရှာ၊ ၁၄:၂၈။

ဗိမာန်တော်ကိုသန့်စင်အောင်ပြုခြင်း

3 ဟေဇကိသည်မိမိနန်းတက်သည့်နှစ်
ပထမလ၌ ဗိမာန်တော်တံခါးများကို
ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်၍ပြုပြင်စေတော်မူ၏။-

4 သူသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေ ဝိအနွယ်
ဝင်တို့အား ဗိမာန်တော်အရှေ့တံတိုင်းအတွင်း
တွင်စုဝေးစေပြီးလျှင်၊- 5 မိန့်ခွန်းမြွက်ကြားတော်မူသည်။
မင်းကြီး က`အချင်းလေဝိအနွယ်ဝင်တို့၊ သင်တို့
သည်မိမိတို့ကိုယ်ကိုဆက်ကပ်ပူဇော်လျက်
သင်တို့ဘိုးဘေးများ၏ ဘုရားသခင်

ထာဝရဘုရား၏ဗိမာန်တော်သန့်စင်မှု
ကိုဆောင်ရွက်ကြလော့။ ဗိမာန်တော်ကိုညစ် ည
မ်းစေသည့်အရာဟူသမျှကိုဖယ်ရှား ကြလော့။-

6 ငါတို့ဘိုးဘေးများသည်ငါတို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုသစ္စာဖောက်
ကိုယ်တော်မနှစ်သက်သည့်အမှုတို့ကိုပြု
ကြ၏။ သူတို့သည်ကိုယ်တော်ကိုစွန့်၍
စံတော်မူရာဌာနကိုကျောခိုင်းကြ၏။-

7 သူတို့သည်ဗိမာန်တော်တံခါးများကို ပိတ်ထားပြီးလျှင်
မီးခွက်များတွင်မီးငြိမ်း စေကာကုသရေလအမျိုးသားတို့
ဘုရားသခင်၏ဗိမာန်တော်၌နံ့သာပေါင်းကို
မီးရှို့ပူဇော်မှုမပြုကြ။ မီးရှို့ရာပူဇော်

သကာများကိုလည်းမဆက်သကြ။- 8 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်ယုဒပြ
နှင့် ယေရုရှလင်မြို့တို့ကိုအမျက်ထွက်၍

ပြုတော်မူသောအမှုတို့ကို မြင်ရကြသူ
 အပေါင်းတို့သည်ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်ကြ ကုန်၏။
 ဤအဖြစ်အပျက်ကိုသင်တို့ကောင်း စွာသိကြ၏။-
 9 ငါတို့၏ဖခင်များသည်စစ်ပွဲတွင်ကျဆုံး
 ခဲ့ကြ၍ ငါတို့သားမယားများသည်ဖမ်း
 ဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းကိုခံရကြလေ သည်။

10 “အမျက်တော်ပြေစေရန်ယခုငါသည်
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်
 ထာဝရဘုရားနှင့်ပဋိညာဉ်ပြုရန်အကြံ ရှိ၏။-
 11 ငါ့သားတို့၊ မဖင့်နွဲကြနှင့်၊ ထာဝရဘုရား
 အားနို့သာပေါင်းမီးရှို့ပူဇော်ရန်နှင့် ကိုယ်
 တော်အားကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာတွင်ဦးဆောင်
 ရန် ကိုယ်တော်ရွေးချယ်ခန့်ထားသူများမှာ
 သင်တို့ပင်ဖြစ်ကြ၏” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

12-14 ထိုအရပ်၌ရှိသောလေ ဝိအနွယ်ဝင်များမှာ
 အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။ ကောဟပ်သားချင်း
 စုမှအာမသဲ၏သားမာဟတ်နှင့်အာဇရိ
 ၏သားယောလ။ မေရာရီသားချင်းစုမှအာ
 ဗဒိ၏သားကိရုနှင့်ယေဟလေလ၏သား
 အာဇရိ။ ဂေရရုံသားချင်းစုမှဇိ မှ မ၏သား
 ယောအာနှင့်ယောအာ၏သားဒေင်။ ဧလီ
 ဖန်သားချင်းစုမှရီမရိနှင့်ယေယေလ။
 အာသပ်သားချင်းစုမှဇာခရိနှင့်မတ္တနီ။

ဟေမန်သားချင်းစုမှယေဟေလနှင့်ရှိမိ။
ယေဒုသုန်သားချင်းစုမှရှေမာယနှင့် သြဇေလ။

15 ထိုသူတို့သည်လေဝိအနွယ်ဝင်အချင်း
ချင်းတို့အားစုဝေးစေပြီးလျှင် ဘာသာ
ရေးထိုးနည်းအရသန့်စင်မှုကိုပြုစေ ကြ၏။
ထိုနောက်သူတို့သည်မင်းကြီးမိန့်မှာတော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း
ထာဝရဘုရား၏တရားနှင့်အညီဗိမာန်တော်ကို
သန့်စင်စေကြ၏။- 16 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်သန့်စင်မှုကို
ဆောင်ရွက်ရန် ဗိမာန်တော်သို့ဝင်၍ဘာသာ
ရေးထိုးနည်းအရ မသန့်စင်သည့်အရာ
ဟူသမျှကိုတံတိုင်းတော်သို့ထုတ်လာ သောအခါ
ထိုအရာများကိုလေ ဝိအနွယ် ဝင်တို့ကမြို့ပြင်ကေဒြ
န်ချိုင့်ဝှမ်းသို့ သယ်ပို့ကြလေသည်။

17 သူတို့သည်ပထမလတစ်ရက်နေ့မှအစ
ပြု၍ မုခ်ဦးခန်းအပါအဝင်ဗိမာန်တော်
သန့်စင်မှုကိုဆောင်ရွက်ကြရာရှစ်ရက်နေ့
၌ပြီးစီးသွား၏။ ထိုနောက်သူတို့သည်
ထပ်မံ၍ရှစ်ရက်တိုင်တိုင် လဆန်းတစ်ဆယ့်
ခြောက်ရက်နေ့အထိဗိမာန်တော်ကိုဝတ်
ပြုကိုးကွယ်မှုအတွက်ပြင်ဆင်ကြလေ သည်။

ဗိမာန်တော်ကိုပြန်လည်အနုမောဒနာပြုခြင်း

18 လေ ဝိအနွယ်ဝင်တို့သည် ဟေဇကိမင်း
အား ``အကျွန်ုပ်တို့သည်မီးရှို့ရာပူဇော်

သကာများအတွက်ယဇ်ပလ္လင်၊ ရှေ့တော်မုန့်
 တင်ရာစားပွဲနှင့်အသုံးအဆောင်များ အပါအဝင်ဗိမာန်တော်တစ်ခုလုံးကို
 ဘာသာရေးထုံးနည်းအရသန့်စင်မှု ဆောင်ရွက်ပြီးကြပါပြီ။-
 19 အကျွန်ုပ်တို့သည်ဘုရားသခင်အားအာ
 ခတ်မင်းသစ္စာဖောက်စဉ်အခါက ယူသွား
 သည့်အသုံးအဆောင်များကိုလည်းပြန်
 ၍ယူဆောင်ကာပြန်လည်ဆက်ကပ်ပြီး ကြပါပြီ။
 ထိုအရာအားလုံးသည် ထာဝရဘုရား၏ယဇ်ပလ္လင်တော်ရှေ့တွင်
 ရှိပါ၏။" ဟုသံတော်ဦးတင်ကြ၏။

20 ဟေဇကိမင်းသည်မဆိုင်းမတွဘဲ ယေရု
 ရှလင်မြို့မှလူကြီးလူကောင်းများကို စုဝေးစေပြီးလျှင်
 သူတို့နှင့်အတူဗိမာန် တော်သို့ကြွတော်မူ၏။-
 21 မင်းဆွေမင်းမျိုးများအပြစ်၊ ယုဒပြည်သူ
 များအပြစ်ပြေစေရန်နှင့် ဗိမာန်တော်သန့်
 စင်စေရန်သူတို့သည်နွားခုနစ်ကောင်၊ သိုး
 ခုနစ်ကောင်၊ သိုးငယ်ခုနစ်ကောင်နှင့်ဆိတ်
 ခုနစ်ကောင်ကိုယူဆောင်သွားကြ၏။ မင်း ကြီးသည်အာရု
 န်မှဆင်းသက်သောယဇ် ပုရောဟိတ်တို့အား "တိရ စု ဆာ
 န်များကိုယဇ် ပလ္လင်ပေါ်တွင်တင်၍ပူဇော်ကြလော့" ဟု
 မိန့်တော်မူ၏။- 22 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်ဦးစွာနွားများ
 ကိုသတ်၍ သွေးကိုယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်ပက်
 ဖြန်းကြ၏။ ထိုနောက်သိုးများကိုသတ်၍
 သွေးကိုယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်ပက်ဖြန်းကြ၏။

ထို့နောက်သိုးငယ်များကိုသတ်၍သွေး
ကိုယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်ပက်ဖြန်းကြ၏။-

23 နောက်ဆုံး၌သူတို့သည်ဆိတ်များကိုမင်းကြီး
နှင့်လူပရိသတ်တို့ထံသို့ယူဆောင်ကာ ဆိတ်
တို့အပေါ်သို့လက်များကိုတင်စေကြ၏။-

24 ထို့နောက်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်ကုသရေလ
အမျိုးသားတစ်ရပ်လုံးအတွက် အပြစ်ဖြေ
ရာယဇ်ကိုပူဇော်ရန်မင်းကြီးအမိန့်ပေး
ထားသည့်အတိုင်း ဆိတ်များကိုသတ်၍
ယဇ်ပလ္လင်ပေါ်သို့သွေးကိုသွန်းလောင်းကြ လေသည်။

25 မင်းကြီးသည်ဒါဝိ ဒ်မင်းအား ဘုရင့်ပရော
ဖက်ဂဒ်နှင့်ပရောဖက်နာသန်အားဖြင့်
ထာဝရဘုရားပေးတော်မူသည့်ညွှန်ကြား
ချက်များကိုလိုက်နာကာစောင်းများ၊ လင်း
ကွင်းများကိုင်သူလေ ဝိအနွယ်ဝင်တို့ကို
နေရာချထားတော်မူ၏။- 26 သူတို့သည်ဒါဝိ

ဒ်မင်းအသုံးပြုခဲ့သော တူရိယာမျိုးများကိုကိုင်၍ရပ်နေကြ၏။
ယဇ်ပုရောဟိတ်များကတံပိုးခရာများ
ကိုင်၍ရပ်နေကြ၏။- 27 မီးရှို့ရာပူဇော်သကာများကိုဆက်သရန်
မင်းကြီးအမိန့်ပေးတော်မူသဖြင့် ပူဇော်
ဆက်သမှုကိုအစပြုသောအခါလူတို့
သည်ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကို ထောမနာပြု၍သီချင်းဆိုကြလေသည်။
ဂီတပညာသည်တို့လည်း တံပိုးခရာ

များနှင့်အခြားတူရိယာများကိုတီး မှုတ်ကြလေသည်။-
28 ထိုအရပ်တွင်ရှိနေသောသူအပေါင်းတို့

သည် ယင်များကိုမီးရှို့ပူဇော်ပြီးသည်
အထိပါဝင်၍ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြ၏။

သီချင်းသီဆိုသူများကသီချင်းသီဆို၍
တံပိုးခရာမှုတ်သူများကတံပိုးခရာ မှုတ်ကြကုန်၏။-
29 ထိုနောက်မင်းကြီးနှင့်ပြည်သူအပေါင်းတို့

သည်ဒူးထောက်လျက် ဘုရားသခင်အား
ရှိခိုးကြလေသည်။- 30 ဟေဇကိမင်းနှင့်ပြည်သူခေါင်းဆောင်များ

သည် လေဝိအနွယ်ဝင်တို့အားဒါဝိ ဒ်နှင့်
ပရောဖက်အာသပ်စပ်ဆိုခဲ့သော ထောမနာ

သီချင်းများကိုသီဆိုစေကြ၏။ သို့ဖြစ်
၍သူတို့သည်ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာသီ ချင်းဆို၍

ဒူးထောက်လျက်ဘုရားသခင် ကိုရှိခိုးကြ၏။

31 ဟေဇကိကပြည်သူတို့အား“ယခုသင်
တို့သည်ဘာသာရေးထိုးနည်းအရ သန့်စင်

မှုကိုပြုပြီးဖြစ်၍ ထာဝရဘုရားထံ တော်သို့ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းရာပူဇော်
သကာအဖြစ်ဖြင့် ယင်များကိုယူဆောင်လာ

ကြလော့” ဟုမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်းလူ
တို့လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြ၏။ အချို့သော

သူတို့သည်မိမိတို့စေတနာအလျောက် မီးရှို့ပူဇော်ရန်တိရ
၈ ဆာ န်များကိုယူဆောင် လာကြလေသည်။-
32 သူတို့သည်နွားကောင်ရေခုနစ်ဆယ်၊ သိုး

ကောင်ရေတစ်ရာနှင့်သိုးငယ်ကောင်ရေနှစ်
 ရာတို့ကိုထာဝရဘုရားအား မီးရှို့ရာ
 ပူဇော်သကာအဖြစ်ယူဆောင်လာပြီးလျှင်၊-
 33 လူတို့စားရန်အတွက်နွားကောင်ရေခြောက်
 ရာနှင့် သိုးကောင်ရေသုံးထောင်ကိုလည်း ယဇ်
 ပူဇော်ဖို့ယူဆောင်လာကြ၏။- 34 ဤတိရ
 ၈ ဆာ န်များကိုသတ်ရန်ယဇ်ပုရောဟိတ်
 မလုံလောက်သဖြင့် မိမိတို့ကိုယ်ကိုသန်စင်
 မှုပြုပြီးသူ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်များကိုမရ
 ရှိမိအတွင်းဆောင်ရွက်စရာများပြီးဆုံး
 ချိန်အထိ လေဝိအနွယ်ဝင်တို့ကူညီ
 ရကြ၏။ (ယဇ်ပုရောဟိတ်များထက်
 လေဝိအနွယ်ဝင်များကဘာသာရေး ထုံးနည်းအရ
 သန်စင်မှုကိုပို၍တိကျ စွာပြုတတ်ကြသည်။-)
 35 တစ်ကောင်လုံးမီးရှို့ပူဇော်ရသည့်ယဇ် များအပြင်
 လူတို့စားသုံးသည့်ယဇ်များ မှဆီဥကိုမီးရှို့ပူဇော်မှု၊
 မီးရှို့ရာပူဇော် သကာများနှင့်အတူဆက်ကပ်ရသည့်
 စပျစ်ရည်ကို သွန်းလောင်းပူဇော်မှုတို့ကို
 လည်းယဇ်ပုရောဟိတ်များကတာဝန် ယူရကြလေသည်။

သို့ဖြစ်၍မိမိတော်၌ဝတ်ပြုကိုးကွယ်
 မှုသည်ပြန်လည်တည်မြဲလေ၏။- 36 ထာဝရဘုရားသည်ဤအမှုတို့ကိုလှ
 မြန်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခွင့်ပေးတော်မူသဖြင့်
 ဟေဇကိမင်းနှင့်ပြည်သူတို့သည် ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ကြကုန်၏။

30

ပသခါပွဲတော်ကျင်းပရန်ပြင်ဆင်ခြင်း

1-3 ဘာသာရေးထိုးနည်းအရသန့်စင်မှုပြုပြီး
 သူ ယဇ်ပုရောဟိတ်အရေအတွက်လုံလောက်
 အောင်မရှိသောကြောင့်လည်းကောင်း၊ ယေရှု
 ရှုလင်မြို့သို့လာရောက်စုဝေးသူတို့သည်
 မများသောကြောင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ
 တို့သည်ပသခါပွဲတော်ကို ကျင်းပမြဲ
 ဖြစ်သည့်ပထမလတွင်မကျင်းပနိုင် ကြချေ။
 ထိုကြောင့်ဟေဇကိမင်းနှင့် တကွ မှူးမတ်များနှင့်ယေရှုရှုလင်မြို့
 သူမြို့သားအပေါင်းတို့သည် ထိုပွဲတော်
 ကိုဒုတိယလ၌ကျင်းပရန်သဘော တူကြလေသည်။
 ထိုနောက်မင်းကြီးသည် ဣသရေလပြည်နှင့်ယုဒပြည်ရှိ
 လူ အပေါင်းတို့ထံသို့အကြောင်းကြားတော်
 မူ၏။ သူသည်ဖေရို မိအနွယ်နှင့်မနာရှေ
 အနွယ်တို့အားဣသရေလအမျိုးသား
 တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏ ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်းသည့်အနေဖြင့်
 ပသခါပွဲတော်ကိုကျင်းပရန်အတွက် ယေရှုရှုလင်မြို့ဗိမာန်တော်သို့လာ
 ရောက်ကြရန်အထူးဂရုပြု၍ ဖိတ် ကြားစာများပေးပို့တော်မူလေသည်။-
 ☆ 4 မင်းကြီးနှင့်ပြည်သူတို့သည်မိမိတို့
 အကြံအစည်ကိုနှစ်သက်ကြသဖြင့်၊-
 5 ပညတ်တရားတော်နှင့်အညီပသခါပွဲ

☆ 30:1-3 တော၊ ၉:၉-၁၁။

တော်ကို ယခင်အခါများထက်ပိုမိုစည်
 ကားစွာကျင်းပနိုင်ရန်မြောက်ဘက်ရှိဒန်
 မြို့မှ တောင်ဘက်ရှိဗေရရှေဗမြို့တိုင်
 အောင်ရှိသမျှသော ကုသရေလအမျိုး
 သားအပေါင်းတို့အားယေရုရှလင် မြို့သို့ဖိတ်ခေါ်၏။-
 6 မင်းကြီးနှင့်မူးမတ်များ၏အမိန့်အရ စေတမန်တို့သည်
 ဖိတ်စာများယူဆောင် လျက်ယုဒပြည်နှင့်ကုသရေလပြည်
 တစ်လျှောက်လုံးသို့သွားရောက်ကြ၏။

ဖိတ်စာတွင်`အို ကုသရေလအမျိုးသားတို့၊
 သင်တို့သည်အာရှရိုမင်း၏လက်မှလွတ်
 မြောက်၍မသေဘဲကျန်ခဲ့ကြလေပြီ။ အာဗြဟံ၊ ကုဇာ
 က်နှင့်ယာကုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားထံတော်သို့ပြန်လာ
 ကြလော့။ ကိုယ်တော်သည်လည်းသင်တို့ထံ
 သို့ပြန်လည်ကြွလာတော်မူလိမ့်မည်။

7 သင်တို့သည်ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 ကို သစ္စာဖောက်သူဘိုးဘေးများနှင့်အခြား
 ကုသရေလအမျိုးသားတို့ကဲ့သို့မပြု ကြနှင့်။
 သင်တို့သိရှိကြသည့်အတိုင်း ကိုယ် တော်သည်
 ထိုသူတို့အားအပြစ်ဒဏ်ခတ် တော်မူခဲ့၏။-

8 သင်တို့သည်သူတို့ကဲ့သို့ခေါင်းမမာကြ နှင့်။
 ထာဝရဘုရား၏စကားတော်ကိုနား ထောင်ကြလော့။
 သင်တို့သည်သင်တို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားထာဝစဉ်သီးသန့်
 ထားတော်မူသောယေရုရှလင်မြို့ဗိမာန်

တော်သို့လာ၍ ကိုယ်တော်အားကိုးကွယ်
 ဝတ်ပြုကြလော့။ သို့ပြုလျှင်ကိုယ်တော်
 သည်သင်တို့အားအမျက်ထွက်တော်မူ
 တော့မည်မဟုတ်။- 9 သင်တို့သည်ထာဝရဘုရား၏ထံတော်သို့
 ပြန်လာကြလျှင် သင်တို့၏ဆွေမျိုးသား
 ချင်းများကိုသို့ပန်းအဖြစ်ဖြင့် ဖမ်းဆီး
 ခေါ်ဆောင်သွားသူတို့သည်သူတို့အား
 သနား၍နေရင်းပြည်သို့ပြန်ခွင့်ပြုကြ လိမ့်မည်။
 သင်တို့ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား သည်သနားကြင်နာ၍
 ကရုဏာထား တော်မူတတ်၏။ သင်တို့သည်အထံတော်
 သို့ပြန်လာကြလျှင်ကိုယ်တော်သည်သင်
 တို့အားလက်ခံတော်မူပေအံ့'' ဟုရေး
 သားဖော်ပြထားသတည်း။

10 စေတမန်တို့သည်ဖေရိ မ်နှင့်မနာရှေအနွယ်
 များ၏နယ်မြေများမြို့ရှိသမျှနှင့် မြောက်ဘက်
 ဇဗုလု န်နယ်မြေသို့သွားရောက်ကြသော်လည်း
 လူတို့သည်သူတို့အားပြန်ရယ်ပြုကာပြောင်
 လှောင်ကြလေသည်။- 11 သို့သော်အာရှာ၊

မနာရှေနှင့်ဇဗုလု န်အနွယ် ဝင်တို့အနက်
 အချို့သောသူတို့မူကား ယေရုရှလင်မြို့သို့လာရောက်ကြ၏။-
 12 ထိုအပြင်မင်းကြီးနှင့်မှူးမတ်တို့ထုတ်ပြန်
 ကြေညာသည့်အမိန့်များကိုလိုက်နာသော
 အားဖြင့် လူတို့သည်တညီတညွတ်တည်း

အလိုတော်ကိုလိုက်လျှောက်စေရန် ဘုရားသခင်သည်ယုဒပြည်သူတို့၏စိတ်
ပြင်ပေးတော်မူ၏။

ပသခါပွဲတော်ကိုကျင်းပကြခြင်း

13 ဒုတိယလ၌များစွာသောလူတို့သည်
တဆေးမဲ့မုန်ပွဲတော်ကျင်းပရန်အတွက်
ယေရုရှလင်မြို့တွင်စုဝေးကြ၏။- 14 သူတို့သည်ယေရုရှလင်မြို့ရှိယဇ်မု
ဇော်ရာနှင့် နံ့သာပေါင်းမီးရှို့ရာယဇ်ပလ္လင်ရှိ
သမ္မုကိုယူ၍ကေဒြ၊ န်ချိုင့်ဝှမ်းထဲသို့ပစ်
ချလိုက်ကြ၏။ လဆန်းတစ်ဆယ့်လေးရက်
နေ့၌သူတို့သည် ပသခါယဇ်ပူဇော်ရန်
အတွက်သိုးများကိုသတ်ကြလေသည်။-

15 ဘာသာရေးထိုးနည်းအရသန့်စင်မှုကိုမပြု
ခဲ့သူ ယဇ်ပူရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်
တို့သည် လွန်စွာအရှက်ရ၍ မိမိတို့ကိုယ်ကို
ထာဝရဘုရားအားဆက်ကပ်ကြသဖြင့် ယခု
အခါမိမိတော်တွင်မီးရှို့ရာယဇ်များကို
ပူဇော်နိုင်ကြ၏။- 16 သူတို့သည်ဘုရားသခင်၏အစေခံမောရှေ
စီရင်သည့်ပညတ်ကျမ်းတွင် ဖော်ပြပါရှိသည့်
ပြဋ္ဌ ဌာ န်းချက်များနှင့်အညီမိမိတော်တွင်
နေရာယူကြ၏။ လေဝိအနွယ်ဝင်တို့က
ယဇ်ကောင်များ၏သွေးကိုယဇ်ပူရောဟိတ်
တို့အားပေးအပ်၍ ယဇ်ပူရောဟိတ်တို့က
ထိုသွေးကိုယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်ပက်ဖြန်း ကြလေသည်။-

17 လူအမြောက်အမြားပင်လျှင်ဘာသာရေးထုံး
 နည်းအရမသန်စင်သူများဖြစ်သဖြင့် ပသခါ
 သိုးတို့ကိုမသတ်နိုင်ကြ။ သို့ဖြစ်၍သူတို့ကိုယ်
 စားလေ ဝိအနွယ်ဝင်များကသိုးတို့ကိုသတ် ပြီးလျှင်
 ထာဝရဘုရားအားဆက်ကပ်ပူဇော် ပေးကြ၏။-

18 ဖေရိ မ်၊ မနာရှေ၊ ကုသခါနှင့်ဇာဗုလု
 န်နွယ် ဝင်အမြောက်အမြားမှာလည်းဘာသာရေး
 ထုံးနည်းအရ သန်စင်မှုကိုမပြုဘဲပသခါ
 ပွဲတော်သို့ဝင်ရောက်ဆင်နွှဲကြသူများဖြစ် ပေသည်။
 ထိုသူတို့အတွက်ဟေဇကိမင်းက၊- 19 ``အို

အကျွန်ုပ်တို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊
 ထိုသူတို့မှာသန်စင်မှု မရှိသော်လည်းကိုယ်တော်အား
 စိတ်စွမ်းရှိ သမျှနှင့်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူများဖြစ်သဖြင့်
 ကောင်းမြတ်သောအရှင်ဖြစ်တော်မူသည်နှင့်
 အညီသူတို့၏အပြစ်ကိုဖြေလွှတ်တော်
 မူပါ။'' ဟုပ တု ထနာပြုတော်မူ၏။-

20 ထာဝရဘုရားသည်မင်းကြီး၏လျှောက်ထား
 ချက်ကိုနားညောင်းတော်မူလေသည်။ ကိုယ်တော်
 သည်လူတို့၏အပြစ်ကိုဖြေလွှတ်တော်မူ၍
 သူတို့အားဘေးဥပဒ်ရောက်စေတော်မမူ။-

21 ယေရုရှလင်မြို့တွင်စုဝေးလျက်နေသော
 လူတို့သည် အလွန်ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာ
 ခုနစ်ရက်တိုင်တိုင်တဆေးမဲ့မုန့်ပွဲတော်

ကိုကျင်းပကြကုန်၏။ လေဝိအနွယ်ဝင်
 များနှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်တစ်နေ့ပြီး
 တစ်နေ့ ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကိုအစွမ်း
 ကုန်ချီးမွမ်းကြလေသည်။- 22 ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်မှုကို
 ကျွမ်းကျင်စွာစီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည့်
 အတွက် ဟေဇကိမင်းသည်လေ ဝိအနွယ်
 ဝင်တို့ကိုချီးကူးတော်မူ၏။

ဒုတိယအကြိမ်ပွဲတော်ကျင်းပခြင်း

သူတို့သည်မိမိတို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား
 ထောမနာပြု၍ ခုနစ်ရက်တိုင်တိုင်ယဇ်ပူဇော်ကြပြီးသော
 အခါ- 23 နောက်ထပ်ခုနစ်ရက်ကျင်းပရန်ဆုံးဖြတ်ကြ
 လျက် ထိုပွဲတော်ကိုဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာ
 ဆက်လက်ကျင်းပကြကုန်၏။- 24 ဟေဇကိမင်းသည်လူတို့စားရန်အတွက်
 နွား ကောင်ရေတစ်ထောင်နှင့်သိုးကောင်ရေခုနစ်ထောင်
 ကိုပေးလှူတော်မူ၏။ မှူးမတ်များကလည်း
 နွားကောင်ရေတစ်ထောင်နှင့်သိုးကောင်ရေတစ်
 သောင်းကိုပေးလှူကြလေသည်။ ယဇ်ပုရော
 ဟိတ်အမြောက်အမြားပင်ဘာသာရေး
 ထုံးနည်းအရသန့်စင်မှုကိုပြုကြကုန်၏။-
 25 သို့ဖြစ်၍ယုဒပြည်သူများ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်
 များ၊ လေ ဝိအနွယ်ဝင်များ၊ မြောက်အရပ်မှလာ
 ရောက်ကြသူများ၊ က္လသရေလပြည်နှင့်ယုဒ
 ပြည်တွင်အတည်တကျနေထိုင်ကြသူ လူမျိုး

ခြားများသည်အားရဝမ်းမြောက်ကြလေသည်။-
 26 ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားတို့သည်ဒါဝိဒ် ။
 ၎င်းသားတော်ရှောလမုန်မင်းလက်ထက်မှစ၍
 ယနေ့တိုင်အောင်ဤသို့သောပွဲမျိုးကိုမကျင်း
 ပဘူးကြသဖြင့်အတိုင်းထက်အလွန် ဝမ်းမြောက်ကြကုန်၏။-
 27 ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်တို့
 သည်ပြည်သူတို့အတွက် ထာဝရဘုရားထံ
 တော်မှကောင်းချီးမင်္ဂလာကိုတောင်းလျှောက်
 ကြသဖြင့် ထာဝရဘုရားသည်စံတော်မူရာ
 ကောင်းကင်ဘုံမှသူတို့၏ပတ်ဝန်းကျင်ထဲ
 ညောင်းတော်မူ၏။

31

ဘာသာရေးဆိုင်ရာပြောင်းလဲမှုများကို
 ဟေဇကိပြုလုပ်ခြင်း

1 ပွဲတော်ပြီးဆုံးသွားသောအခါ၊ ဣသရေလ
 အမျိုးသားအပေါင်းတို့သည်ယုဒမြို့ရှိသမျှ
 သို့သွားလျက် ကျောက်တိုင်များကိုဖြိုဖျက်၍
 အာရှရဘုရားမ၏တံခွန်တိုင်များကိုခုတ်
 လှဲကြ၏။ ယဇ်ပလ္လင်များနှင့်ရုပ်တုကိုးကွယ်
 ရာဌာနများကိုလည်းဖြိုဖျက်ကြ၏။ သူတို့
 သည်ယုဒနယ်မြေ၊ ဗာဗဲလုံ ယာမိန်နယ်မြေနှင့်မနာရှေ
 နယ်မြေတို့တွင်လည်းဤနည်းအတိုင်းပြုလုပ်
 ကြပြီးလျှင်မိမိတို့နေရပ်အသီးသီးသို့ ပြန်သွားကြ၏။

2 ဟေဇကိမင်းသည်ယဇ်ပူရောဟိတ်နှင့်လေဝိ
 အနွယ်ဝင်အဖွဲ့ကိုပြန်လည်ဖွဲ့စည်းတော်မူ၍
 သူတို့အသီးသီးအတွက်တိကျသောတာဝန် o
 တ၎င်း တရားများကိုသတ်မှတ်ပေးတော်မူ၏။ ထို
 တာဝန် တ၎င်း တရားများတွင်မီးရှို့ရာယဇ်နှင့်
 မိတ်သဟာယယဇ်များကိုပူဇော်ခြင်း၊
 ဗိမာန်တော်၌ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာတွင်
 ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဗိမာန်တော်ဌာန
 အသီးသီးတွင်ဂုဏ်တော်နှင့်ကျေးဇူး
 တော်ချီးမွမ်းခြင်းတို့ပါဝင်လေသည်။-

3 မင်းကြီးသည်ထာဝရဘုရား၏ပညတ်ကျမ်း
 အရ နေ့စဉ်နံနက်တိုင်း၊ ညနေတိုင်း၊ ဥပု
 သ်နေ့ လဆန်းပွဲတော်နေ့နှင့်အခြားပွဲတော်များ၌
 မီးရှို့ပူဇော်ရန် လိုအပ်သောသိုးနွားများကို
 မိမိပိုင်သိုးအုပ်နွားအုပ်များမှပေးလှူတော် မူ၏။*

4 ထိုအပြင်ယဇ်ပူရောဟိတ်များနှင့်လေဝိ
 အနွယ်ဝင်တို့သည် ထာဝရဘုရား၏ပညတ်
 ကျမ်းပြဋ္ဌ ဌာ န်းချက်များကိုအချိန်ပြည့်
 တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်ကြစေခြင်းငှာ သူ
 တို့ခံယူထိုက်သောလှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို
 ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားတို့ယူဆောင်
 လာကြရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။- * 5 အမိန့်တော်ကိုကြားလျှင်ကြားချင်း

* 31:3 တော၊ ၂၈:၁-၂၉:၃၉။ * 31:4 တော၊ ၁၈:၁၂-၁၃၊ ၂၁။

ပြည်သူတို့သည်စပါး၊ စပျစ်ရည်၊ သံလွင်ဆီ၊
 ပျားရည်နှင့်အခြားလယ်ယာထွက်သီးနှံ
 လက်ဦးလက်ဖျားများ^၉ ကိုလည်းကောင်း၊
 ရှိသမျှသောဥစ္စာများ၏ ဆယ်ပုံတစ်ပုံကိုလည်းကောင်းယူဆောင်လာ
 ကြလေသည်။- ^၆ ယုဒမြို့များတွင်နေထိုင်သူအပေါင်းတို့သည်
 လည်း မိမိတို့၏သိုးနွားဆယ်ပုံတစ်ပုံနှင့်
 လူ့ဖွယ်ပစ္စည်းအမြောက်အမြားကိုယူဆောင်
 လာပြီးလျှင် ထာဝရဘုရားအားဆက်ကပ် လှူဒါ
 န်းကြ၏။- ^၇ ထိုလူ့ဖွယ်ပစ္စည်းများသည်တတိယလမှ
 အစပြု၍ နောက်လေးလတိုင်တိုင်ဆက်လက်
 ရောက်ရှိလာကာစုပုံလျက်နေလေ၏။-
^၈ မင်းကြီးနှင့်မူးမတ်တို့သည်စုပုံလျက်နေ
 သောပစ္စည်းများကိုတွေ့မြင်ကြသောအခါ
 ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်း၍
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ကုသရေလ
 အမျိုးသားတို့အားချီးကူးကြကုန်၏။-
^၉ မင်းကြီးသည်ထိုလူ့ဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့်
 ပတ်သက်၍ ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိ
 အနွယ်ဝင်တို့အားမိန့်ကြားတော်မူသော အခါ၊-
^{၁၀} ဇာဒုတ်၏သားမြေးယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း
 အာဇရိက`ပြည်သူတို့သည်ဤလူ့ဖွယ်

^၉ 31:5 * လက်ဦးလက်ဖျားများ။
 လက်ဦးလက်ဖျားများသည်ယဇ်ပုရောဟိတ် များအတွက်။
 ဆယ်ပုံတစ်ပုံသည်လေဝိအနွယ် ဝင်များအတွက်ဖြစ်သည်။

ပစ္စည်းများကိုမိမိတော်သို့ယူဆောင်လာ
 ချိန်မှအစပြု၍ အကျွန်ုပ်တို့စားသုံးရန်
 အလုံအလောက်ရရှိကြသည့်အပြင် များစွာပင်ပိုလျှံလျက်နေပါ၏။
 ဤမျှ အကျွန်ုပ်တို့ရရှိကြခြင်းမှာထာဝရ
 ဘုရားသည် မိမိ၏လူမျိုးတော်အား
 ကောင်းချီးပေးတော်မူသောကြောင့်ဖြစ် ပါ၏။
 ဟုလျှောက်လေသည်။

11 မင်းကြီး၏အမိန့်တော်အရမိမိတော်
 အနီးတွင် ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများကိုပြင်
 ဆင်ပြီးလျှင်- 12 ထိုလူ့ဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့်ဆယ်ပုံတစ်ပုံ
 အလှူများကိုသိမ်းဆည်းထားကြ၏။ သူ
 တို့သည်ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများအတွက်
 လေဝိအနွယ်ဝင်ကောနန်အားတာဝန်ခံ
 အဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ သူ၏ညီရိုမိအား
 လက်ထောက်တာဝန်ခံအဖြစ်ဖြင့်လည်း
 ကောင်းခန့်အပ်ကြလေသည်။- 13 သူတို့၏လက်အောက်တွင်အမှုထမ်းရ
 လေဝိ အနွယ်ဝင်ဆယ်ဦးဖြစ်ကြသောယေဟေလ၊
 အာဇဇိ၊ နာဟတ်၊ အာသဟေလ၊ ယေရိမုတ်၊
 ယောဇဗတ်၊ ဧလျေလ၊ ဣသမခိ၊ မာဟတ်
 နှင့်ဗေနာယတို့ကိုလည်းခန့်ထားကြ၏။
 ဤရာထူးများကိုဟေဇကိမင်းနှင့်ယဇ်
 ပုရောဟိတ်မင်းအာဇရိတို့၏အမိန့်အရ
 ခန့်ထားခြင်းဖြစ်သတည်း။- 14 လေဝိအနွယ်ဝင်ဣမန၏သား၊

ဗိမာန်တော် အရှေ့တံခါးမှူးကောရသည်ထာဝရဘုရား
အား ပေးလှူသည့်ပူဇော်သကာများကိုလက်
ခံရန်နှင့်ဝေမျှရန်တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရ၏။-

15-16

ယဇ်ပုရောဟိတ်များနေထိုင်ရာအခြားမြို့
များ၌ အခြားလေဝိအနွယ်ဝင်များဖြစ်
ကြသောဒင်၊ ဗ ့ ယာမိန်၊ ယောရှု၊
ရှေမာယ၊ အာမရိနှင့်ရှေကန်တို့ကကောရအား

သစ္စာရှိစွာကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြလေသည်။

သူတို့သည်မိမိတို့၏ညီအစ်ကိုလေဝိ အနွယ်ဝင်တို့အား

သားချင်းစုအလိုက် မဟုတ်ဘဲသူတို့ထမ်းဆောင်ရသည့်တာဝန်

၀ တှ တရားများအလိုက် ထိုလူ့ဖွယ်ပစ္စည်းများ

ကိုခွဲဝေပေးကြရ၏။ မိမိတို့ရာထူး

အလိုက်ဗိမာန်တော်တွင်နေစဉ် တာဝန်

ထမ်းဆောင်ရသူအသက်သုံးဆယ်နှင့်

အထက်ရှိသူအပေါင်းတို့သည်ဝေစု တစ်စုစီရရှိကြလေသည်။-

17

ယဇ်ပုရောဟိတ်များသည်မိမိတို့သား
ချင်းစုအလိုက် တာဝန်၀ တှ တရားများကို
ထမ်းဆောင်ရကြ၍အသက်နှစ်ဆယ်နှင့်

အထက်ရှိလေ ဝိအနွယ်ဝင်များမှာမူ လုပ်ငန်း

အဖွဲ့များအလိုက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြ ရ၏။-

18

ထိုသူအပေါင်းတို့သည်မိမိတို့အတွက်
သီးသန့်ထားသောတာဝန်၀ တှ တရားများကို
အချိန်မရွေးထမ်းဆောင်ရန်အသင့်ရှိအပ် သည်ဖြစ်၍

သားမယားများနှင့်တကွ အခြားမှီခိုသူများနှင့်အတူမှတ်ပုံ
 တင်ထားရကြလေသည်။- 19 အာရု
 န်မှဆင်းသက်လာသူတို့အားနေရာ ချထားသည့်မြို့များ၌ဖြစ်စေ၊
 ထိုမြို့တို့ နှင့်သက်ဆိုင်သည့်စားကျက်များ၌ဖြစ်စေ
 နေထိုင်သူယဇ်ပုရောဟိတ်များတွင်ရိက္ခာ
 ခွဲဝေမှုတာဝန်ခံများရှိ၏။ သူတို့သည်ယဇ်
 ပုရောဟိတ်များ၏အိမ်ထောင်စုဝင်ယောကျ်ား
 မှန်သမျှနှင့် လေဝိသားချင်းစုစာရင်း
 ဝင်သူမှန်သမျှတို့အားစားနပ်ရိက္ခာ များကိုခွဲဝေပေးကြ၏။
 20 ဟေဇကိမင်းသည်ယုဒပြည်တစ်လျှောက်
 လုံးတွင်ဖြောင့်မှန်သော၊ မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မူ
 သောအမှုတို့ကိုပြုတော်မူ၏။- 21 သူသည်မိမိ၏အတွက်ပြုလေသမျှ
 သောအမှုတို့တွင်လည်းကောင်း၊ ပညတ်တော်
 ကိုစောင့်ထိန်းရာ၌လည်းကောင်း၊ မိမိ၏
 ဘုရားသခင်အားစိတ်ရောကိုယ်ပါ ဆည်း
 ကပ်လျက်ပြုတော်မူသည့်အတွက်အောင်
 မြင်ထမြောက်တော်မူ၏။

32

ယေရှုရှလင်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်အာရှရို
 အမျိုးသားတို့ခြိမ်းခြောက်ခြင်း
 (၄ရာ၊ ၁၈:၁၃-၃၇၊ ၁၉:၁၄-၁၉၊ ၃၅-၃၇။ ဟေရှု၊
 ၃၆:၁-၂၂၊ ၃၇:၈-၃၈)

1 ဤသို့ဟေဇကီသည်ထာဝရဘုရားအား
 သစ္စာနှင့်ဆည်းကပ်ကိုးကွယ်လျက်နေသည့်
 နောက်ပိုင်း၌ အာရှရီဇကရာ ဇိသနာခရိပ်
 သည် ယုဒပြည်သို့ချင်းနင်းဝင်ရောက်လာ
 လေသည်။ သူသည်တံတိုင်းကာရံထားသည့်
 မြို့များကိုဝိုင်းရံတိုက်ခိုက်ကာ မြို့ရိုးများ
 ကိုချိုးဖောက်ဝင်ရောက်ရန်မိမိ၏တပ်မ
 တော်အားအမိန့်ပေးတော်မူ၏။- 2 သနာခရိပ်သည်ယေရုရှလင်မြို့ကိုလည်
 တိုက်ခိုက်ရန်ကြံစည်လျက်ရှိကြောင်း ဟေဇကီ
 သိမြင်သောအခါ၊- 3-4 မိမိ၏မူးမတ်များနှင့်တိုင်ပင်၍အာရှရီ
 အမျိုးသားတို့ရောက်လာချိန်၌ ရေမရအောင်
 မြို့ပြင်သို့ရေလွှတ်မြောင်းများကိုဖြတ်တောက်
 စေတော်မူ၏။ မူးမတ်တို့သည်လူအမြောက်
 အမြားကိုစုရုံးလျက်စမ်းရေတွင်းရှိသမျှ
 တို့ကိုပိတ်ဆို့လိုက်ကြ၏။- 5 မင်းကြီးသည်မြို့တော်ကာကွယ်ရေးအတွက်
 ခိုင်ခံ့စေရန် မြို့ရိုးများကိုပြန်လည်ပြုပြင်
 ခြင်း၊ ပြအိုးများကိုဆောက်လုပ်ခြင်း၊ အပြင်
 မြို့ရိုးတစ်ထပ်ကိုတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို
 ပြုတော်မူ၏။ ထို့ပြင်ယေရုရှလင်မြို့ဟောင်း
 အရှေ့ပိုင်း၌ရှိသောမြေကတုတ်များကို
 ပြုပြင်၍ လှံနှင့်ဒိုင်းလွှားအမြောက်အမြား
 ကိုပြုလုပ်စေတော်မူ၏။- 6 မင်းကြီးသည်မြို့သားအပေါင်းတို့အား
 တပ်မတော်အရာရှိများ၏အောက်တွင်

ထားရှိကာမြို့တံခါးဝရှိကွက်လပ်တွင် စုဝေးစေပြီးလျှင်၊-
7 “အားမာန်တင်း၍ရဲစွမ်းသတ္တိရှိကြလော့။

အာရှရိုဇကရာ ဇ်ကိုသော်လည်းကောင်း၊ သူ
ဦးစီးခေါင်းဆောင်ပြုသည့်တပ်မတော်ကို
သော်လည်းကောင်းမကြောက်ကြနှင့်။

သူ၏ တန်ခိုးစွမ်းရည်ထက်ပိုမိုကြီးမားသော
တန်ခိုးစွမ်းရည်ငါတို့တွင်ရှိ၏။- 8 သူ၏ဘက်၌လူသားတို့၏တန်ခိုးစွမ်းရ
သာလျှင်ရှိပေသည်။ ငါတို့ဘက်၌မူကား

ကူမတော်မူ၍စစ်ပွဲများတွင်ပါဝင်တိုက်
ခိုက်တော်မူသောငါတို့၏ဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရားရှိတော်မူ၏။” ဟုမိန့်တော်
မူလေသည်။ ဤသို့မင်းကြီးမိန့်တော်မူ
သောစကားကြောင့်လူတို့သည်အား တက်လာကြကုန်၏။

9 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါသနာ
ခရိပ်သည် မိမိတပ်မတော်နှင့်အတူလာခံရ
မြို့၌ပင်ရှိနေစဉ် ဟေဇကိနှင့်ယေရုရှလင်
မြို့တွင်ရှိနေကြသောယုဒပြည်သူတို့ထံ
သို့စေတမန်လွှတ်၍၊- 10 “သင်တို့ယေ

ရုရှလင်မြို့သားများသည်အပိုင်း ခံလျက်နေချိန်၌ပင်အဘယ်သို့လျှင်
စိတ် ချလက်ချနေနိုင်ကြပါသနည်းဟုငါ
အာရှရိုဇကရာ ဇ်မေးမြန်းလိုက်၏။-

11 ဟေဇကိကသင်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
ဘုရားသည် သင်တို့အားငါ၏လက်မှကယ်တော်

မူမည်ဟုဆိုချေသည်။ သို့ရာတွင်ဟေဇကီ
သည်သင်တို့အစာရေစာငတ်မွတ်၍သေကြ
စေရန်လှည့်စားပြောဆိုနေခြင်းဖြစ်၏။-

12 ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာန
များနှင့်ယဇ်ပလ္လင်များကိုဖြိုဖျက်ကာ ယုဒ
ပြည်သူများနှင့် ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သား
တို့အားယဇ်ပလ္လင်တစ်ခုတည်းတွင်နုံသာ
ပေါင်းကိုးမီးရှို့ပူဇော်၍ဝတ်ပြုကိုးကွယ်
ရန်ပြောကြားသူကားဟေဇကီပင်ဖြစ်သည်။-

13 ငါနှင့်ငါ၏ဘိုးဘေးများသည်အတိုင်းတိုင်း
အပြည်ပြည်မှလူတို့အားအဘယ်သို့ပြု
ခဲ့သည့်ကိုသင်တို့မသိကြပါသလော။
အခြားအဘယ်တိုင်းနိုင်ငံ၏ဘုရားများ
သည်မိမိတို့လူများအားအာရှရိဇကရာ
ဇ် ၏လက်မှကယ်ခဲ့ကြပါသနည်း။-

14 ထိုနိုင်ငံများရှိအဘယ်မည်သောဘုရားသည်
မိမိ၏လူတို့အားငါ၏လက်မှကယ်ခဲ့ဖူး
ပါသနည်း။ သို့ဖြစ်ပါလျက်သင်တို့၏ဘုရား
သည်သင်တို့ကိုကယ်တော်မူနိုင်သည်ဟု
အဘယ်ကြောင့်သင်တို့ထင်မှတ်ကြပါ သနည်း။-

15 ယခုသင်တို့အားဟေဇကီမလှည့်စားမဖြား
ယောင်းစေနှင့်။ သူ၏စကားကိုသင်တို့မယုံ
ကြစေနှင့်။ အဘယ်တိုင်းနိုင်ငံ၏ဘုရားမျှ

မိမိ၏လူတို့အားအာရှရိုဇကရာ ဇ်၏လက်
 မှကယ်နိုင်ခဲ့ဘူးသည်မရှိ။ သို့ဖြစ်၍သင်တို့
 ၏ဘုရားသည်လည်းအမှန်ပင်သင်တို့အား မကယ်နိုင်''
 ဟုပြောကြားစေလေသည်။

16 အာရှရိုတပ်မှူးသည်လည်းထာဝရအရှင်
 ဘုရားသခင်အားလည်းကောင်း၊ ထာဝရဘုရား
 ၏အစေခံဟေဇကိအားလည်းကောင်းထို
 ထက်ပင်ပိုမိုရှုတ်ချပြောဆိုကြသေး၏။-

17 ကေရာ ဇ်မင်းသည်ကူသရေလအမျိုးသား
 တို့၏ဘုရားသခင်ကိုအာခံလျက် ပေးပို့
 သောအမှာတော်စာတွင် ``အတိုင်းတိုင်းအပြည်
 ပြည်မှဘုရားများသည်မိမိတို့၏လူများ
 အားငါ၏လက်မှမကယ်နိုင်ခဲ့ကြ။ ဟေဇကိ

၏ဘုရားသည်လည်းမိမိ၏လူတို့ကိုငါ
 ၏လက်မှကယ်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်'' ဟု

ဖော်ပြထားသတည်း။- 18 တပ်မှူးတို့သည်မြို့ရိုးပေါ်ရှိယေရုရှလင်မြို့
 သားတို့အားခြိမ်းခြောက်ကာစိတ်ပျက်အား
 လျော့အောင်ပြု၍ မြို့ကိုအလွယ်တကူသိမ်း
 ပိုက်နိုင်စေရန်ဟေဗြဲဘာသာစကားဖြင့်

အော်ဟစ်ပြောဆိုကြလေသည်။- 19 သူတို့သည်ယေရုရှလင်မြို့သားတို့၏
 များဖြစ်သည့်အခြားလူမျိုးတို့၏ဘုရား
 များနှင့်တန်းတူထား၍ပြောဆိုကြ၏။

20 ထိုအခါဟေဇကိမင်းနှင့်အာမုတ်၏သား

ပရောဖက်ဟေရှာယသည် ဘုရားသခင်ထံ
 တော်သို့ကယ်မတော်မူရန်ဟစ်လျက်ပ တဲ့ ထနာ
 ပြုကြလေသည်။- 21 ထာဝရဘုရားသည်ကောင်းကင်တမန်ကို
 စေလွှတ်၍ အာရှရီတပ်သားများနှင့်တပ်မ
 တော်အရာရှိများအားသုတ်သင်ပယ်ရှင်း
 စေတော်မူ၏။ ဧကရာ ဇ်မင်းသည်အရှက်ကွဲ
 လျက်အာရှရီပြည်သို့ပြန်တော်မူ၏။ တစ်
 နေ့သ၌သူသည်မိမိဘုရား၏ဗိမာန် တော်၌ရှိနေစဉ်
 သားတော်အချို့တို့သည် သူ့အားဌ
 ဌားဖြင့်လုပ်ကြံကြလေသည်။

22 ဤနည်းအားဖြင့်ထာဝရဘုရားသည်ဟေ
 ဇကီနှင့်ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားတို့
 အား အာရှရီဧကရာ ဇ်သနာခရိပ်၏လက်
 မှလည်းကောင်း၊ အခြားရန်သူများ၏လက်
 မှလည်းကောင်းကယ်တော်မူ၍ပတ်ဝန်းကျင်
 နိုင်ငံများနှင့်ငြိမ်းချမ်းမှုကိုပေးတော်မူ၏။-

23 လူအမြောက်အမြားပင်ထာဝရဘုရား
 အတွက်ပူဇော်သကာများနှင့် ဟေဇကီ
 မင်းအတွက်လက်ဆောင်များကိုယေရုရှလင်
 မြို့သို့ယူဆောင်လာကြ၏။ ထိုကာလမှ
 အစပြု၍ဟေဇကီသည်နိုင်ငံတကာ တို့၏ရှေ့တွင်ဂုဏ်အသရေကြီးမြင့်

ဟေဇကီဖျားနာမှုနှင့်မာန်မာနထောင်လွှားမှု
 (၄ရာ၊ ၂၀:၁-၃၊ ၁၂-၁၉။ ဟေ၊ ၃၈:၁-၃၊ ၃၉:၁-၈)

24 ထိုအချိန်ကာလလောက်၌ပင်ဟေဇကီသည်
 သေလုနီးပါးဖျားနာသဖြင့် ဆုတောင်းပ တု ထ
 နာပြုတော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည်သူပြန်
 လည်ကျန်းမာလာမည့်နိမိတ်ကိုပြတော်မူ၏။-

25 သို့ရာတွင်ဟေဇကီမင်းသည်မာန်မာနရှိ
 သဖြင့် ခံစားရသောကျေးဇူးတော်အတွက်
 ကျေးဇူးတော်ကိုမချီးမွမ်း။ ထိုကြောင့်ယုဒ
 ပြည်သူများနှင့်ယေရုရှလင်မြို့သားတို့
 သည်အမျက်တော်ဒဏ်ကိုခံရကြလေသည်။-

26 နောက်ဆုံးတွင်ဟေဇကီနှင့်ယေရုရှလင်မြို့
 သူမြို့သားတို့သည်နှိမ့်ချသောစိတ်ရှိလာ
 ကြသဖြင့် ထာဝရဘုရားသည်ဟေဇကီ
 ၏လက်ထက်ကာလတွင်ပြည်သူတို့အား
 အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မမူ။

ဟေဇကီ၏ချမ်းသာကြွယ်ဝခြင်းနှင့်
 ဂုဏ်အသရေကြီးမြင့်ခြင်း

27 ဟေဇကီသည်လွန်စွာချမ်းသာကြွယ်ဝလာ
 ပြီးလျှင် လူအပေါင်းတို့၏ရှေ့တွင်ဂုဏ်အသ
 ရေကြီးမြင့်လေ၏။ သူသည် ရွှေ၊ ငွေ၊
 ကျောက်မျက် ရတနာများ၊ နံ့သာမျိုးများ၊
 ဒိုင်းလွှားများ နှင့်အခြားအဖိုးတန်ပစ္စည်းများသိုလှောင်
 ရန်တိုက်များကိုတည်ဆောက်တော်မူ၏။-

28 စပါး၊ စပျစ်ရည်နှင့်သံလွင်ဆီအတွက်ကုန်

လှောင်ရုံများ၊ မိမိ၏ကျွဲနွားများအတွက်
 တင်းကုပ်များ၊ သိုးများအတွက်ခြံများ
 ကိုလည်းတည်ဆောက်တော်မူ၏။- 29 ထာဝရဘုရားသည်သူ့အားကြိုအရ
 များအပြင်သိုးနွားများနှင့်အခြားပစ္စည်း
 ဥစ္စာအမြောက်အမြားကိုလည်းပေးသနား
 တော်မူသဖြင့် သူသည်မြောက်မြားစွာသော
 မြို့တို့ကိုတည်ထောင်တော်မူ၏။- 30 ဂိဟုန်စမ်းမှရေစီးကြောင်းကိုပိတ်ဆို့
 ပြီးလျှင်ဥမင်လိုဏ်ခေါင်းတူး၍ ယေရုရှလင်
 မြို့တံတိုင်းအတွင်းသို့ရေကိုသွယ်သူမှာ
 ဟေဇကိပင်ဖြစ်၏။ ဟေဇကိသည်ပြုလေ
 သမျှသောအမှုတို့တွင်အောင်မြင်တော်မူ သည်။-
 31 တိုင်းပြည်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သောအံ့ဖွယ်အမှု
 ကိုစုံစမ်းရန်ဗာဗုလု န်သံတမန်များလာ
 ရောက်ချိန်၌ပင်လျှင် ဘုရားသခင်သည်ဟေ
 ဇကိ၏သဘောကိုစမ်းသပ်သိရှိနိုင်ရန်သူ
 ပြုလိုသည့်အတိုင်းပြုနိုင်ခွင့်ကိုပေးတော် မူ၏။

ဟေဇကိ၏နန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း
 (၄ရာ၊ ၂၀:၂၀-၂၁)

32 ဟေဇကိမင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သောအခြား
 အမှုအရာရှိသမျှနှင့်ထာဝရဘုရား အားဆည်းကပ်ပုံတို့ကို
 အာမုတ်၏သား ပရောဖက်ဟေရှာယ၏ဗျာဒိတ်ရှုပါရုံ
 ကျမ်း၊ ယုဒရာဇဝင်နှင့်ဣသရေလရာဇဝင်
 တွင်ရေးထားသတည်း။- 33 ဟေဇကိကွယ်လွန်သောအခါသူ၏အလောင်

ကိုဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းအထက်ပိုင်းတွင်သင်္ဂြိုဟ်
 ကြ၏။ သူကွယ်လွန်ချိန်၌ယုဒပြည်သူများ
 နှင့်ယေရုရှလင်မြို့သားတို့သည်သူ့အား
 အထူးဂုဏ်ပြုကြ၏။ သားတော်မနာရှေ
 သည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကို
 ဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

33

ယုဒဘုရင်မနာရှေ
 (၄ရာ၊ ၂၁: ၁-၉)

1 မနာရှေသည်ယုဒဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်
 ချိန်၌အသက်တစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိ၏။ သူသည်
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်ငါးဆယ့်ငါးနှစ်နန်းစံ ရလေသည်။-
 2 မနာရှေသည်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်ချီတက်
 စဉ်က ထာဝရဘုရားနှင့်ထုတ်တော်မူသောလူ
 မျိုးတို့၏အကျင့်ဋ္ဌလေ့များကိုယူ၍ကိုယ်
 တော်အားပြစ်မှား၏။-³ မိမိ၏ခမည်းတော်ဟေဇကိဖျက်သိမ်းခဲ့သည့်
 ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကိုပြန်လည်တည်
 ဆောက်လေသည်။ ဗာလဘုရားအားပူဇော်ရန်
 ယဇ်ပလ္လင်များကိုတည်ဆောက်၍ ဣသရေလ
 ဘုရင်အာဟပ်နည်းတူအာရှရဘုရားမ၏
 တံခွန်တိုင်များစိုက်ထူ၍ကြယ်နက္ခတ်များ
 ကိုဝတ်ပြု၍ခိုး၏။-⁴ ကိုယ်တော်အားထာဝစဉ်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာ

✧ 33:2 ယေ၊ ၁၅:၄။

ဌာနတော်ဟု ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူရာ
ဗိမာန်တော်တွင်ရုပ်တုများကိုပူဇော်ရန်
ယဇ်ပလ္လင်များကိုတည်ဆောက်၏။-*

5 ဗိမာန်တော်တံတိုင်းနှစ်ထပ်တွင်ကြယ်နက္ခတ်
များကိုပူဇော်ရန်ယဇ်ပလ္လင်များကိုဆောက် လုပ်၏။-

6 မိမိ၏သားတော်များကိုဟိ နှု နံချိုင့်တွင်မီးဖြင့်
ပူဇော်၏။ မင်းကြီးသည်နတ်ဝိဇ္ဇာအတတ်နှင့်မှော်
အတတ်များကိုကျင့်သုံး၍ဗေဒင်ဆရာနှင့်နတ်
ဝင်သည့်သူတို့ထံမှအကြံဉာဏ်များကိုတောင်း
ယူတတ်လေသည်။ သူသည်ထာဝရဘုရားအား

လွန်စွာပြစ်မှား၍အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော် ပေး၏။-

7 သူသည်ရုပ်တုတစ်ခုကိုဗိမာန်တော်တွင်ထား
၏။ ထိုဗိမာန်တော်နှင့်ပတ်သက်၍ထာဝရဘုရား
ကဒါဝိ ဒ်နှင့်သားတော်ရှောလမုန်အား`ကူသ
ရေလအနွယ်တစ်ဆယ့်နှစ်နှယ်တို့၏နယ်မြေ
ရှိသမျှအနက် ငါရွေးချယ်တော်မူသော
ယေရုရှလင်မြို့ရှိဤဗိမာန်တော်၌ ငါ့ကို
အစဉ်အမြဲဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရကြမည်။-

8 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်ငါ၏
အမိန့်တော်ရှိသမျှကိုလိုက်နာ၍ မောရှေ
ပေးအပ်သည့်ပညတ်ရှိသမျှကိုစောင့်ထိန်း
ကြလျှင် ငါသည်သူတို့ကိုဘိုးဘေးတို့

* 33:4 ဇရာ၊ ၆:၆။

အားငါပေးအပ်ခဲ့သည့်ပြည်တော်မှနှင့်
 ထုတ်တော်မူမည်မဟုတ်" ဟုမိန့်တော် မူခဲ့၏။-
 ☆ 9 မနာရှေသည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့
 ချီတက်စဉ်က ထာဝရဘုရားနှင့်ထုတ်တော်
 မူလိုက်သည့်လူမျိုးတို့ထက်ပို၍ပြစ်မှား စေရန်
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အားရှေ့ ဆောင်လမ်းပြ၏။

မနာရှေနောင်တရခြင်း

10 ထာဝရဘုရားသည်မနာရှေနှင့်ပြည်သူတို့
 အား သတိပေးတော်မူသော်လည်းသူတို့
 သည်နားမထောင်ကြ။- 11 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်အာရှရိတပ်
 မတော်နှင့်တပ်မှူးတို့အားယုဒပြည်သို့ချင်း
 နင်းဝင်ရောက်ခွင့်ပြုတော်မူ၏။ သူတို့သည်မနာ
 ရှေ့ကိုသံချိပ်များဖြင့်ဆွဲချိပ်ဖမ်းဆီးကာ
 သံကြိုးများနှင့်ချည်နှောင်ပြီးလျှင်ဗာဗုလု န်
 မြို့သို့ခေါ်ဆောင်သွားကြ၏။- 12 မင်းကြီးသည်ဆင်းရဲဒုက္ခရောက်သော
 မာန်မာန်ကျိုး၍ မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရားထံတော်သို့ပြန်လာပြီးလျှင်ကူမ
 တော်မူရန်အသနားခံတော်မူ၏။- 13 ဘုရားသခင်သည်မနာရှေ၏ဆုတော်
 ပ တဲ့ ထနာကိုနားညောင်းတော်မူ၍ သူ့အားယေရု
 ရှလင်မြို့သို့ပြန်လည်သွားရောက်အုပ်စိုးခွင့်
 ကိုပေးတော်မူ၏။ ထိုအခါမှထာဝရဘုရား
 သည်ဘုရားမှန်ကြောင်းမနာရှေသေချာ စွာသိလေ၏။

☆ 33:8 ၃ရာ၊ ၉:၃-၅။ ၆ရာ၊ ၇:၁၂-၁၈။

14 ထိုနောက်မနာရှေ့သည်ဒါဝိ ဒ်မြို့တော်အရှေ့
 ဘက်ဂိဟုန်စမ်းချောင်းအနီးချိုင့်ဝှမ်းတစ်နေ
 ရာမှ မြောက်ဘက်ငါးတံခါးနှင့်ဩဖေလဟု
 ခေါ်တွင်သည့်အရပ်တိုင်အောင်အပြင်မြို့ရိုး
 ကိုမြင့်တင်လိုက်လေသည်။ မင်းကြီးသည်ယုဒ
 ပြည်တံတိုင်းကာရံထားသည့်မြို့ရိုးသမျှတွင်
 လည်းတပ်မှူးတစ်ယောက်ကိုတပ်စုတစ်စုနှင့်
 တကွခန့်ထားတော်မူ၏။ - 15 သူသည်လူမျိုးခြားတို့၏ဘုရားများနှင့်မိမိ
 ထားရှိခဲ့သည့်ရုပ်တုကိုဗိမာန်တော်ထဲမှ
 လည်းကောင်း၊ ရုပ်တုပူဇော်ရာယဇ်ပလ္လင်များ
 ကိုဗိမာန်တော်တည်ရာတောင်ကုန်းနှင့်ယေရု
 ရှလင်မြို့ရိုးအခြားအရပ်များမှလည်း
 ကောင်းဖယ်ရှားတော်မူ၏။ မင်းကြီးသည်
 ထိုအရာအပေါင်းကိုမြို့ပြင်သို့ထုတ်ပစ် ပြီးလျှင်-

16 ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်ယဇ်
 ပလ္လင်ကိုပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီးနောက်မိတ်သဟာ
 ယယဇ်နှင့်ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းရာယဇ်များ
 ကိုပူဇော်တော်မူ၏။ ယုဒပြည်သူအပေါင်း
 သည်ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုကိုးကွယ်
 အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ - 17 ပြည်သူတို့သည်အခြားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာ
 ဌာနများ၌လည်းဆက်လက်၍ ယဇ်များကို
 ပူဇော်ကြသော်လည်းထာဝရဘုရားကိုသာ
 ပူဇော်ကြခြင်းဖြစ်၏။

မနာရှေ့နန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း
(၄ရာ၊ ၂၁:၁၇-၁၈)

18 မနာရှေ့ဆောင်ရွက်ခဲ့သောအခြားအမှု
 အရာရှိသမျှကိုလည်းကောင်း၊ ဘုရားသခင်
 ထံတော်သို့တင်လျှောက်သည့်ဆုတောင်းပ တု ထ နာနှင့်
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏နာမတော်အား
 ပရောဖက်တို့သူအားပြန်ကြားသောဗျာ
 ဒိတ်စကားများကိုလည်းကောင်းကူသရေလ
 ရာဇဝင်တွင်ရေးထား၏။- 19 မင်းကြီး၏ဆုတောင်းပ
 တု ထ နာနှင့်ထာဝရဘုရား နားညောင်းတော်မူပုံ၊
 သူကူးလွန်သည့်အပြစ် ဒုစရိုက်များနှင့်မကောင်းမှုများ၊
 သူတည် ဆောက်ခဲ့သည့်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများ
 နှင့်တည်လုပ်ခဲ့သည့် အာရှရဘုရားမ၏
 တံခွန်တိုင်များနှင့်သူဝတ်ပြုကိုးကွယ်သည့်
 ရုပ်တုများအကြောင်းကို ပရောဖက်များ ၏အ တု ထုပု
 ပ တု တံတွင်အကုန်အစင်မှတ်တမ်း တင်ထားသတည်း။-

20 မနာရှေ့ကွယ်လွန်သောအခါသူ့အားနန်း
 တော်ထဲတွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုနောက်သားတော်
 အာမုန်သည်ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာ
 ကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

ယုဒဘုရင်အာမုန်
(၄ရာ၊ ၂၁: ၁၉-၂၆)

21 အာမုန်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိသောအခါ
 ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်
 မြို့တွင်နှစ်နှစ်မျှနန်းစံရလေသည်။- 22 သူသည်မိမိ၏ခမည်းတော်မနာရှေ့
 ထာဝရဘုရားအားပြစ်မှား၍ခမည်းတော်ကိုး
 ကွယ်ခဲ့သည့်ရုပ်တုများကိုပင်ကိုးကွယ်၏။-

23 သို့ရာတွင်သူသည်ခမည်းတော်ကဲ့သို့စိတ်နှလုံး
 နှိမ့်ချ၍ထာဝရဘုရားထံတော်သို့မချဉ်း ကပ်။
 ခမည်းတော်ထက်ပင်ပို၍အပြစ်ကူး လွန်တော်မူ၏။

24 အာမုန်၏မျိုးမတ်တို့သည်လျှို့ဝှက်ကြံစည်
 ကာသူ့အားနန်းတော်တွင်လုပ်ကြံကြ၏။-

25 သို့ရာတွင်ယုဒပြည်သူတို့ကအာမုန်အား
 လုပ်ကြံသူတို့ကိုကွပ်မျက်ပြီးလျှင် သူ၏
 သားတော်ယောရှိအားနန်းတင်ကြလေ သည်။

34

ယုဒဘုရင်ယောရှိ
 (၄ရာ၊ ၂၂: ၁-၂)

1 ယောရှိသည်အသက်ရှစ်နှစ်ရှိသောအခါ
 ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရု
 ရှလင်မြို့တွင်သုံးဆယ့်တစ်နှစ်နန်းစံရ လေသည်။-

☆ 2 သူသည်ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မူသော
 အမှုတို့ကိုပြု၏။ မိမိ၏ဘေးတော်ဒါဝိ

☆ 34:1 ယော ၃:၆။

၆ မင်း၏စံနမူနာကိုယူ၍ဘုရားသခင်၏ တရားတော်ရှိသမျှကိုတိကျစွာလိုက် နာကျင့်သုံး၏။

ရုပ်တုကိုးကွယ်မှုကိုယောရှိတိုက်ဖျက်ခြင်း

3 ယောရှိသည်နန်းစံရှစ်နှစ်မြောက်၌အသက် အရွယ်အလွန်နုနယ်လျက်ပင်ရှိနေသေးစဉ် အခါ မိမိ၏ဘေးတော်ဒါဝိဒ်မင်း၏ဘုရားသခင်ကိုစတင်ဆည်းကပ်လေသည်။

နောက် လေးနှစ်မျှကြာသောအခါသူသည်ရုပ်တု ကိုးကွယ်ရာဌာနများ၊ အာရှရဘုရားမ ၏တံခွန်တိုင်များနှင့်အခြားရုပ်တုရှိ သမျှတို့ကိုဖျက်ဆီးလေသည်။-

4 သူ၏ညွှန်ကြားချက်အရမင်းချင်းတို့သည် ဗာလဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာယဇ် ပလ္လင်များကိုချိုးဖဲ့ချေမှုန်းပြီးလျှင် ထို ယဇ်ပလ္လင်များတွင်ယဇ်ပူဇော်ခဲ့ကြသူ တို့၏သင်္ချိုင်းများအပေါ်တွင်ကြဲဖြန့် ကြ၏။-

☆ 5 မင်းကြီးသည်ရုပ်တုကိုးကွယ်သူယဇ် ပုရောဟိတ်တို့၏အရိုးများကိုသူတို့၏ ယဇ်ပလ္လင်များပေါ်တင်၍မီးရှို့စေ၏။ ဤ သို့ပြုခြင်းအားဖြင့်ယုဒပြည်နှင့်ယေရု ရှလင်မြို့တို့ကိုဘာသာရေးထိုးနည်း အရသန့်စင်မှုကိုပြန်လည်ရရှိစေ တော်မူ၏။-☆ 6 သူသည်မနာရှေ့နယ်မြေ၊ ဖေရို မ်နယ်မြေ၊ ရှိမောင်နယ်မြေနှင့်မြောက်ဘက်ရှိနဿလိ နယ်မြေတိုင်အောင်အရပ်ရပ်ရှိမြို့များနှင့်

☆ 34:4 ၄ရာ၊ ၂၁:၃။ ၆ရာ၊ ၃၃:၃။ ☆ 34:5 ၃ရာ၊ ၁၃:၂။

ပျက်စီးသောအရပ်များ၌လည်းဤနည်း
 အတိုင်းပြုတော်မူ၏။- 7 မြောက်ဘက်နိုင်ငံတစ်လျှောက်လုံး၌ယဇ်ပလ္လင်
 များနှင့်တံခွန်တိုင်များကိုဖြိုဖျက်တော်
 မူ၏။ ရုပ်တုများကိုညက်ညက်ချေ၍နံ့သာ
 ပေါင်းမီးရှို့ရာယဇ်များကိုလည်းအပိုင်း
 ပိုင်းချိုးဖဲ့ပြီးမှယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန် တော်မူ၏။

ပညတ်ကျမ်းကိုတွေ့ရှိခြင်း
 (၄ရာ၊ ၂၂: ၃-၂၀)

8 ယောရှိသည်မိမိနန်းစံတစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်
 မြောက်၌တိုင်းပြည်နှင့် ဗိမာန်တော်ကိုရုပ်တု
 ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုမှုနှင့်ကင်းရှင်းသန့်စင်
 အောင်ပြုပြီးနောက်အာဇလီ၏သားရှာဖန်၊
 ယေရုရှလင်ဘုရင်ခံမာသေယနှင့်ယော
 ခတ်၏သားအတွင်းဝန်ယောအတို့အား
 ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်၏ဗိမာန် တော်ကိုမွမ်းမံပြင်ဆင်ရန်အတွက်စေ
 လွှတ်တော်မူ၏။- 9 (ဇေရိမ်၊ မနာရှေနှင့်အခြားမြောက်ဘက်
 နိုင်ငံသားများထံမှလည်းကောင်း၊ ယုဒ
 နိုင်ငံသားများ၊ ဗ ့ ဝ ့ ျ ့
 နှင့်ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားများထံမှ
 လည်းကောင်း) ဗိမာန်တော်တွင်လေဝိအနွယ်
 ဝင်တံခါးစောင့်များကောက်ခံရရှိသော
 ငွေကိုယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းဟိလခိအား ပေးအပ်ကြ၏။-
 10 ထိုနောက်ထိုငွေကိုဗိမာန်တော်မွမ်းမံပြင်

ဆင်မှုကြီးကြပ်သူသုံးဦးတို့လက်သို့ ပေးအပ်ကြ၏။-
 11 သူတို့သည်ထိုငွေဖြင့်လက်သမားနှင့်
 ဗိသုကာတို့လက်သို့ပေးအပ်ရာသူတို့
 ကတစ်ဖန်ယုဒဘုရင်များလျစ်လျူရှု သဖြင့်
 ယိုယွင်းပျက်စီးလျက်နေသော အဆောက်အအုံများကိုပြင်ဆင်ရန်
 ကျောက်များနှင့်သစ်သားများဝယ်ယူ ကြလေသည်။-
 12 ဤအလုပ်ကိုလုပ်ဆောင်သူတို့သည်လုံးဝ
 စိတ်ချယုံကြည်ရသူများဖြစ်၏။ ထိုသူတို့
 အားလေဝိအနွယ်ဝင်မေရာရိုသားချင်းစု
 မှယာဟပ်နှင့်ဩဗဒိ၊ လေဝိအနွယ်ဝင်
 ကောဟပ်သားချင်းစုမှဇာခရီနှင့်မေရှုလံ
 တို့ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်ရကြ၏။ (လေဝိ
 အနွယ်ဝင်အပေါင်းတို့သည်ဂီတပညာ
 တွင်ကျွမ်းကျင်သူများဖြစ်သတည်း။-) 13 လေ
 ဝိအနွယ်ဝင်အချို့တို့သည်ဆောက်လုပ်
 ရေးပစ္စည်းများသယ်ယူပို့ဆောင်မှုကိုလည်း
 ကောင်း၊ အချို့တို့ကလုပ်ငန်းခွင်အသီးသီး
 ရှိအလုပ်သမားတို့အားကြီးကြပ်အုပ်
 ချုပ်မှုကိုလည်းကောင်း၊ အချို့မှာစာရင်း
 ထိန်းများသို့မဟုတ်တံခါးစောင့်များအဖြစ်
 ဖြင့်လည်းကောင်းအမှုထမ်းရကြလေသည်။

14 ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းမှငွေကိုထုတ်ယူနေစဉ်
 ဟိလခိသည်မောရှေအား ဘုရားသခင်ပေး

အပ်တော်မူခဲ့သည့်ပညတ်တရားတည်းဟူ သော
ထာဝရဘုရား၏ပညတ်ကျမ်းကို တွေ့ရှိရ၏။-

15 သို့ဖြစ်၍ယင်းသို့တွေ့ရှိသည့်အကြောင်းကို
ရှာဖွေအား ပြောပြပြီးလျှင်ထိုကျမ်းကိုပေး
အပ်လိုက်၏။- 16 ရှာဖွေသည်လည်းမင်းကြီးထံသို့ယူသွား
ကာ အကျွန်ုပ်တို့သည်အရှင်စေခိုင်းသမျှ
သောအမှုတို့ကိုဆောင်ရွက်ပြီးပါပြီ။-

17 ဗိမာန်တော်တွင်ထားရှိသည့်ငွေကိုလည်းယူ၍
အလုပ်သမားများနှင့်သူတို့အားကြီးကြပ်
အုပ်ချုပ်သူတို့၏လက်သို့ ပေးအပ်လိုက်ပါ ပြီ။"
ဟုအစီရင်ခံပြီးနောက်၊- 18 "ဤကျမ်းကိုအကျွန်ုပ်
အားပရောဟိတ်မင်း ဟိလခိကပေးအပ်လိုက်ပါသည်"
ဟုလျှောက် ပြီးလျှင်ကျမ်းကိုကျယ်စွာဖတ်ပြလေ၏။

19 ယင်းသို့ဖတ်ပြသည်ကိုမင်းကြီးကြားသော အခါ
မိမိ၏အဝတ်များကိုဆုတ်လေသည်။- 20 သူသည်ဟိလခိ၊

ရှာဖွေ၏သားအဟိကံ၊ မိ ကု ဆ ၏သားအာဗဒု
န်၊¹⁰ စာရေးတော်ရှာဖွေနှင့်သက်တော်စောင့်

အာသာယတို့ကိုခေါ်၍၊- 21 "သင်တို့သည်ထာဝရဘုရားထံတော်သို့သွား
၍ဤကျမ်းတွင်ပါရှိသည့်သွန်သင်ချက်

အကြောင်းကို ငါ့အတွက်နှင့်ယုဒပြည်နှင့်
ကူသရေလပြည်တွင်ကျန်ရှိနေသေးသော

သူတို့အတွက်မေးမြန်းကြလော့။ ငါတို့

10 34:20 * ဇေ ၁:၁၊ တွင်အာခဗော်ဟုပါရှိသည်။

၏ဘိုးဘေးများသည်ထာဝရဘုရား၏
 စကားတော်ကိုနားမထောင်ခဲ့ကြ။ ကျမ်း
 စောင်တွင်ပါရှိသည့်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းချက်များ
 ကိုမလိုက်နာခဲ့ကြသဖြင့် ထာဝရဘုရားသည်ငါတို့အားအမျက်ထွက်
 တော်မူပြီ။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

22 မင်းကြီး၏အမိန့်အရဟိလခံနှင့်အချို့
 သောသူတို့သည် ယေရုရှလင်မြို့သစ်ပိုင်းတွင်
 နေထိုင်သူ၊ ဟုလဒအမည်ရှိအမျိုးသမီး
 ပရောဖက်ထံသို့သွား၍စုံစမ်းမေးမြန်း ကြ၏။
 (ထိုအမျိုးသမီး၏ခင်ပွန်း၊ ဟရဟတ်
 ၏မြေး၊ တိကဝ၏သား၊ ရှု လှ လုံသည်မိမိ
 တော်ဆိုင်ရာဝတ်လုံများကိုထိန်းသိမ်းရ
 သူဖြစ်သတည်း။) သူတို့သည်ထိုအမျိုး
 သမီးအားဖြစ်ပျက်သည့်အမှုအရာများ
 ကိုပြောပြကြ၏။- 23 ထိုအခါအမျိုးသမီးသည်သူတို့အားမင်း
 ကြီးထံသို့- 24 ထာဝရဘုရားထံမှဗျာဒိတ်တော်ကိုပြန်
 ကြားစေ၏။ ဗျာဒိတ်တော်မှာ`မင်းကြီးအား
 ဖတ်ပြသည့်ကျမ်းတွင်ရေးသားပါရှိသည့်
 ကျိန်စာများအတိုင်း ယေရုရှလင်မြို့နှင့်
 တကွမြို့သူမြို့သားအပေါင်းကိုငါ သုတ်သင်ဖျက်ဆီးတော်မူမည်။-
 25 သူတို့သည်ငါ့ကိုပစ်ပယ်၍အခြားဘုရား
 များအားယဇ်ပူဇော်ကြလေပြီ။ သို့ဖြစ်၍
 သူတို့သည်မိမိတို့ပြုသမျှသောအမှု များအားဖြင့်

ငါ၏အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော် ပေးကြ၏။
 ငါသည်ယေရုရှလင်မြို့ကို အမျက်ထွက်လျက်နေပြီဖြစ်၍
 ထိုအမျက် ကိုငြိမ်းသတ်ရမည်မဟုတ်။-
 26 မင်းကြီးအားကူသရေလအမျိုးသားတို့၏
 ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားက သင်သည်
 ပညတ်ကျမ်းတွင်ဖော်ပြပါရှိသည့်အတိုင်း
 လိုက်နာပေသည်။- 27 ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားတို့အားအပြစ်
 ဒဏ်ခတ်ရန် ငါကြိုးဝါးသည်ကိုကြားသိရ
 သောအခါ သင်သည်ငိုယိုကာမိမိ၏အဝတ်
 များကိုဆုတ်ပြီးလျှင်နောင်တရလျက်ငါ၏
 ရှေ့တော်တွင်စိတ်နှလုံးနိမ့်ချလျက်နေ၏။
 သို့ရာတွင်ငါသည်သင်၏ဆုတောင်းပ
 တု ထနာ ကိုကြားတော်မူပြီဖြစ်၍၊-
 28 ယေရုရှလင်မြို့အားပေးမည့်အပြစ်ဒဏ်
 ကိုသင်၏လက်ထက်တွင်တွေ့မြင်ရမည်
 မဟုတ်။ ငါသည်သင့်အားငြိမ်းချမ်းစွာ
 စုတေခွင့်ကိုပေးတော်မူမည်' ဟုမိန့်တော်
 မူသည်' ဟူ၍ဖြစ်၏။ သူတို့သည်ဗျာဒိတ်
 တော်ကိုပြန်ကြားရန်မင်းကြီးထံသို့ ပြန်သွားကြ၏။

ရုပ်တုကိုးကွယ်မှုကိုယောရှိဖျက်သိမ်းခြင်း
 (၄ရာ၊ ၂၃:၁-၂၀)

29 ယောရှိမင်းသည်ယုဒပြည်နှင့်ယေရုရှလင်
 မြို့ရှိခေါင်းဆောင်များကိုဆင့်ခေါ်ပြီးလျှင်၊-

30 ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ လေဝိအနွယ်ဝင်များ
 မှစ၍ဆင်းရဲသူချမ်းသာသူအပါအဝင်
 ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားအပေါင်းတို့နှင့်
 အတူဗိမာန်တော်သို့ကြွတော်မူ၏။ မင်းကြီး
 သည်ထိုသူအပေါင်းတို့အားဗိမာန်တော်ထဲ
 ၌တွေ့ရှိရသောပဋိညာဉ်ကျမ်းစောင်ကို
 အစအဆုံးဖတ်ပြတော်မူ၏။- 31 သူသည်ဘုရင့်ကျောက်တိုင်11
 အနီးတွင်ရပ်လျက် အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်
 ၏စကားတော်ကိုနားထောင်ပါမည်။ ကိုယ်
 တော်၏တရားတော်နှင့်ပညတ်တော်တို့ကို
 စိတ်ရောကိုယ်ပါစောင့်ထိန်းပါမည်။ ကျမ်း
 စောင်တော်တွင်ရေးထားသည့်အတိုင်းပဋိ
 ညာဉ်တော်ဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်များကို
 လိုက်နာကျင့်သုံးပါမည်။'' ဟုထာဝရ
 ဘုရားနှင့်ပဋိညာဉ်ပြုတော်မူ၏။- 32 မင်းကြီးသည်ဗိ
 ယာမိန်အနွယ်ဝင်များနှင့် ယေရုရှလင်မြို့တွင်ရှိသမျှသောသူတို့
 အားလည်း ပဋိညာဉ်တော်ကိုစောင့်ထိန်းရန်
 ကတိပြုစေတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ယေရု
 ရှလင်မြို့သူမြို့သားတို့သည်ဘိုးဘေး
 များ၏ဘုရားသခင်နှင့်မိမိတို့ပြုသည့်
 ပဋိညာဉ်တော်ပါပြဋ္ဌာန်များကို

11 34:31 * (၄ရာ၊ ၂၃:၃၀ ကိုကြည့်ပါ။) ဟေဗြဲမူတွင်
 မိမိနေရာဟုပါရှိသည်။

လိုက်နာကျင့်သုံးကြလေသည်။- 33 ယောရှိမင်းသည်ကူသရေလအမျိုးသ
 တို့ပိုင်သည့်နယ်မြေမှစက်ဆုပ်ရွံရှာဖွယ်
 ကောင်းသည့်ရုပ်တုရှိသမျှကိုဖျက်ဆီး၍
 မိမိအသက်ရှင်သမျှကာလပတ်လုံး ပြည်သူတို့အားဘိုးဘေးများ၏ဘုရာ
 တော်မှု၏။

35

ပသခါပွဲတော်ကိုယောရှိကျင်းပခြင်း
 (၄ရာ၊ ၂၃:၂၁-၂၃)

1 ယောရှိမင်းသည်ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်
 ကိုချီးမွမ်းသည့်အနေဖြင့်ယေရုရှလင်မြို့
 တွင် ပသခါပွဲတော်ကျင်းပ၍ပထမလ
 တစ်ဆယ့်လေးရက်နေ့ထိုပွဲတော်အတွက်
 သိုးနွားများကိုသတ်စေ၏။- 2 မင်းကြီးသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့အားမိမိ
 တော်တွင်ထမ်းဆောင်ရမည့်တာဝန်ဝ တု တရား
 များကိုသတ်မှတ်ပေးပြီးလျှင် ယင်းတို့ကို
 ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ကြရန်အားပေး
 တိုက်တွန်းတော်မူ၏။- 3 ကူသရေလအမျိုးသားတို့ကိုသြဝါဒပေး
 ရသော၊ မိမိတို့ကိုယ်ကို ထာဝရဘုရားအား
 ဆက်ကပ်ပူဇော်ထားသူများဖြစ်သောလေဝီ
 အနွယ်ဝင်တို့အားမင်းကြီးက`ဒါဝိ ဒ်၏သား
 တော်ရှောလမုန်မင်းတည်ဆောက်တော်မူခဲ့
 သည့်မိမိမာန်တော်တွင် ပဋိညာဉ်သေတ္တာတော်

ကိုထားရှိကြလော့။ သင်တို့သည်ထိုသေတ္တာ
တော်ကိုတစ်နေရာမှတစ်နေရာသို့ပြောင်း

ရွှေ့မှုမပြုကြတော့ဘဲ သင်တို့ဘုရားသခင်
ထာဝရဘုရားနှင့်ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်

အတွက်အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်ရကြ မည်။-

4 ဒါဝိ ဒ်မင်းနှင့်သားတော်ရှောလမုန်မင်းပေး

အပ်တော်မူခဲ့သည့်တာဝန်ဝ တု တရားများအရ
သားချင်းစုအလိုက်မိမိတော်တွင်နေရာ ယူရကြမည်။-

☆ 5 ယင်းသို့ပြုရာတွင်ဣသရေလအမျိုးသား

အိမ်ထောင်စုတိုင်းကို သင်တို့အနက်အချို့တို့
သည်ကူညီမစနိုင်စေရန်စီစဉ်ဆောင်ရွက် ကြလော့။-

6 သင်တို့သည်ပသခါသိုးများ၊ ဆိတ်များ ကိုသတ်ရမည်။

ယခုမိမိတို့ကိုယ်ကို ဘာသာရေးထုံးနည်းအရသန့်စင်မှုရှိ
အောင်ပြု၍ မောရှေအားဖြင့်ထာဝရဘုရား

ပေးတော်မူသောညွှန်ကြားချက်များကို
အမျိုးသားချင်းတို့လိုက်နာကျင့်သုံးနိုင် ကြစေရန်

ယဇ္ဇပူဇော်မှုကိုပြင်ဆင်ကြ လော့' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

7 ယောရှိမင်းသည်ပသခါပွဲတော်တွင်ပြည်

သူတို့အသုံးပြုရန်အတွက် မိမိပိုင်သိုး
ကြီးသိုးငယ်နှင့် ဆိတ်ငယ်ကောင်ရေသုံး သောင်း၊

နွားကောင်ရေသုံးထောင်ပေးလှူ တော်မူ၏။-

8 သူ၏မူးမတ်များကလည်းပြည်သူများ၊

☆ 35:4 ဇရာ၊ ၈:၁၄။

ယဇ်ပုရောဟိတ်များနှင့်လေဝိအနွယ်ဝင်
 တို့အသုံးပြုရန်အတွက်ပေးလှူကြလေ
 သည်။ ဗိမာန်တော်မှူးများဖြစ်ကြသောယဇ်
 ပုရောဟိတ်မင်းဟိလခိ၊ ဇာခရိနှင့်ယေ
 ဟေလတို့သည်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့အား
 သိုးငယ်ဆိတ်ငယ်ကောင်ရေနှစ်သောင်းခြောက်
 ထောင်နှင့်နွားကောင်ရေသုံးရာကိုပွဲတော်
 အတွင်းယဇ်ပူဇော်ရန်ပေးလှူကြ၏။-

9 လေဝိအနွယ်ဝင်ခေါင်းဆောင်များဖြစ်ကြ
 သောကောနန်၊ ရှေမာယ၊ ရှေမာယ၏ညီ
 နာသနေလ၊ ဟာရှဘိ၊ ယေယေလနှင့်ယော
 ဇဗဒ်တို့ကလည်းလေဝိအနွယ်ဝင်တို့ယဇ်
 ပူဇော်ရန်အတွက် သိုးငယ်ဆိတ်ငယ်ကောင်
 ရေငါးရာကိုပေးလှူကြ၏။

10 ပသခါပွဲတော်ကျင်းပရန်လိုအပ်သည့်ပြင်
 ဆင်မှုများပြုလုပ်ပြီးသောအခါယဇ်ပုရော
 ဟိတ်များနှင့် လေဝိအနွယ်ဝင်တို့သည် မင်းကြီး
 ၏အမိန့်တော်အတိုင်းမိမိတို့၏နေရာများ ကိုယူကြ၏။-

11 လေ ဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်သိုးများဆိတ်များကို
 သတ်ပြီးနောက်အရေကိုခွာကြ၏။ ယဇ်ပုရော
 ဟိတ်တို့ကယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်သွေးကိုပက်ဖြန်း ကြ၏။-

12 ထိုနောက်သူတို့သည်မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်း
 တွင်ညွှန်ကြားထားသည့်အတိုင်း မီးရှို့ရန်

ယဇ်ကောင်များကိုပြည်သူတို့အားအိမ်
ထောင်စုအလိုက်ခွဲဝေပေးကြ၏။- 13 လေ

ဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်သတ်မှတ်ထားသည့်စည်း
မျဉ်းများအရပသခါယဇ်ကိုမီးတင်၍မြေ
အိုး၊ သံကရား၊ သံဒယ်များနှင့်ပြုတ်ကြပြီး
လျှင်ပြည်သူတို့အားအလျင်အမြန်ဝေပေး ကြ၏။-

☆ 14 ထိုနောက်လေ ဝိအနွယ်ဝင်တို့သည်မိမိတို့
အတွက်နှင့်အာရု န်မှဆင်းသက်သူ ယဇ်ပုရော
ဟိတ်များအတွက်အသားများကိုပေးဝေ
ကြလေသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ယဇ်

ပုရောဟိတ်တို့သည်တစ်ကောင်လုံးမီးရှို့
ပူဇော်ရသောယဇ်များနှင့် ယဇ်ကောင်ဆီဥ
များကိုမီးရှို့ပူဇော်ခြင်းဖြင့်ည ညှို့ဦးတိုင်
အောင်အလုပ်များလျက်နေကြသော ကြောင့်ဖြစ်၏။-

15 အာသပ်သားချင်းစုမှဂီတပညာသည်
များဖြစ်ကြသည့်အာသပ်၊ ဟေမန်နှင့်ဘုရင်
ပရောဖက်ယေဒုသုန်တို့သည်ဒါဝိ ဒ်မင်း
ညွှန်ကြားချက်အရ မိမိတို့နှင့်ဆိုင်ရာနေရာ
များတွင်ရှိနေကြ၏။ ဗိမာန်တော်အစောင့်

တပ်သားများသည်မိမိတို့အားသတ်မှတ်
ချထားသည့်နေရာများမှထွက်ခွာကြရန်
မလို။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်သူတို့အတွက်

☆ 35:13 ထွ၊ ၁၂:၈-၉။

အခြားလေဝိအနွယ်ဝင်များက ပသခါ
ညစာကိုပြင်ဆင်ပေးကြသောကြောင့် ဖြစ်၏။-

☆ 16 ထို့ကြောင့်ထာဝရဘုရားအားဝတ်ပြုကိုး
ကွယ်မှု၊ ပသခါပွဲတော်ကျင်းပမှုနှင့်ယဇ်
ပလ္လင်ပေါ်တွင်မီးရှို့ရာပူဇော်သကာများ
ကိုဆက်ကပ်မှုတို့အတွက် ယောရှိမင်း၏
အမိန့်တော်အတိုင်းနေ့ချင်းပြင်ဆင်ကြ၏။-

17 ထိုအရပ်၌ရှိကြကုန်သောဣသရေလပြည်
သူအပေါင်းတို့သည် ပသခါပွဲတော်နှင့်တဆေး
မဲ့မုန့်ပွဲတော်ကိုခုနှစ်ရက်တိုင်တိုင်ကျင်းပ ကြလေသည်။-

☆ 18-19 ပရောဖက်ရှုမေ့လလက်ထက်မှအစပြု၍
အဘယ်အခါ၌မျှပသခါပွဲတော်ကို ဤကဲ့
သို့ကျင်းပခဲ့ဘူးသည်မရှိ။ ယောရှိမင်းနန်းစံ
တစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်မြောက်၌ယောရှိမင်းနှင့်တကွ
ယဇ်ပူရောဟိတ်များ၊ လေဝိအနွယ်ဝင်များ၊
ယုဒပြည်သူများ၊ ဣသရေလပြည်သူများ
နှင့်ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သားများ ကျင်းပ
ကြသည့်ပသခါပွဲတော်မျိုးကိုအခြား
အဘယ်ဘုရင်မျှမကျင်းပခဲ့ဘူးချေ။

ယောရှိမင်း၏နန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း
(၄ရာ၊ ၂၃:၂၈-၃၀)

☆ 35:15 ၅ရာ၊ ၂၅:၁။ ☆ 35:17 ထွ၊ ၁၂:၁-၂၀။

20 ယောရှိမင်းသည်ဗိမာန်တော်အတွက်ဤသို့
 သောအမှုအရာများကိုဆောင်ရွက်ပြီးချိန်
 ဤ အီဂျစ်ဘုရင်နေခေါသည်ဥဖရတ်မြစ်ပေါ်
 ရှိခါခေမိတ်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်ချီတက်လာ လေသည်။
 ယောရှိသည်သူ့အားဆီးတားရန် ချီတက်ရာ၊-

21 နေခေါက“အို ယုဒမင်း၊ ယခုကျွန်ုပ်တိုက်သည့်
 စစ်ပွဲသည်အဆွေတော်နှင့်မည်သို့မျှမသက်
 ဆိုင်။ ကျွန်ုပ်သည်အဆွေတော်အားတိုက်ခိုက်ရန်
 လာသည်မဟုတ်။ ကျွန်ုပ်၏ရန်သူများကိုတိုက်
 ခိုက်ရန်သာလာရောက်ခြင်းဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်ကဆောလျင်စွာတိုက်ခိုက်
 အားမိန့်တော်မူပါ၏။ ကျွန်ုပ်၏ဘက်၌ရှိ
 တော်မူသောဘုရားသခင်အားဆန့်ကျင် ဘက်မပြုပါနှင့်။
 သို့မဟုတ်လျှင်ဘုရားသခင်သည်အဆွေတော်ကိုသုတ်သင်
 ဖျက်ဆီးတော်မူပါလိမ့်မည်” ဟုယောရှိ
 ထံသို့စေတမန်လွှတ်၍မှာလိုက်၏။- 22 သို့ရာတွင်ယောရှိသည်စစ်တိုက်ရ
 နှုန်ငှာ ငှာန် ချထားပြီဖြစ်သဖြင့် မိမိကိုယ်ကိုရုပ်ဖျက်
 ၍တိုက်ပွဲဝင်လေသည်။ သူသည်နေခေါမင်း
 အားဖြင့်ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသော
 စကားကိုနားမထောင်ဘဲမေဂိ ၃ ဒေါလွင်ပြင်
 ၌တိုက်ပွဲဝင်လေ၏။

23 တိုက်ပွဲဝင်နေစဉ်ယောရှိသည်အီဂျစ်လေးသည်
 တော်တို့၏မြားချက်ထိမှန်သဖြင့်“ငါသည်
 ပြင်းစွာဒဏ်ရာရပြီ။ ငါ့အားထုတ်ဆောင် သွားလော့”

ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 24 သူ၏တပ်သားတို့သည်လည်းမင်းကြီးကိုချီ
 ကြွ၍ အသင့်ရှိနေသောအခြားရထားတစ်
 စီးအပေါ်သို့တင်ပြီးလျှင်ယေရုရှလင်မြို့
 သို့ယူဆောင်သွားကြ၏။ မင်းကြီးသည်ရထား
 ပေါ်၌ပင်ကွယ်လွန်တော်မူသဖြင့် သူ၏
 အလောင်းကိုဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းတွင်သင်္ဂြိုဟ်
 ကြ၏။ ယုဒပြည်သူများနှင့်ယေရုရှလင်
 မြို့သူမြို့သားအပေါင်းတို့သည် မင်းကြီး
 ကွယ်လွန်သည့်အတွက်ဝမ်းနည်းပူဆွေး
 သည့်အထိမ်းအမှတ်ကိုပြုကြကုန်၏။

25 ပရောဖက်ယေရမိသည်ယောရှိမင်းအကြောင်း
 ငိုချင်းတစ်ပုဒ်ကိုရေးစပ်သီကုံး၍ အမျိုး
 သားအမျိုးသမီးအဆိုတော်များကယောရှိ
 ကွယ်လွန်သည့်အတွက် ဝမ်းနည်းပူဆွေးသည့်
 အထိမ်းအမှတ်ပြုရာတွင်ဤသီချင်းကို
 သီဆိုကြလေသည်။ ယင်းသို့သီဆိုမှုမှာ
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့၏ဋ္ဌလေ့ထုံးစံ ဖြစ်လာရာ၊
 ထိုငိုချင်းသည်ငိုချင်းပေါင်း ချုပ်တွင်ပါဝင်လေသည်။

26 ထာဝရဘုရားအားယောရှိဆည်းကပ်ပုံနှင့်
 ပညတ်တော်များကိုစောင့်ထိန်းပုံတို့ကို လည်းကောင်း၊-

27 သူ၏အ တု ထုပု ပ တု တိအစအဆုံးနှင့်သူဆောင်
 ရွက်ခဲ့သည့်အမှုအရာအလုံးစုံတို့ကို လည်းကောင်း၊ကူသရေလရာဇ
 ဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။

36

ယုဒဘုရင်ယောခတ်

(၄ရာ၊ ၂၃: ၃၀-၃၅)

1 ယုဒပြည်သူတို့သည်ယောရှိ၏သားတော်
 ယောခတ်ကိုရွေးချယ်၍ ယေရုရှလင်မြို့
 တွင်မင်းအဖြစ်ဘိသိက်ပေးကြ၏။- 2 ယောခတ်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်သ
 သောအခါယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်း တက်၍
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်သုံးလမျှ နန်းစံရလေသည်။-
 3 အီဂျစ်ဘုရင်နေခေါသည်သူ့ကိုဖမ်းဆီးထား
 ပြီးနောက်ယုဒပြည်သူတို့ထံမှ လက်ဆောင်
 ပဏ္ဏာအဖြစ်ဖြင့်ငွေအလေးချိန်ပေါင်ခုနစ်
 ထောင်ငါးရာနှင့်ရွှေပေါင်ချိန်ခုနစ်ဆယ့်
 ငါးပေါင်ကိုတောင်းခံတော်မူ၏။- 4 နေခေါသည်ယောခတ်၏ညီလျှောက်
 မ်ကို ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတင်ပြီးလျှင်
 ယောယကိ မ်ဟူသောနာမည်သစ်ကိုပေး လေသည်။
 ယောခတ်ကိုမူအီဂျစ်ပြည်သို့ ခေါ်ဆောင်သွားတော်မူ၏။*

ယုဒဘုရင်ယောယကိမ်

(၄ရာ၊ ၂၃: ၃၆-၂၄:၇)

5 ယောယကိ မ်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်
 ရှိသောအခါယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်း တက်၍
 ယေရုရှလင်မြို့၌တစ်ဆယ့်တစ်နှစ် နန်းစံရလေသည်။

* 36:4 ယော ၂၂:၁၁-၁၂။

သူသည်မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှား၏။-
 ✧ 6 ဗာဗုလု န်ဘုရင်နေဗုဒ်နေဇာသည်ယုဒ
 ပြည်သို့ချင်းနင်းဝင်ရောက်ပြီးလျှင် ယောယ
 ကံ မ်ကိုဖမ်းဆီး၍သံကြိုးနှင့်ချည်နှောင်ကာ
 ဗာဗုလု န်ပြည်သို့ခေါ်ဆောင်သွားလေ သည်။-
 ✧ 7 ဗိမာန်တော်ဘဏ္ဍာအချို့ကိုလည်းယူ၍
 မိမိ၏ဗာဗုလု န်နန်းတော်တွင်ထားတော် မူ၏။-
 8 ယောယကံ မ်၏စက်ဆုပ်ဖွယ်ကောင်းသည့်
 အပြုအမူများနှင့်ကူးလွန်သည့်ဒုစရိုက်
 များအပါအဝင်သူဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြား
 အမှုအရာအလုံးစုံကိုယုဒရာဇဝင်တွင်
 မှတ်တမ်းတင်ထားသတည်း။ သူ၏သားတော်
 ယေခေါနိသည် ခမည်းတော်၏အရိုက်
 အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

ယုဒဘုရင်ယေခေါနိ
 (၄ရာ၊ ၂၄: ၈-၁၇)

9 ယေခေါနိသည်အသက်တစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်ရှိ
 သောအခါ ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်
 ၍ယေရုရှလင်မြို့တွင်သုံးလမျှနန်းစံ ရလေသည်။
 သူသည်လည်းထာဝရဘုရား ကိုပြစ်မှား၏။-
 10 နွေဦးပေါက်သောအခါနေဗုဒ်နေဇာမင်း

✧ 36:5 ယေ၊ ၂၂:၁၈-၁၉၊ ၂၆:၁-၆၊ ၃၅:၁-၁၉။ ✧ 36:6 ယေ၊ ၂၅:၁-၃၊ ၃၆:၁-၃၊ ၄၅:၁-၅။ ဒံ၊ ၁:၁-၂။

သည်ယေခေါ်နိကိုဖမ်းဆီးပြီးလျှင်ဗာဗုလုံ
 န်ပြည်သို့ခေါ်ဆောင်သွား၏။ နန်းတော်ဘဏ္ဍာ
 များကိုလည်းသိမ်းယူသွားလေသည်။ ထို
 နောက်နေဗုခဒ်နေဇာသည်ယေခေါ်နိ၏
 ဘထွေးတော်¹² ဇေဒကိကိုယုဒဘုရင်အဖြစ်ဖြင့်ယေရု
 ရှလင်မြို့တွင်နန်းတင်တော်မူ၏။^{*}

ယုဒဘုရင်ဇေဒကိ

(၄ရာ၊ ၂၄: ၁၈-၂၀။ ယေရမိ၊ ၅၂:၁-၃)

¹¹ ဇေဒကိသည်အသက်နှစ်ဆယ့်တစ်နှစ်ရှိသော
 အခါယုဒဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရု
 ရှလင်မြို့တွင်တစ်ဆယ့်တစ်နှစ်နန်းစံရလေ သည်။-
^{*} ¹² သူသည်ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှား၍ထာဝရ
 ဘုရား၏ဗျာဒိတ်တော်ကိုဆင့်ဆိုသူ ပရော
 ဖက်ယေရမိ၏စကားကိုနှိမ်ချသောစိတ်
 ဖြင့်နားမထောင်ဘဲနေ၏။

ယေရုရှလင်မြို့ကျဆုံးခြင်း

(၄ရာ၊ ၂၅:၁-၂၁။ ယေရမိ၊ ၅၂:၃-၁၁)

¹³ ဇေဒကိသည်နေဗုခဒ်နေဇာမင်းကိုပုန်ကန်
 လေ၏။ နေဗုခဒ်နေဇာသည်မိမိ၏ကျေးဇူး

¹² **36:10** * (၄ရာ၊ ၂၄:၁၇ ကိုကြည့်ပါ။) ဟေဗြဲမူအရ ညီတော်။ ^{*} **36:10**
 ယေ၊ ၂၂:၂၄-၃၀၊ ၂၄:၁-၁၀၊ ၂၉:၁-၂။ ထွ၊ ၁၇:၁၂။ ယေ၊ ၃၇:၁။ ထွ၊ ၁၇:၁၃။
^{*} **36:11** ယေ၊ ၂၇:၁-၂၂၊ ၂၈:၁-၁၇။

သစ္စာတော်ကိုစောင့်ထိန်းရန် သူ့အားအတင်း
 အကြပ်ဘုရားသခင်၏နာမတော်ကိုတိုင်
 တည်ကျိန်ဆိုစေတော်မူခဲ့၏။ ဇေဒကံသည်
 ခေါင်းမာ၍နောင်တမရ။ ကူသရေလအမျိုး
 သားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 ထံတော်သို့ပြန်မလာဘဲနေလေသည်။-*

14 ယုဒအမျိုးသားခေါင်းဆောင်များ၊ ယဇ်
 ပုရောဟိတ်များနှင့်ပြည်သူတို့သည်လည်း
 မိမိတို့ပတ်ဝန်းကျင်ရှိလူမျိုးတို့၏အကျင့်
 ကိုလိုက်၍ ရုပ်တုများကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်
 ကာထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်သီးသန့်
 ထားတော်မူသောဗိမာန်တော်ကိုညစ်ည မ်း စေကြ၏။-

15 သူတို့ဘိုးဘေးများ၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရားသည် မိမိ၏လူမျိုးတော်နှင့်ဗိမာန်တော်
 ကိုချမ်းသာပေးတော်မူလိုသဖြင့် သူတို့အား
 သတိပေးရန်စေတမန်များကိုဆက်လက်

စေလွှတ်တော်မူခဲ့၏။- 16 သို့ရာတွင်သူတို့သည်ဘုရားသခင်၏စေတမန်
 တို့အားပြန်ရယ်ပြု၍ အမိန့်တော်ကိုနားမထောင်
 ကြ။ ပရောဖက်တို့အားပြောင်လှောင်ကြ၏။
 သို့ ဖြစ်၍နောက်ဆုံး၌ထာဝရဘုရားသည်ပြင်း
 စွာအမျက်ထွက်တော်မူသဖြင့် သူတို့အား
 ချမ်းသာမပေးတော့ချေ။

* 36:13 ယေဇ၊ ၁၇:၁၅။

17 ထာဝရဘုရားသည်ဗာဗုလု န်ဘုရင်ကိုခေါ်
 ဆောင်တော်မူခဲ့၏။ ထိုဘုရင်သည်လည်းယုဒ
 လူငယ်လူရွယ်များကိုမိမိတော်ထံ၌ပင်
 သတ်ဖြတ်လေသည်။ ဘုရားသခင်သည်အသက်
 ကြီးသူ၊ ငယ်သူ၊ ယောက်ျားမိန်းမ၊
 ဖျားနာသူ၊ ကျန်းမာသူတို့ကိုမသနားဘဲရှိရှိသမျှ
 သောသူတို့ကိုဗာဗုလုန်ဘုရင်၏လက်သို့ အပ်တော်မူ၏။-

☆ 18 ဗာဗုလု န်ဘုရင်သည်မိမိတော်ရှိအသုံး
 အဆောင်၊ မိမိတော်ဘဏ္ဍာ၊ မင်းကြီးနှင့်မူး
 မတ်တို့၏ဘဏ္ဍာရှိသမျှကိုသိမ်းသွားလေ သည်။-

19 သူသည်မိမိတော်နှင့်မြို့တော်ကိုမီးရှို့
 လျက်ယေရုရှလင်မြို့ရိုးတို့ကိုဖြိုဖျက်၍
 နန်းတော်အဆောက်အအုံများကိုအဖိုး
 တန်ပစ္စည်းများနှင့်အတူမီးရှို့ဖျက်ဆီး တော်မူ၏။-

20 အသတ်မခံရဘဲကျန်ရှိနေသူတို့ကိုဗာဗု
 လု န်ပြည်သို့ခေါ်ယူသွားပြီးလျှင် ပေရသိ
 အင်ပါယာနိုင်ငံပေါ်ထွန်းချိန်တိုင်အောင် မိမိ
 နှင့်မိမိ၏သားမြေးများထံကျွန်ခံစေလေ သည်။-

☆ 21 သို့ဖြစ်၍ပရောဖက်ယေရမိအားဖြင့်`ဥပု သ်
 နေ့အလုပ်ရပ်နားမှု¹³ မပြုခဲ့ကြသည်ကိုပြန်လည်အစားထိုး
 သည့်အနေဖြင့် ပြည်တော်တွင်အနှစ်ခုနှစ်

☆ 36:17 ယော၊ ၂၁:၁-၁၀၊ ၃၄:၁-၅။ ☆ 36:20 ၃ရာ၊ ၉:၈။ 13 36:21
 * သတ္တမနှစ်တွင်မြေကိုထွန်ယက်မှုမပြုရ ဟူသောပညတ်ကိုရည်ညွှန်းသည်။
 (ဝတ်၊ ၂၅:၁-၇ ကိုကြည့်ပါ။)

ဆယ်တိုင်တိုင်လူသူဆိုတံ့ညံ့လျက်နေလိမ့်
မည်" ဟုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသော
ဗျာဒိတ်တော်သည်အကောင်အထည်ပေါ် လာတော့၏။*

ကုရုသည်ယုဒအမျိုးသားတို့ပြန်စေရန်
အမိန့်ထုတ်ဆင့်ခြင်း
(ဇေ ၁:၁-၄)

²² ပေရသိဘုရင်ကုရု¹⁴ နန်းစံပထမနှစ်၌ထာဝရဘုရားသည်
သူ့အား အမိန့်တော်တစ်ရပ်ထုတ်ဆင့်စေတော်မူ၍သူ
၏အင်ပါယာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင်ဖတ်ကြား
ကြေညာစေတော်မူ၏။ ဤသို့ပြုတော်မူခြင်း
မှာပရောဖက်ယေရမိအားဖြင့်ထာဝရ
ဘုရားပေးတော်မူသောဗျာဒိတ်တော်အတိုင်း
ဖြစ်ပျက်လာစေရန်ပင်ဖြစ်သတည်း။

²³ ထိုအမိန့်တော်တွင်` ဤအမိန့်ကားပေရသိ
ဧကရာ ဇ်ကုရု၏အမိန့်တော်ဖြစ်၏။ ကောင်း
ကင်ဗိုလ်ခြေဘုရင်ဘုရားသခင်ထာဝရ
ဘုရားသည်ငါ့အားကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးကို
အုပ်စိုးစေတော်မူ၍ ယုဒပြည်ယေရုရှလင်
မြို့၌ကိုယ်တော်၏အတွက် ဗိမာန်တော်ကို
တည်ဆောက်ရန်တာဝန်ကိုငါ့အားပေးအပ်

* 36:21 ယေ၊ ၂၅:၁၁၊ ၂၉:၁၀။ 14 36:22 * ပေရသိဘုရင်ကုရုသည်
ဗာဗုလုန်မြို့ကို ၁၊ ရှေ့၊ ငါးရာသုံးဆယ့်ခြောက်ခုနှစ်၌သိမ်းယူပြီးဗာဗုလုန်
နိုင်ငံဧကရာဇ်မင်းအဖြစ်စတင်အုပ်စိုးသည်။

တော်မူလေပြီ။ ဘုရားသခင်၏လူမျိုး
 တော်ဖြစ်ကြကုန်သောသူအပေါင်းတို့သည်
 ယေရုရှလင်မြို့သို့သွားကြလော့။ ဘုရားသခင်သည်သင်တို့နှင့်အတူရှိဝေ
 ပါစေသော'' ဟုဖော်ပြပါရှိလေသည်။*
 ရာဇဝင်ချုပ်ဒုတိယစောင်ပြီး၏။

* 36:23 ဟော၊ ၄၄:၈။

clxxxiv

Common Language Bible
Burmese: Common Language Bible Bible without
Deuterocanon

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

Burmese Common Language Bible

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793